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MARY ROSE
Po 30 letih so naredili TO!

EVA BOTO
»Naj si upajo, 

ker je izkušnja 
neverjetna!«
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EMA FREŠ 2022
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Podravje �� Projekt brezplačne oskrbe starejših se izteka

Starejši želijo ostati doma, denarja pa ne bo več Starejši želijo ostati doma, denarja pa ne bo več 
Projekt Sodobna oskrba starejših (SOS), ki ga izvajajo v Spodnjem Podravju, se je izkazal za smiselnega in potrebnega. Projekt Sodobna oskrba starejših (SOS), ki ga izvajajo v Spodnjem Podravju, se je izkazal za smiselnega in potrebnega. 
Starostnikov, ki želijo jesen življenja preživeti doma, a za to potrebujejo pomoč, je veliko. Dveletni projekt v vrednosti Starostnikov, ki želijo jesen življenja preživeti doma, a za to potrebujejo pomoč, je veliko. Dveletni projekt v vrednosti 
2,6 milijona evrov, ki ga fi nancirata Evropa in država, se počasi izteka. Kako naprej?           Več na strani 3.2,6 milijona evrov, ki ga fi nancirata Evropa in država, se počasi izteka. Kako naprej?           Več na strani 3.
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Najmanj zanimivo, če ne že ne-
navadno pa je, da se tudi ti nana-
šajo na leto 2020, ko naj bi delo na 
Skladu opravljala nevestno, nepra-
vilno in malomarno, poleg tega naj 
bi tako Sklad kot javna sredstva oš-
kodovala. V svoji utemeljitvi je vla-
da zapisala, da jo krivdno odstavlja 
zaradi »nezakonitih ravnanj, po-
stopanj, kršitve obveznosti dobre-
ga poslovanja in v nekaterih prime-
rih premalo aktivne vloge«.

Ni dokazala nedolžnosti
Kaj natančno to pomeni oziroma 

na katere nepravilnosti se nanaša-
jo očitki, smo povprašali pristojno 
kmetijsko ministrstvo, vendar po-
novno dobili pavšalen odgovor, 
ki ne pojasni, kaj tako hudega je 
zagrešila Majcnova, da je morala 
po donedavnih hvalnicah zapusti-
ti Sklad. Takole so zapisali: »Irena 
Majcen je bil razrešena na podlagi 
38. člena Zakona o zavodih, po ka-
terem je pristojni organ dolžan raz-
rešiti direktorja, če pri svojem delu 
ne ravna po predpisih in splošnih 
aktih zavoda ali neutemeljeno ne 
izvršuje sklepov organov zavoda ali 
ravna v nasprotju z njimi oziroma 
če direktor s svojim nevestnim ali 

nepravilnim delom povzroči zavo-
du večjo škodo ali če zanemarja ali 
malomarno opravlja svoje dolžnos-
ti, tako da nastanejo ali bi lahko na-
stale hujše motnje pri opravljanju 
dejavnosti zavoda. Z obvestilom je 
bila direktorica Sklada seznanjena 
o razlogih za razrešitev, dana ji je 
bila tudi možnost opredelitve do 
navedb oziroma očitkov, kar je sto-
rila. Vlada je njeno obrazložitev in 
pojasnila proučila ter ugotovila, da 
ni uspela dokazati neutemeljenosti 
očitanih ji dejanj.«

Najprej zavrelo na 
gorenjskih njivah

Zakaj se je nenadoma končala 
»ljubezen« med ministrom Jože-
tom Podgorškom in Majcnovo, je 
bila konkretnejša slednja. Prepriča-
na je namreč, da je ministrovo do 
nedavnega trdno podporo izgubila 
zaradi prekinitve zakupnih pogodb 
z dvema kmetijskima podjetjema: 
gorenjskim KŽK in KG Lendava. 
»Na sestanku na štiri oči, ki sva ga 
imela v sredo, 6. oktobra, v njego-
vem kabinetu, je minister od mene 
zahteval, da se v zemljiškem sporu 
poravnam v prid obeh podjetij, a 
sem to zavrnila in vztrajala pri svoji 

odločitvi. Temu je nato sledila moja 
razrešitev,« pravi zdaj že nekdanja 
direktorica, a to na ministrstvu 
kategorično zanikajo, češ da Pod-
goršek od nje nikoli ni zahteval nič 
takega.

Kaj se je pravzaprav dogajalo 
med obema kmetijskima družba-
ma, ki sodita med deset dolgo-
letnih subvencijskih rekorderjev, 
in Skladom? V KŽK kmetijstvo s 
sedežem v Žabnici pri Kranju, ka-
terega solastnik je eden najboga-
tejših Slovencev Damian Merlak, 
so obupani, saj naj bi bil, kot pra-
vijo, zaradi protipravnega ravnanja 
Sklada ogrožen obstoj njihovega 
podjetja za prirejo mleka. Prav 
tako zdaj v zraku visi tudi usoda 30 
zaposlenih. Direktor Peter Burger 
je prepričan, da jim je Irena Majcen 
zakupno pogodbo za 800 hektar-
jev zemljišč pred dvema letoma 
odpovedala protipravno. Vzrok za 
odpoved naj bi tičal v trditvi go-
renjskih kmetov, češ da jim je dal 
KŽK okoli sto hektarjev zemljišč v 
podzakup, kar je sicer pogosta pra-
ksa pri nas. V podjetju to seveda 
zanikajo, kmetje pa resda nimajo 
pogodb, ki bi dokazovale naspro-
tno. Za gorenjske njive se je med 

KŽK in tamkajšnjimi kmeti vnela 
prava vojna, večkrat je morala pos-
redovati celo policija. Za vse nasta-
le zaplete v KŽK krivijo Majcnovo, 
ki zdaj odhaja v pokoj, ne izključuje 
pa vrnitve v politiko.

Zemlja brez subvencij
Drama za Skladova kmetijska 

zemljišča pa se odvija tudi na drugi 
strani Slovenije, na lendavskem ob-
močju, kjer pa se med akterji spora 
med Ireno Majcen in KG Lendava 
pojavlja še eno znano slovensko 
ime – odvetnik Franci Matoz. Po 
arbitražnem sporazumu je Sklad 
83 hektarjev njiv dodelil kmetom 
iz Hotize, vendar se je kmalu zap-
letlo in spor je pomagalo reševati 
tudi kmetijsko ministrstvo. Kot so 
povedali, je državni sekretar Anton 
Harej konec letošnjega maja spre-
jel predstavnika hotiških kmetov, 
prisotni pa so bili tudi predstav-
niki Direktorata za kmetijstvo in 
Sklada. »Predstavnika kmetov sta 
predstavila problem, ki je nastal na 
zakupljenih zemljiščih. Kljub temu 
da imajo kmetje sklenjeno zakup-
no pogodbo s Skladom, v tem 
trenutku ne morejo vpisati GERK-

-ov na teh zemljiščih in posledično 
vložiti zbirne vloge za pridobitev 
subvencij, saj dosedanji zakupnik, 
KG Lendava, izbrisa svojih GERK-
-ov ne dovoli. Ministrstvo bo sicer 
aktivno sodelovalo pri reševanju 
zapleta, vendar pa je KG Lendava 
vložila tožbo proti Skladu. Dokler 
sodišče ne bo odločilo o sporu 
med vpletenimi strankami, vpis v 
GERK in posledično tudi pridobi-
vanje subvencij ne bo mogoče za 
nobeno od vpletenih strank,« so 
situacijo opisali na ministrstvu. Po 
naših informacijah postopek še ni 
dočakal sodnega epiloga.

Razočarani kmetje, ki so Sklado-
va zemljišča dobili v zakup, a zanje 
ne morejo pridobiti subvencij, kriv-
do valijo na interese kapitala oziro-
ma velikih kmetijskih lobijev, Ireno 
Majcen pa vidijo kot moteč faktor, 
ki ga je bilo treba odstraniti. Zani-
mivo je še dejstvo, da se je KG Len-
dava v bitki zoper Sklad »oboroži-
la« z Matozovo odvetniško hišo.

Nedovoljeni podzakupi
Praksa kršenja zakupnih po-

godb z nedovoljenimi podzakupi ni 
nekaj novega, novo je le, da so se 

na Skladu slednjič odločili ukrepati, 
kršiteljem odvzeti zakupljeno zem-
ljo in jo nameniti drugim interesen-
tom. Kot smo že poročali, so za-
radi tega kot prvi že v 2019 prejeli 
odpoved zakupne pogodbe v KŽK, 
saj naj bi v tretjino pogodbenih ze-
mljišč v resnici obdelovali kmetje. 
»Seveda smo jih pred odpovedjo 
pogodbe večkrat opozorili, da je 
ne spoštujejo, a ker se stanje ni 
izboljšalo, smo odstopili od po-
godbe. Zdaj je zadeva na sodišču 
in bog ve, kdaj bo dobila epilog, saj 
vsi vemo, da sodni postopki tečejo 
nerazumno dolgo,« je takrat poja-
snila Irena Majcen. Kmalu zatem 
so pozive za odpravo podzakupa 
prejeli vsi, pri katerih je Sklad ugo-
tovil, da zakupnih parcel ne koristi 
zakupnik, ampak drugi subjekti. 

Med tnalom in nakovalom se je 
med drugimi znašel tudi PP Agro 
iz Skupine Perutnina Ptuj, ki ima v 
zakupu približno 4000 hektarjev 
Skladovih kmetijskih zemljišč, od 
katerih pa naj bi jih 420 hektarjev 
obdeloval nekdo drug. Kako daleč 
je ta primer, nam še ni uspelo izve-
deti.

Senka Dreu

Čeprav je župan Franc Pukšič 
nepremičnino v treh etažah, po-
tem ko mu ni uspela vrnitev ob-
činske uprave vanjo, najprej na-
meraval prodati po nižji ceni, so 
temu opozicijski svetniki, ki imajo 
od letošnje jeseni večino v občin-
skem svetu, odločno nasprotovali. 
Na neformalnem sestanku z žu-
panom so za najnižjo ponudbeno 
ceno pogojevali celo pri 105.000 
evrih, a na koncu pristali, da se 
stavbo proda za najmanj 95.000 
evrov.

»Ves čas mu očitamo negospo-
darno ravnanje in razprodajo ob-
činskega premoženja, na to pa ne 
pristajamo. Cena za golo stavbo, ki 
je potrebna temeljite prenove, je 
bila 67.000 evrov, za prostore nek-
danje pošte, ki je bila v preteklosti 
tam, smo plačali 20.000 evrov, 
torej smo že na 87.000 evrih. Puk-
šič pravi, da je v prenovo že vložil 
10.000 evrov, a sem prepričan, da 
so zneski višji. Kakorkoli, če vse 
seštejemo, bi morali dobiti okrog 
100.000 evrov, da bomo na ničli. A 

ni logično, da skušamo iztržiti več 
in kaj zaslužiti, če že prodajamo?« 
se sprašuje svetnik Branko Horvat.

Glede na ponovno objavo zbira-
nja ponudb je očitno, da za staro 
občino ni zanimanja oziroma vsaj 
ne za postavljeno ceno. Novi do-
kument je skoraj identičen prve-
mu, a s pomembno razliko – naj-
nižjo ponudbeno ceno oziroma 
izhodiščno vrednostjo. Ta je zdaj 
namreč s 95.000 znižana za kar 
22.000 evrov, torej po novem zna-
ša 73.000 evrov, to pa je znesek, ki 

ga je imel župan v bistvu v mislih 
že na začetku.

A ta manever se mu ne bo izšel, 
pravi Horvat, saj mu opozicija ne 
bo potrdila proračuna za prihod-

nje leto. »Potencialni kupci stare 
občine imajo čas za oddajo po-
nudb do 16. decembra, Pukšič pa 
je na zadnji seji občinskega sveta 
proračunsko sejo napovedal ok-

rog 10. decembra. Če v proračunu 
za stavbo ne bo vrednosti, za kate-
ro smo se dogovorili, zanj gotovo 
ne bomo dvignili rok.«

SD

Foto: SD

Za nastavljeno ceno stara občina ni našla kupca; če bo komu privlačna za nižjo ceno, pa prodaje ne bodo potrdili 
svetniki.

Foto: ČG 

Praksa kršenja zakupnih pogodb z nedovoljenimi podzakupi ni nekaj novega, novo je le, da so se na Skladu slednjič 
odločili ukrepati, kršiteljem odvzeti zakupljeno zemljo in jo nameniti drugim interesentom.

Pred dnevi je vlada odslovila Ireno Majcen, direktorico Sklada kmetijskih zemljišč 
in gozdov (SKZG), ki bi se ji sicer štiriletni mandat iztekel novembra prihodnje leto. 
Čeprav jo je ta ista vlada za lansko delovno uspešnost nagradila z najvišjo možno 
denarno nagrado, jo je zdaj odpustila iz krivdnih razlogov.

Za 400 kvadratnih metrov veliko nekdanjo občinsko stavbo s pripadajočim zemljiščem 
v Vintarovcih 50 se v prvem poskusu ni našel kupec.

Podravje, Slovenija � Vzroki za menjavo vodstva na Skladu kmetijskih zemljišč in gozdov

Malomarno delo ali kapitalski interesi?

Destrnik � Za staro občinsko stavbo očitno ni zanimanja

Kupnina znižana za 22 tisočakov

Irena Majcen je že lani opozorila na težave s podzakupi brez soglasja Sklada. Zakupne pogodbe, ki 
so v času epidemije covid-19 zapadle, so namreč na Skladu, da bi se izognili zapletom, avtomatsko 
podaljšali za leto dni, za zemljišča, kjer so se dogajali neodobreni podzakupi, pa so začeli odpovedovati 
zakupne pogodbe. Kot je zapisano v pravilniku o zakupu kmetij in kmetijskih zemljišč, namreč Sklad 
podzakupa praviloma ne dovoljuje, izjeme so možne le s pridobitvijo pisnega soglasja. Če tega ni, ima 
Sklad pravico zakupno pogodbo odpovedati.

Foto: ČG

Zaradi uspešnega dela je vlada Ireno Majcen najprej nagradila, nato pa krivdno razrešila.
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V dobrem letu 429 oddanih vlog 
za brezplačno pomoč na domu v 
sklopu projekta Sodobna oskrba 
starejših je zgovoren podatek, ki 
priča o potrebah po zagotavljanja 
tovrstne pomoči starejšim. Doslej 
je bilo v projekt vključenih 200 
oseb iz 16 spodnjepodravskih ob-
čin, največ iz ptujske. Trenutno je 
brezplačne pomoči na domu de-
ležnih 69 starostnikov iz ptujske 
občine, sledi Kidričevo s 17 upo-
rabniki, Videm s 14 in Destrnik z 9; 
ostale občine imajo manjše število 
uporabnikov, Zavrč trenutno no-
benega. Te številke se sicer neneh-
no spreminjajo, a vendar kažejo 
trend na našem območju. Veliko 
več je v projekt vključenih žensk, 
približno dve tretjini. V tem trenut-
ku je pomoči deležnih 167 uporab-
nikov, 53 pa jih je na čakalni listi.

Ne čistijo oken in ne 
delijo denarja ...

Dveletni projekt, ki se fi nanci-
ra iz sredstev države in Evropske 
unije, se je začel junija 2020 in se 
zaključi naslednje leto. Septembra 
lani so začeli sprejemati vloge, in 
čeprav se zdi, kot da se je projekt 
šele začel, se izvajalci že bojijo pri-
hodnosti. Nosilec projekta je Dom 
upokojencev Ptuj, partnerji pa Le-

karne Ptuj, Zdravstveni dom Ptuj 
in Center za socialno delo Spodnje 
Podravje.

Skupaj je pri projektu zaposlenih 
27 ljudi različnih profi lov, od admi-
nistratorjev in ocenjevalcev vlog 
do tistih na terenu: psihologa, soci-
alnih delavcev, medicinskih sester, 
fi zioterapevtov ...

Kot je pojasnila Maja Šmigoc, 
vodja Vstopno-informacijske točke 
v Zdravstvenem domu Ptuj, je ka-

tegorija oskrbe odvisna od točkov-
anja. Tudi število ur, ki upravičen-
cem pripada, se razlikuje. Delavci 
se na terenu srečujejo z raznimi 
zgodbami: „Nekateri mislijo, da 
jim bomo prišli počistit okna, dru-
gi so zasledili, da so bila za projekt 
pridobljena fi nančna sredstva, in 
mislijo, da lahko denar individual-
no črpajo.“

Pomembne glasnice projekta 
so patronažne sestre, ki se vsa-
kodnevno srečujejo z ljudmi na 
terenu, jim pomagajo, svetujejo in 
pogosto v njihovem imenu prine-
sejo vloge na vstopno točko. Do 
brezplačne pomoči v sklopu SOS 
so upravičeni starejši od 65 let, ki 
bivajo doma, a pri tem potrebujejo 
pomoč. Metka Miško, koordinato-
rica integrirane oskrbe, izpostavlja 
različne oblike pomoči, ki jo nudijo: 
od zdravstvene nege, fi zioterapije 
in delovne terapije do prehranske-
ga svetovanja, psihologa, socialne-
ga delavca in centralne priprave 
zdravil. „Pomagamo jim živeti živ-
ljenje, kot si ga želijo, doma,“ pravi 
Miškova.

Kako prebroditi 
vmesni čas

Vesna Šiplič Horvat, direktorica 
Doma upokojencev Ptuj, pravi, da 
so storitve, ki jih nudijo v sklopu 
omenjenega projekta, v družbi 
nujno potrebne. Izpostavila je, da 
je sprejetje zakona o dolgotrajni 
oskrbi nujno potrebno, da pa bo 
vmesni čas nekako treba prebro-
diti: „Da bo okvir enak za vse, tudi 
tiste, ki stanujejo doma. Do zdaj 
ni bilo tako. Prav zato smo upali, 
da bomo projekt lahko peljali nap-
rej.“ 

A vse kaže, da v takšni obliki kot 
doslej zelo težko, če že ne nemo-
goče. Država naj ne bi bila naklo-
njena podaljševanju projekta SOS, 
pridobivanje sredstev pa je seveda 
za njegovo izvedbo ključnega po-
mena. Zdaj izvajalci računajo na 
posluh in pomoč lokalnih skup-
nosti oziroma občin. Po nekaterih 
predvidevanjih naj bi premostitve-
ni čas trajal do leta 2025 – do uved-
be zakona o dolgotrajni oskrbi.

Dženana Kmetec

Podravje � Brezplačna sodobna oskrba starejših (SOS) se izteka – kako naprej

Starostniki želijo ostati doma, denarja za 
pomoč pa ne bo več ...
Projekt Sodobna oskrba starejših (SOS), ki se izvaja v Spodnjem Podravju, se je izkazal za smiselnega in potrebnega. 
Starostnikov, ki želijo jesen življenja preživeti doma, a za to potrebujejo pomoč, je veliko. Dveletni projekt v vred-
nosti 2,6 milijona evrov, ki ga fi nancirata Evropa in država, se počasi izteka. Izvajalci ga želijo nadaljevati, dokler 
država ne uvede sistemskih izboljšav in ne zagotovi izdatnejše pomoči starostnikom, ki živijo v domačem okolju. 
A sredstev za to kmalu ne bo več. V vmesnem času (predvidoma do leta 2025) računajo na razumevanje in posluh 
občin, te pa imajo iz dneva v dan več fi nančnih obveznosti.

Foto: ČG 

Čez pol leta se projekt SOS izteka, že zdaj pa se pojavlja bojazen, kako bo potekal naprej.

Spodnje Podravje � Kam z odpadki od kolin

V Gajkah zabojnik naslednji teden
Na podeželje se vračajo koline, kar je moč sklepati tudi iz 
razprav na občinskih svetih in kmetijski zbornici. Kam s 
klavnimi odpadki, se sprašujejo tisti, ki se odločajo za doma-
či zakol, da si priskrbijo okusno mesno zalogo za čez zimo.

Foto: ČG

Kot kaže, bo zagata o tem, kam odložiti odpadke od domačega zakola, 
kmalu rešena. Ponekod bo za oddajo treba plačati, drugod bo brezplačna.

Občani 11 občin Spodnjega Podravja, kjer odpadke zbira Čisto mesto 
Ptuj, lahko klavnične odpadke od domačega zakola oddajo v zbirnih 
centrih Čistega mesta v Kidričevem, Vidmu, Dupleku, Majšperku in 
Žetalah. Zbirni center Trnovska vas tovrstnih odpadkov ne sprejema. 
Za občane Kidričevega je oddaja brezplačna, saj stroške pokriva obči-
na, za občane preostalih 10 občin (Videm, Cirkulane, Zavrč, Podlehnik, 
Majšperk, Žetale, Duplek, Destrnik, Trnovska vas in Sv. Andraž) pa je 
storitev plačljiva, in sicer 71 centov po kilogramu. 

Črev ni mogoče oddati niti na zbirnih centrih v 
Čistem mestu

V podjetju Čisto mesto so povedali, da sprejemajo le določen tip 
živalskih odpadkov – tiste, ki sodijo kategorijo tri. To so med drugim 
kože, kopita, parklji, rogovi, ščetine prašičev … Navedeni odpadki se 
z ustreznimi postopki lahko predelajo za hrano hišnih ljubljenčkov in 
industrijo gnojil, uporabni so za tehnično, farmacevtsko in kozmetično 
industrijo.

Treba je opozoriti, da črev ni moč oddati, saj sodijo v drugo katego-
rijo odpadkov, torej med snovi, ki lahko vsebujejo rizičen material. V 
zbirnih centrih Čistega mesta lahko odpadke od kolin oddajo samo ob-
čani Cirkulan, Destrnika, Dupleka, Kidričevega, Majšperka, Podlehnika, 
Sv. Andraža, Trnovske vasi, Vidma, Zavrča in Žetal. Za Kidričane stroške 
prevzema plačuje občina, za občane ostalih občin je oddaja odpadkov 
samoplačniška.

Za Ptujčane in Dornavčane kmalu brezplačen 
zabojnik

Direktor Javnih služb (JS) Ptuj Alen Hodnik je pojasnil, da namerava-
jo tudi v Cero Gajke namestiti zabojnik za zbiranje klavnih odpadkov. 
Predvidoma bo zabojnik dostavljen prihodnji torek, dan kasneje pa bi 
že lahko pričeli prevzem. Hodnik je dodal, da je predvideno, da bi bil 
prevzem klavnih odpadkov za občane Ptuja in Dornave brezplačen. 

Direktor Komunalnega podjetja (KP) Ptuj Janko Širec je povedal, da 
so se na temo odpadkov od kolin ta teden srečali s predstavniki občin 
Markovci, Hajdina, Gorišnica in Juršinci. »Predlog je, da poskusimo najti 
skupno rešitev s Ptujem in da bi občine bile soudeležene pri pokrivanju 
stroškov.« Občani navedenih občin bi tako lahko klavne odpadke od-
lagali v zabojnik v Cero Gajke, če bo MO Ptuj na takšno rešitev pristala.

Ormožani ostali brez zabojnika
Na Ormoškem so ostali brez zabojnika za klavne odpadke. Stranke 

lahko pokličejo higiensko službo 02 749 36 87, storitev odvoza je za 
poginule živali brezplačna, za živalske ostanke je treba plačati. »Ob-
čanom, ki koljejo doma, svetujemo, da odpadke zakopljejo v hlevski 
gnoj,« so povedali v Komunalnem podjetju Ormož. 

MZ

Slovenija � Telekom odpovedal dobavo elektrike

Gen-I ponuja rešitev vsem
V družbi Gen-I so se odločili poskrbeti za vsa gospodinjstva, ki 
jim bo Telekom Slovenije s 1. januarjem 2022 prenehal dobav-
ljati električno energijo. 

Kot zagotavljajo, jim bodo ponudili enake cene dobave elektrike, 
kot jih zagotavljajo svojim odjemalcem. Vendar pa morajo vsi, ki to že-
lijo, ustrezen obrazec izpolniti pred. 8. decembrom.

»S tem dejanjem so v Telekomu popolnoma izrabili zaupanje 13.000 
družin in sredi energetske krize, nizkih temperatur in praznikov pred 
vrati pustili svoje odjemalce na cedilu. Hkrati so enostransko prenesli 
svojo odgovornost na ostale dobavitelje. Odpoved pogodb na tako 
kratek rok pomeni, da imajo odjemalci le še osem dni časa za sprožitev 
zamenjave dobavitelja. V nasprotnem primeru pa bodo elektriko pla-
čevali po štirikratni ceni,« so navedli v Gen-I.

Sta

Koliko bi morale prispevati občine za Koliko bi morale prispevati občine za 
nadaljevanje oskrbenadaljevanje oskrbe

Ker je zelo malo verjetno, da bo država po izteku projekta 
SOS (junija 2022) le-tega podaljšala, izvajalci iščejo alternativne 
možnosti nadaljnjega fi nanciranja. Pri tem računajo na pomoč 
občin. Informativni izračun, ki ga je predstavila vodja projekta 
Andreja Potočnik, kaže, da bi za njegovo nadaljevanje samo MO 
Ptuj morala prispevati letno okrog 110.000 evrov. Ta sredstva bi 
zadostovala le v primeru, da bi se iz MO Ptuj v projekt vključilo 
80 uporabnikov. Končni strošek bi seveda bil odvisen od števila 
vključenih starostnikov, opravljenih ur, kadra, materialnih 
stroškov ... Predpostavka je tudi, da bi bili upravičenci pripravljeni 
del stroškov sofi nancirati sami, in sicer približno polovico (med 60 
in 380 evri mesečno).

„Občine se lahko same odločijo o višini sofi nanciranja teh 
storitev. Predstavili smo fi nančno projekcijo, narejeno po že 
podobnem projektu v občini Krško. Cena storitev se določi glede 
na čas opravljanja storitve, ta pa je lahko najmanj 15 in največ 
60 minut. Cena storitev se giblje od 7 do 47 evrov,“ je dodala 
Potočnikova.

A dejstvo je, da je mnogo starostnikov, ki so vključeni v projekt, 
socialno ogroženih, zato se poraja dilema, ali bi, če bi občine 
zagotovile sofi nancerski delež – sploh bili pripravljeni in sposobni 
doplačevati storitve. Do junija 2022 so do njih upravičeni povsem 
brezplačno.

Foto: ČG 

Z leve: Maja Šmigoc, Vesna Šiplič Horvat, Metka Miško in Andreja Po-
točnik

Gabrovec: »Občine 
pomoč na domu že 
doplačujemo!«

Čeprav je projekt pohvalil 
in mu izkazal podporo, je 
župan občine Markovci Milan 
Gabrovec izrazil kar nekaj 
pomislekov okrog morebitnega 
nadaljnjega sofinanciranja iz občinskih 
blagajn. Prepričan je, da je treba storitve SOS najprej povezati 
s storitvami pomoči na domu (to izvajajo oskrbovalke Centra za 
socialno delo), ki jih občine že sofinancirajo, saj da se nekatere 
podvajajo. Poudaril je, da ni proti in da se bodo tudi v Markovcih, 
če ne bo druge opcije, potrudili priskrbeti svoj delež sredstev, 
a postaja nesprejemljivo, da se preštevilna finančna bremena 
valijo na občinske proračune. Podobne pomisleke je izrazil tudi 
podžupan občine Gorišnica Jože Petek in predlagal, naj izvajalci 
projekta najprej skušajo zagotoviti državna sredstva in se šele 
nato obrnejo na občine. Podvomil je tudi o finančni zmožnosti in 
pripravljenosti posameznikov za doplačevanje storitev.

Foto: ČG
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Cirkulane � Svetniki tudi o odpadkih

Želijo opraviti s salonitom
Svetniki občine Cirkulane so se na novembrski seji ponovno 
dotaknili vprašanja odpadkov. Pridružil se jim je predstav-
nik koncesionarskega podjetja Čisto mesto Ptuj Sašo Kodrič 
in predstavil letni program ravnanja s komunalnimi od-
padki za leto 2022.

Foto: MZ

Predstavnik podjetja Čisto mesto Ptuj Sašo Kodrič je povedal, da so v 
sistem odvoza komunalnih odpadkov vključili okoli 60 odstotkov vseh 
vikendašev na območju občine Cirkulane.

Foto: arhiv PGD Zamušani

Ponosni gasilci ob adventnem venčku

Gorišnica � V Zamušanih se lahko pohvalijo

Postavili velik venček
Člani PGD Zamušani so naredili velik adventni venček, ki sto-
ji pred njihovim gasilskim domom. Na njem že gori prva luč.

Gasilci so staknili glave in prišli na idejo, da bi letos postavili velik 
adventni venček, ki bo ponos kraja. Kakih deset parov rok se je lotilo 
njegove izdelave. Na kovinski obroč, ki ga je izdelal lokalni obrtnik, so 
pritrdili smrekove veje, namestili štiri velike luči in okrasili z veliki rde-
čimi pentljami. Venec v obsegu meri okoli šest metrov, premer znaša 
skoraj dva metra.

Gasilci, zadovoljni z lepim izdelkom, so na njem v nedeljo prižgali 
prvo luč, vsako naslednjo adventno nedeljo pa bo zagorela še ena. 
Kot pravijo, so se ob izdelavi venčka prijetno družili, zato so sklenili, 
da bo to postala njihova tradicija.

MH

Program so svetniki gladko potrdili, imeli pa so nekaj vprašanj o bio-
loških odpadkih, ki nastajajo pri domačem klanju (koline), o prevzemu 
odpadkov iz počitniških hišic in odstranjevanju salonitnih plošč. V zve-
zi z odvozom odpadkov na vikendih je Kodrič pojasnil, da so v sistem 
vključili 60 odstotkov od okoli 300 potencialnih uporabnikov, to je 
med 150 in 160. Seveda bi želeli, da pristopijo vsi, zato ne izključujejo, 
da bi bil naslednji korak sodelovanje s komunalno inšpekcijo.

Cirkulančani se v nekaj letih želijo znebiti tudi nevarnega salonita 
v svojem okolju. En odvoz salonitk je občina lani že plačala, tovrstne 
akcije pa želijo nadaljevati tudi v prihodnje, a je treba za to oblikovati 
pogoje. Če bi občina fi nancirala celoten prevzem vseh salonitk, ki bi 
jih občani želeli oddati, bi to za proračun pomenilo preobsežen fi nanč-
ni zalogaj. Nekaj bi pa vendarle želeli storiti, zato bodo najverjetneje 
izdelali pravilnik, kdo je do sofi nanciranja odvoza salonitk upravičen 
in pod kakšnimi pogoji. Županja Antonija Žumbar je dejala, da bi se 
salonita v občini lahko rešili v dveh ali treh letih. Predstavniku Čistega 
mesta je predstavila problem, ki ga imajo z enim od črnih odlagališč, 
kjer so salonitke v globeli in celo v vodi. Tudi to bi želeli sanirati, zato 
je županja podjetje Čisto mesto zaprosila, naj si ogledajo teren in 
predstavijo možnosti sanacije.

Čisto mesto komunalne odpadke pri uporabnikih v občini Cirkulane 
prevzema 13 krat letno, odvoz bioloških odpadkov je pogostejši, te-
denski ali vsakih 14 dni. Steklo po novem zbirajo od vrat do vrat vsak 
drugi mesec. Gospodinjstva lahko pri Čistem mestu naročijo odvoz 
kosovnih odpadkov, koncesionar pa je dolžan zbirati tudi nevarne 
odpadke. Občani Cirkulan lahko odpadke odlagajo v zbirnih centrih 
Čistega mesta, najbližja sta jim videmski in kidričevski.

MZ

Pričetka se poleg vodstva ob-
čine veselijo tamkajšnji občani, 
ki po eni najbolj obremenjenih in 
nevarnih cest v občini vsak dan pe-
šačijo v šolo in do pokopališča. Z 
investicijo bo prometna varnost iz-
boljšana, saj bo vzdolž ceste zgra-
jen pločnik, poleg tega pa bodo 
pretesno cesto, široko komaj štiri 
metre, razširili. »Rekonstruiran bo 
950 metrov dolg odsek od poko-
pališke vežice do konca Sv. Toma-
ža v smeri Savci-Rakovci. Zgrajeni 
bodo pločnik, javna razsvetljava 
in meteorna kanalizacija. Hkrati 
bodo rekonstruirali regionalno 
cesto, ki je v tem delu najožja in 
tudi najnevarnejša na celotnem 
odseku od Ljutomera do Ptuja. 
Gre za kompleksno rešitev tega 
problema, na katero smo dolgo 
čakali in se je veselimo,« je pove-
dal župan Mirko Cvetko. Projekt 

zajema še ureditev obeh križišč na 
omenjeni cesti in avtobusno po-
stajališče.

Dela izvaja Cesto podjetje Ptuj 

in potekajo pa ob polovični zapori 
ceste. Celoten strošek gradbenih 
del je 1,1 milijona evrov, od tega 
bo občina pokrila dobrih 200.000 

evrov, večino stroškov pa bo prev-
zela Direkcija za ceste. Rok za kon-
čanje del je oktober 2022.

Monika Horvat

Direktorica Milena Debeljak 
je svetnikom predstavila projekt 
naravoslovni center, ki bi delo-
val kot regionalni center. V novi 
atraktivni stavbi, ki bi predstavlja-
la pomemben turistični produkt, 
želijo prikazati življenje ob in v reki 
Dravi. Vanjo bi umestili velik akvarij 
sladkovodnih rib, kot ga v Sloveniji 
še ni, center za predstavitev ptic, 
turistično informacijski center, 
trgovinico z lokalnimi produkti in 
spominki ter avditorij oz. prostor 
za prireditve, prikazali pa bi tudi 
reko skozi zgodovino. »Ustvarjena 
bo nova zgodba, ki bo povezala 
vse naravne danosti območja in bo 
predstavljala privlačno vsebino za 
družine in tudi druge ciljne skupi-
ne, ki bodo spoznavale in odkrivale 
skrivnostni svet narave lokalnega 
in regionalnega območja,« je deja-
la in dodala, da je objekt predviden 
v velikosti 2.200 m2. 

Zasnovana naj bi bil v obliki lad-
je, ki bi na eni strani imela center 
za opazovanje ptic, na drugi strani 
pa center za sladkovodne ribe. In-
vesticije je skupaj s potrebno do-
kumentacijo ocenjena na dobre tri 
milijone evrov, pri tem računajo na 
2,28 milijona evrov nepovratnega 
denarja, 990.000 evrov pa bi za-
gotovila občina. »Spremljali bomo 
razpise, ki bi bili primerni. Glede na 
to, da je vsebina zelo naravoslovno 
naravnana in se v novi fi nančni per-
spektivi predvideva veliko razpisov 
v tej smeri, imamo dobre možnos-
ti, da pridobimo sofi nanciranje,« je 
prepričana Debeljakova. Projekt 
naj bi začeli graditi 2023, zaključen 
pa bi bil 2025.

Brez dostopa do Drave
Svetniki so idejo pozdravili kot 

dobrodošlo, ob tem pa izrazili tudi 
nekaj pomislekov. Slavko Kosi je 
pogrešal predvsem športno-re-

kreacijske vsebine: »Ničesar ni bilo 
rečeno okrog izkoriščanja Drave 
za športno-rekreacijske namene. 
Dravo imamo pred nosom, ima-
mo velikansko jezero, praktično 
pa ni nobenega pravega dostopa 
do reke za potrebe rekreacije, kot 
je čolnarjenje, surfanje in podob-
ni športi. Posamezni Ormožani, 
predvsem starejši, so v preteklo-
sti veliko bolj živeli z Dravo, imeli 
so dostope, veslali, se rekreirali. 
To bi bilo treba v današnjem času 
vrniti.« 

Kje se je izgubila 
županova predvolilna 
obljuba

S tem se je strinjal tudi svetnik 
Simon Kolmanič: »Ves čas smo go-
vorili, da bo tukaj nastalo nekaj, kar 
bi dejansko izkoriščalo Dravo kot 
tako. Tudi sami ste imeli ogromne 
načrte z izkoriščanjem ormoškega 
morja, ki pa so se izgubili. Poleg 
tega tri milijone vložka v samo 
dve tematiki je absolutno preveč. 
Ne moremo imeti naravoslovnega 

centra, dejansko pa samo akvarij in 
opazovanje ptic. Potrebno bo več 
vsebine, sicer zadeva dolgoročno 
ne bo zaživela, preživela. S to vse-
bino niti približno ne upravičimo 
samega imena centra,« je bil kriti-
čen, ob tem pa ga je še zanimalo, 
kakšna je predvidena povezava 
z bližnjimi ormoškimi lagunami. 
Mateja Hebarja pa je med drugim 
zanimalo, kakšni so načrti glede 
samega vodenja objekta in kakšne 
fi nančne stroške predvidevajo iz 
tega naslova. Skrbi ga, da bo na 
dolgi rok to le še ena proračunska 
postavka več z dodatnimi zapo-
slitvami, ki bo letno stala na tisoče 
evrov.

Vrbnjak: »Gre za 
osnovo, ki jo lahko 
nadgradimo«

Župan Danijel Vrbnjak je pojas-
nil, da je center zgolj ena izmed 
sedmih točk, planiranih na celot-
nem območju ob Dravi, od Maje-
ričevega kopališča do gramoznice 
za oživitev jezera, ter da lahko 

projekt s predlaganimi vsebina-
mi nadgradijo, saj gre v tej fazi za 
idejno zasnovo. »K interpretaciji 
te ideje smo povabili osebo, ki 
ima največ izkušenj glede projek-
tiranja, dajanja idej in nastavljanja 
vsebin v raznih parkih, ki so se us-
tanovili po Sloveniji, gospoda Stra-
hovnika,« je dodal.

Finančni stroški, ki bi jih prineslo 
vodenje in upravljanje objekta, za 
zdaj še niso znani. Predvidoma bi 
s centrom upravljal zavod za tu-
rizem, strošek promocije in ogla-
ševanja pa bi si občine ob Dravi 
lahko delile: »Glede oglaševanja in 
promocije vseh dejavnosti ob Dra-
vi tečejo pogovori občin v smeri 
skupnega fi nanciranja teh služb, ki 
bi upravljale s kompletno krajino 
ob reki, torej od Maribora do Sre-
dišča, in jo promovirale. Na kak na-
čin organizirati vodenje objekta in 
kakšne bodo fi nančne slike, to bo 
treba še ovrednotiti.« Ob tem je še 
poudaril, da bo treba s projektom 
pohiteti, saj si takšen center želijo 
marsikje v državi.

Monika Horvat

Ormož � V načrtu turistično usmerjen naravoslovni center 

Kolmanič: »Tri milijone evrov je absolutno preveč«
Občina Ormož razvija projekt o izgradnji naravoslovnega centra Drava, ki bi stal ob reki, na območju propadajočih 
skladiščnih prostorov ob meji s Hrvaško. Ta je ob nekaterih pomislekih dobil zeleno luč svetnikov za nadaljevanje. 
Svetniki so pogrešali predvsem športno-rekreacijsko vsebino, nekaj pomislekov pa je bilo tudi okrog vrednosti inve-
sticije ter fi nančnih posledic, ko bo objekt zgrajen.

Foto: MH

Sedanji prikaz dejanskega, klavrnega stanja objekta tik ob reki Dravi, kjer občina planira izgradnjo naravoslov-
nega centra.

Foto: MH

Dober milijon evrov vredna obnova ceste v središču občine, s katero bodo med drugim pridobili težko pričakovan 
pločnik, že poteka.

Sveti Tomaž � Končno celovita obnova regionalne ceste

Stroji so zabrneli 
V centru Svetega Tomaža so te dni zabrneli gradbeni stroji. Poteka namreč težko pričakovana celovita obnova re-
gionalne ceste z izgradnjo pločnika.
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V naselju Ptuj je 198 ulic. Tako 
poimenovanja in potek ulic kot 
tudi tovrstne spremembe se spre-
jemajo z občinskimi odloki. More-
bitne predloge sprememb preuči 
in poda Komisija za poimenovanje 
ulic v MO Ptuj, katere člani so pred-
stavniki: Geodetske uprava RS, Po-
krajinskega muzeja Ptuj, Upravne 
enote Ptuj, Skupne občinske upra-

ve občin v Spodnjem Podravju in 
predstavniki občine. Naloga komi-
sije je, da o določanju območij ter o 
imenovanju in označevanju naselij, 
ulic in stavb pripravlja strokovno 
utemeljene predloge sprememb 
s potrebno dokumentacijo, ča-
sovnim planom in ovrednotenjem 
stroškov. „Na podlagi teh predlo-
gov občinska uprava pripravi osnu-

tek odloka in ga predloži mestne-
mu svetu v nadaljnjo obravnavo. 
MO Ptuj v prihodnje načrtuje sklic 
komisije. Glede na trenuten raz-
mah gradnje je treba prioritetno 
pristopiti k obravnavi že sprejetih 
prostorskih aktov in vzpostavitvi 
novih uličnih sistemov oz. poime-
novanju novo vzpostavljenih ulic,“ 
se zavedajo na ptujski občini.

V Žabjaku velike težave
Aktivnosti na tem področju so 

bile sprožene na pobudo svetnikov 
Sergeje Puppis Freebairn in Alena 
Iljevca. Oba sta na problem poime-
novanja in razpršenosti hišnih šte-
vilk opozorila že na septembrski 
seji mestnega sveta. Puppis Free-
bairnova je izpostavila, da je treba 
označiti predvsem manjše ulice, 
saj da prihaja do težav pri iskanju 
prave, Iljevec pa je problematiziral 
stanje v naselju Žabjak, saj meni, da 
je tam nujno treba urediti cestišče 
in hišne številke: „Celo interventna 
vozila težko pridejo na pravi na-
slov, hišne številke so pomešane. 
Nujno je treba zagotoviti sredstva, 

da se to uredi.“ Pozval je svetni-
ške kolege, da skupaj poskušajo v 
proračunu zagotoviti sredstva za 
rešitev tega problema.

Denarja bistveno 
premalo

V proračunu za leto 2022 je ob-
čina sicer zagotovila nekaj denarja 
na postavki poimenovanja ulic in 
naselij, a bistveno premalo, da bi 
si lahko obetali kakšne pomembne 
spremembe. Tisoč evrov je bolj 
simboličen znesek, a vsaj kaže 
namen, da se vendarle pristopi k 

urejanju teh težav. Na občini so to 
komentirali: „Na MO Ptuj težave v 
povezavi označevanjem ulic pozna-
mo. K reševanju je treba pristopiti 
sistemsko in celovito. Del sredstev 
za to je rezerviran. Sredstva smo 
za navedene namene zagotavljali 
že v preteklosti in jih bomo tudi v 
bodoče, skladno s sprejetimi stali-
šči pristojne komisije v povezavi s 
podanimi pobudami.“

Predloge že oblikujejo
„Gre za dolgotrajen postopek, 

ki ga začenjamo, zato zaenkrat 

sredstva, ki so v proračunu za leto 
2022, zadoščajo, ko pa bo prišlo do 
konkretizacije, pa bo treba zagoto-
viti znatnejša sredstva,“ se zaveda-
jo na MO Ptuj.

Vzpostavitev uličnega sistema 
in poimenovanja ulic sta potrebna 
marsikje na območju sprejetih ob-
činskih podrobnih prostorskih na-
črtov: Budina – pri vrtcu, Budina II, 
Turnišče II …. Na občini pravijo, da 
je pristojna komisija že obravnava-
la predlagane spremembe in da so 
v postopku oblikovanja predlogov 
sprememb.

Dženana Kmetec

Naselje Krčevina pri Vurbergu velja za eno najbolj razpršenih in razmetanih na obmo-
čju občine Ptuj. Iskanje prave hišne številke je pogosto misija nemogoče, saj so številke 
marsikje pomešane in si označbe na stavbah ne sledijo po normalnem ali pričakovanem 
vrstnem redu. S podobnimi težavami se srečujejo tudi drugod, predvsem tam, kjer pri-
haja do razmaha gradnje (npr. naselje Žabjak). Na ptujski občini razmišljajo o prešte-
vilčenju, ponekod pa tudi o spremembi poimenovanja ulic. To bi s seboj potegnilo velike 
stroške, med drugim zamenjave osebnih dokumentov.

Ptuj � Se v mestni občini obeta sprememba poimenovanj ulic?

Ko so hišne številke tako razpršene, da te ne najde niti rešilec

Ptuj � »Obvoznica« in »obvozna cesta«

Delovna skupina na terenskem sestanku
Pred dnevi se je na Ptuju mudila medresorska delovna skupina za iskanje rešitev o vpra-
šanju ptujske obvoznice. Med drugim so izvedli sestanek na terenu in šli na ogled ene od 
možnih tras obvoznice, to je severne S5.

Iskanje najoptimalnejše cestne 
povezave, ki bi obvozila mesto 
Ptuj, traja dve desetletji, a ceste 
še vedno ni, mesto pa se duši v 
prometu. „V pripravi je državni 
prostorski načrt (DPN) za glavno 
cesto Ptuj–Markovci. Postopek 
je trenutno v fazi obravnave va-
riant za drugi krog vrednotenja. 
Izdelan je bil elaborat možnih 
variantnih rešitev, kjer je oprede-
ljenih sedem potencialno izvedlji-
vih variant. Za pet variant so bile 
pridobljene smernice nosilcev 
urejanja prostora. Katere variante 
bodo obravnavane v študiji vari-
ant, še ni opredeljeno. Na terenski 
seji medresorske delovne skupine 
je bilo dogovorjeno, da DARS za-
gotovi podrobnejše preveritve, 
optimizacije in racionalizacije va-
riante S5,“ so za naš časopis po 

terenskem sestanku na Ptuju po-
vedali na DARS-u, ki je načrtovalec 
ceste.

Po pojasnilu mestne občine 
(MO) je medresorska delovna 
skupina DARS-u s sklepom naloži-
la, da pripravi predlog do februar-
ja 2022.

DRSI za obvozno 
cesto pripravlja 
dokumentacijo

Vzporedno z iskanjem rešitev 
za ptujsko obvoznico se je na Ptu-
ju razvila ideja o tako imenovani 
obvozni cesti, ki bi tekla od Puho-
ve ulice vzporedno z Dornavsko 
proti Cero Gajke in z navezavo 
na glavno cesto Ormož–Spuhlja. 
To cesto bi gradila Direkcija RS za 
infrastrukturo (DRSI). V lokalnem 

okolju je slišati pojasnila, da je 
gradnja te ceste nujna že zaradi 
obvoza v času obnove Ormoš-
ke ceste, po kateri se v mesto 
pripelje največ vozil. Do obnove 
Ormoške bo zaradi dotrajanosti 
cestišča prej ali slej prišlo, zaradi 
dela na tej cesti pa bo prihajalo 
do zastojev. Zato se je porodila 
ideja, da bi za vzhodni del mesta 
uredili dodatno vpadnico, katere 
prvi del je že umeščen v prostor. 
„Predlagana varianta obvozne 
ceste je za nas sprejemljiva, zato 
smo pričeli postopke uvrščanja 
novega investicijskega projek-
ta v proračun. V izdelavi je DIIP, 
podrobnejša dinamika projekta 
pa bo znana po uvrstitvi investi-
cije v proračun,“ so pojasnili na 
DRSI.

MZ

Foto: ČG

Na DRSI so povedali, da je gradnja obvozne ceste vzporedno z Dornavsko zanje sprejemljiva, zato so pričeli 
postopke, da jo uvrstijo v državni proračun.

Foto: ČG 

Marsikje bo zadostovalo preštevilčenje, ponekod bo potrebno tudi preimenovanje ulic.

Krajani in člani ČS Rogoznica so 
že večkrat podali pobudo, da se 
začne urejanje cest, predvsem pa 
primerno in varno križišče v naselju 
Žabjak. Težave, ki so povezane s po-
manjkljivostmi državne Slovensko-
goriške ceste, so bile izpostavljene 
že neštetokrat. 

V Žabjaku se je v zadnjih desetih 
letih zgradilo veliko stanovanjskih 
hiš, krajanov ČS Rogoznica je ved-
no več. Veliko je družin z majhnimi 
otroki, ki obiskujejo vrtec ali šolo, 
varne poti do tja pa ni ne za pešce, 
ne za voznike.

Prioritetno urediti 
primerno križišče

Vključevanje na glavno, državno 
cesto (Slovenskogoriško) iz smeri 
Kicarja in Žabjaka je težko in ne-
varno. Nepreglednost križišča pri 
kapelici je dejstvo, na katerega 
je opozoril tudi odbor za okolje 
in prostor ter gospodarsko infra-
strukturo MO Ptuj. Na predlog čla-
nov odbora je to točko ob obrav-
navi proračuna za naslednje leto 
obravnaval in soglasno potrdil tudi 
mestni svet. Ptujska občina je takoj 
zatem na državo naslovila pobudo, 
ki se nanaša na projektiranje regi-
onalne ceste na območju Žabjaka. 

»Mestni svet,  krajani, člani četrtne 
skupnosti in odbora za okolje in 
prostor dajemo pobudo, da se pri 
projektiranju ceste upoštevajo vse 
nove okoliščine. Predvidena je na-
mreč širitev naselja z enoto doma 
upokojencev, kar bo izdatno vpli-
valo na prometno situacijo. Naj se 
najde optimalna rešitev za ureditev 
križišča Slovenskogoriške ceste in 
Svržnjakove ulice, ki bo omogo-

čala varno vključevanje na regio-
nalno cesto,« je pobudo, poslano 
na DRSI, povzela ptujska županja 
Nuška Gajšek.

Druga etapa izgradnje Slovens-
kogoriške ceste je v teku, potekajo 
pa priprave za izvedbo prve in tret-
je etape. To pomeni, da je ravno 
pravi čas za odpravo težave, ki  jo je 
tokrat izpostavil mestni svet.

Dženana Kmetec

Ptuj � Žabjak se širi, cestna infrastruktura temu še ne sledi

Vključevanje na Slovenskogoriško cesto je loterija
V zadnjih letih stanovanjske hiše v Žabjaku rastejo kot gobe po dežju. Naselje se izrazito in 
očitno širi, tam bodo gradili tudi novo enoto Doma upokojencev Ptuj. Povečanju stanovanj-
skih kapacitet in sočasno prometa v tem delu mesta pa bo morala slediti primerna ureditev 
cestne infrastrukture. Ker gre za regionalno cesto, je občina Direkcijo za infrastrukturo 
(DRSI) že pozvala, naj pri projektiranju Slovenskogoriške ceste upoštevajo nove okoliščine 
ter varno in ustrezno uredijo križišče s Svržnjakovo ulico.

Foto: ČG 

Križišče med Slovenskogoriško cesto in Svržnjakovo ulico je nepregledno 
in nevarno.

Tudi stroške menjave osebnih Tudi stroške menjave osebnih 
dokumentov mora kriti občinadokumentov mora kriti občina

Kakršnekoli spremembe v smislu preštevilčenja ali preimenovanja 
ulic pomenijo stroške: za napisne ulične table, hišne tablice ... Prav 
zato na MO Ptuj opozarjajo, da se spremembe uvajajo, kadar so 
res tehtne „tako z vidika ugotovljenih potreb, gospodarnosti in ne 
nazadnje tudi s soglasjem prebivalcev na območju, predlaganem za 
spremembo“.

Tudi stroške zamenjave osebnih dokumentov krije občina za 
tiste občane, ki imajo stalno prebivanje na območjih, kjer pride do 
sprememb zaradi preimenovanja ali preštevilčenja ulice (potni list, 
osebna izkaznica, prometno in vozniško dovoljenje). Po zakonu mora 
občina kriti stroške zamenjave za obstoječe hišne številke, ne pa tudi 
za tiste, ki si hišne številke še niso pridobili.
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Skupni znesek za letos predvide-
nih izplačil je 3,5 milijona evrov. Po-
leti je vlada odločila, da se občinam 
ob meji iz proračuna MNZ nameni 
2,5 milijona evrov, novembra je 
znesek povečala še za dodatni mi-
lijon. Lani je MNZ občinam ob meji 
skupno izplačal 2,7 milijona evrov. 
„Vlada je odločila, da tudi letos 
občinam na zunanji schengenski 
meji povrne del stroškov, ki so 
nastali zaradi povečanega nadzora 
državne meje, potrebnega zaradi 
nedovoljenih prehodov državne 
meje. Gre za enkratno povračilo 
stroškov v letu 2021, ki se izvede 
na podlagi predloženih računov in 
utemeljitve namenske porabe ter 
drugih listinskih dokazov. Župani 
občin ob zunanji schengenski meji 
jih predložijo MNZ do 30. novem-
bra 2021. Izplačila za letos še niso 
bila izvedena,“ so povedali na no-
tranjem ministrstvu in dodali, da se 
s tem denarjem sofi nancirajo poti 
in ceste, ki so zaradi nadzora na 
meji dodatno obremenjene, javna 
razsvetljava in druga oprema, na-
menjena povečanju varnosti var-
nost občanov.

In po kakšnem ključu se sredstva 
delijo? Ključna dejavnika za določi-
tev višine sredstev sta dolžina dr-
žavne meje v posamezni občini (60 
% zneska) in obremenitev občine z 
nezakonitimi migracijami ter števi-
lo prebivalcev, kar predstavlja 40 
odstotkov točkovanja.

Denar osmim 
spodnjepodravskim 
občinam

Do izplačil so upravičene vse 
obmejne občine s Hrvaško, v 
Spodnjem Podravju so to Ormož, 
Središče ob Dravi, Zavrč, Cirkula-
ne, Podlehnik, Videm, Žetale in 
Gorišnica. Najvišji zneski izplačil so 
predvideni za dolenjske, notranj-
ske in primorske občine. Na vrhu 
seznama je občina Ilirska Bistrica, 
ki je lani prejela dobrih 300.000 
evrov, za letos predvideno izpla-
čilo je nekoliko višje in znaša 
336.000 evrov. Ilirska Bistrica bo 
tako v dveh letih prejela 638.000 
evrov, Črnomelj 566.000, Brežice 
500.000, Koper in Metlika pa vsa-
ka po 450.000 evrov.

Osem spodnjepodravskih občin, 
ki ležijo ob meji s Hrvaško v Halo-
zah in na Ormoškem, bo v dveh le-

tih iz proračuna MNZ za ukrepe ob 
državni meji prejelo okoli 800.000 
evrov. Najvišje izplačilo bo šlo v 
občino Središče ob Dravi, za obe 
leti skupaj je to 178.000 evrov. Ob-
čini Ormož pripada 172 tisočakov, 
Zavrču 124.000, Žetalam 94.000, 
Cirkulanam 93.000, Podlehniku 
74.000, Vidmu 52.000 in Gorišnici 
3.700 evrov.

Težave, ker so 
vzdrževalci cest z obeh 
strani meje

Županja občine Cirkulane An-
tonija Žumbar je povedala, da so 
lanska sredstva MNZ porabili za 
sanacijo in asfaltiranje lokalne 
ceste Brezovec (21.800 evrov) 
in modernizacijo ceste v Mejah 
(27.000 evrov). S sredstvi, do ka-
terih so upravičeni letos, so asfal-
tirali dobrega pol kilometra ceste 
v obmejnem zaselku Pohorje, pod 

vodohranom. Vrednost investicije 
je bila 75.000 evrov. Žumbarjeva je 
povedala, da je na območju občine 
Cirkulane 9,7 km državne meje s 
Hrvaško. „Imamo skoraj štiri kilo-
metre cest, od katerih jih je večina 
še gramoziranih, predvsem na tis-
tih odsekih, ki se izmenjujejo med 
obema državama oziroma meja 
poteka po cesti. Skupaj s svetniki 

Ministrstvo za notranje zadeve (MNZ) je lani in letos občinam ob meji s Hrvaško, torej 
na zunanji schengenski meji, zagotovilo fi nančna sredstva za pokrivanje stroškov, ki 
nastajajo zaradi povečanega nadzora državne meje. Občine so denar pretežno porabi-
le za gramoziranje in asfaltiranje cest ter postavitev javne razsvetljave.

Ormoško, Haloze � Za infrastrukturo ob državni meji v dveh letih 800 tisočakov

»Poseljena meja pomeni tudi 

MNZ bo 32 slovenskim občinam 
obmejnih cest.

Podravje � DEM imajo novega direktorja

Generalni direktor in kandidat 
za poslanca SDS
Kadrovski vihar v energetskih podjetjih ne pojenja. Le dobra 
dva tedna po tem, ko so nadzorniki odpoklicali predsednika 
uprave Elektra Maribor Borisa Soviča, je sledila zamenjava v 
vodstvu Dravskih elektrarnah Maribor (DEM). Novi prvi mož 
DEM je Aleksander Brunčko, dosedanji pomočnik direktorja.

Funkcijo generalnega direktorja s štiriletnim mandatom je na-
stopil v sredo, 1. decembra. Je magister poslovnih ved z več kot 20 
leti vodstvenih izkušenj, v DEM je zaposlen od leta 2007 na različnih 
vodstvenih in vodilnih delovnih mestih. Od konca lanskega leta je bil 
svetovalec oz. pomočnik direktorja DEM, v podjetju HSE Invest je v 
tem času opravljal funkcijo prokurista.

„Aleksander Brunčko, generalni direktor DEM, se bo v prvi vrsti zav-
zemal za izvajanje vseh potrebnih aktivnosti za nadaljevanje varne in 
zanesljive proizvodnje električne energije iz obnovljivih virov. Ob tem 
bo energijo vlagal v pospešitev postopkov umeščanja energetskih 
objektov v prostor, družba DEM je namreč v pomembnem investicij-
skem ciklu. Realizacija projektov bo znatno povečala delež proizvede-
ne električne energije iz obnovljivih virov ter v dobre odnose z vsemi 
deležniki, ki so ključni za poslovanje in razvoj družbe DEM,“ so cilje, s 
katerimi novi generalni direktor prevzema vodenje podjetja, ki zapo-
sluje 240 sodelavcev, navedli v DEM.

Uprava družbe bo sicer dvočlanska, Brunčku se bo z novim letom 
pridružil Damjan Seme kot direktor DEM s štiriletnim mandatom. 
Seme deluje na področju energetike in je član nadzornega sveta Hol-
dinga slovenskih elektrarn (HSE) – lastnika DEM, iz katerega bo po 
prevzemu nove funkcije izstopil.

»Evidentiran kandidat na listi SDS«
Novi generalni direktor DEM Alekdander Brunčko je evidentiran 

kandidat stranke SDS za aprilske parlamentarne volitve. Članom in 
simpatizerjem stranke se je kot kandidat za poslanca predstavil na 
strankarskem srečanju v občini Duplek konec septembra. “Področju 
energetike želim dati velik prispevek. Poznam probleme državnega in 
privatnega gospodarstva,” je njegove besede ob najavi kandidature 
povzel spletni portal mojepodravje.si. Napovedal je podporo delova-
nju prostovoljnih gasilcev, saj da sam deluje v njihovih vrstah in pozna 
težave, s katerimi se srečujejo, je poročal omenjeni portal. Na DEM 
smo poizvedovali, ali Brunčko kljub prevzemu funkcije generalnega 
direktorja v enem največjih energetskih podjetij v državi ostaja kan-
didat za poslanca. „Gospod Brunčko je evidentiran kandidat na listi 
SDS,“ so povedali v podjetju.

Lani 10-milijonski dobiček
Samo dva meseca po najavi kandidature za poslansko funkcijo se je 

torej Brunčko zavihtel na vrh enega najmočnejših podravskih podjetij 
in tretjega največjega proizvajalca elektrike v državi. DEM so lani be-
ležile tretjo največjo proizvodnjo v svoji 70-letni zgodovini poslovanja, 
prihodki od prodaje so znašali blizu 69 milijonov evrov. Ustvarili so 10 
milijonov evrov dobička, kar je enkrat več kot leto prej. Podjetje znat-
na fi nančna sredstva vlaga v investicije. Med drugim se intenzivno 
pripravljajo na obnovo najmlajše v verigi osmih elektrarn na reki Dravi 
(HE Formin), letos so pričeli gradnjo sončne elektrarne na odtočnem 
kanalu HE Zlatoličje. V minulih letih so DEM fi nančno pomagale tudi 
Termoelektrarni Šoštanj.

Mojca Zemljarič

Foto: DEM

Novi generalni direktor DEM Aleksander Brunčko je v podjetju zapo-
slen od leta 2007.

Andrej Tumpej je bil na čelu DEM štiri leta. Mandat se mu je 
iztekel letos jeseni, od takrat je podjetje vodil kot vršilec dolžnosti. 
Preden je leta 2017 prevzel vodenje DEM, je več let opravljal 
naloge tehničnega direktorja, v DEM je zaposlen 30 let. Tumpej 
ostaja sodelavec DEM, na katero delovno mesto odhaja, pa v 
podjetju niso pojasnili.

Lanska izplačila in izračuni za letos, v evrih
Občina Izplačilo 2020 Izračun 2021
Središče ob Dravi 98.037 80.390
Ormož 72.084 100.025
Zavrč 46.295 77.521
Žetale 45.642 40.129
Cirkulane 41.639 51.656
Podlehnik 41.857 33.037
Videm 19.370 32.924
Gorišnica 1.353   2.352

Vir: MNZ

Petim občinam 2,6 milijona evrov
Največ denarja med vsemi obmejnimi občinami je oziroma bo prejela občina Ilirska Bistrica, blizu 640.000 evrov. Denar bodo porabili za 

obnovo in vzdrževanje lokalnih cest, javnih poti in gozdnih cest. „Za izvajanje investicijsko-vzdrževalnih del na občinskih oziroma gozdnih 
cestah finančnih sredstev ni nikoli preveč,“ so povedali v upravi občine.

Med prejemnicami najvišjih zneskov sta tudi dolenjski občini Črnomelj in Metlika. Dolžina državne meje v občini Črnomelj je 53 km, 
občina je sredstva MNZ namenila za sanacijo cest in gradnjo javne razsvetljave. Na območju metliške občine poteka 65 km državne meje, 
enako kot v Črnomlju so tudi v Metliki denar MNZ porabili za modernizacijo cest ob meji in javno razsvetljavo.

Občina Brežice si s sosednjo Hrvaško deli 67 km schengenske meje. Tudi Brežičani sredstva MNZ namenjajo za vzdrževanje in obnovo 
prometne infrastrukture. „S temi sredstvi občina nadomešča sredstva, ki jih je včasih država namenjala za urejanje javne infrastrukture 
ob meji. Višina sredstev, ki jih občina prejme, je realna, saj občina zaradi policije tudi pozimi vzdržuje javne poti izven naselij, ki jih sicer 
krajani ne uporabljajo pogosto ali le v določenem obdobju leta.“

Mestna občina Koper ima na svojem območju 51 km državne meje. S sredstvi MNZ so na obmejnih območjih uredili več makadamskih in 
drugih povezovalnih javnih poti, ki so bile neutrjene in mestoma težko prevozne zaradi zaraščenosti. „Dodeljeni znesek zadošča trenutnim 
potrebam. Za redno vzdrževanje poti bi morala država sredstva za te namene občinam dodeljevati na letni ravni,“ menijo v koprski občini.

Foto: Arhiv Svet 24
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varno mejo«

Foto: OM

ob južni meji s Hrvaško v dveh letih izplačalo 6,2 milijona evrov. Velika večina denarja bo namenjena prenovi 

Podravje � Podaljšanje veljavnosti bonov ni dobro za vse

Turistične kmetije skoraj brez rezervacij
Medtem ko so še pred kratkim številni Slovenci hiteli z unovčenjem turističnih bonov, 
da ti ne bi zapadli, in je bilo že skoraj nemogoče dobiti sobo v termah ali na obali, je 
novica o podaljšanju bonov nekoliko zmanjšala ta naval. Kako se ta ukrep pozna pri 
domačih ponudnikih?

Kot je povedal Blaž Puklavec 
s Turistične kmetije Puklavec, 
odkar je vlada podaljšala rok za 
unovčenje bonov, ni več nobenih 
rezervacij, a da glavni razlogi za 
to tičijo v drugih dejavnikih: zim-
skem času in nasploh omejitvah 
zaradi epidemije. Opažajo pa 
precej povpraševanja za prihod-
nje leto. Na kmetiji, kjer imajo na 
razpolago devet sob, so sicer naj-
več rezervacij na račun turističnih 
bonov zaznali pozno jeseni, saj 
poleti praktično razpoložljivih ka-
pacitet zaradi zasedenosti s tujimi 
gosti niti niso imeli. »Ko so se za-
prle meje, so se poznali boni tudi 
pri nas. Takrat smo dejansko be-
ležili več domačih turistov, ki čez 
poletje praktično sploh niso imeli 
možnosti koriščenja bonov, saj so 
bile vse kapacitete zapolnjene s 
tujci. Prevladovali so zlasti Nemci 
in Skandinavci. Je pa prav, da so 
uveljavljanje bonov podaljšali, saj 
jih ljudje tako ne bodo na silo izko-
riščali v zimskem času, ko ni prav 
veliko ponudbe oz. možnosti za 
aktivnosti, kot so pohodništvo, 
kolesarjenje in drugo, kar nudi-
jo naši kraji. Računam, da bodo 
morda ti, ki bi sedaj na silo koris-
tili bone, prišli k nam spomladi, ko 
bo, kot rečeno, zaradi vremena 
več ponudbe,« je povedal Blaž.

Beležijo 70 % odpovedi
Dino Kruhoberec, ki upravlja 

Taverno in Dvorec Jeruzalem, je 

povedal, da so boni resnično pri-
spevali k večjemu povpraševanju 
med Slovenci in rešili zadnji dve 
sezoni. K njim prihajajo gostje iz 
vse Slovenije, med njimi je kar ne-
kaj povratnikov oz. takšnih, ki so 
ravno po zaslugi bonov lani prvič 
spoznali čare njihovih krajev in se 
letos zopet vrnili. Bone izrabljajo 
predvsem za nočitve z zajtrkom, 
nekaj tudi za hrano, kljub temu 
pa številke niso na ravni pred epi-
demijo. Pogrešajo predvsem tuje 
goste – Avstrijce in druge; ti so bili 
namreč tu najštevilčnejši.

Uvedbo turističnih bonov se-
veda pozdravlja in ne skriva, da 
so po njihovi zaslugi polnili sobe 
v težkih časih za turizem, hkrati 
pa izpostavlja slabost glede po-
daljšanja njihovega unovčevanja. 
»Odkar so rok podaljšali, je veliko 
takih, ki odpovedujejo rezerva-
cije sob v decembru. Opažamo 
kar 70 % odpovedi. Menim, da 
to podaljšanje do junija ni ravno 
voda na mlin manjšim turističnim 
ponudnikom in gostincem. Veliko 
bolje bi bilo, da bi rok za bone 
podaljšali na primer do februarja, 
da bi gostinci preživeli zimski čas, 
kajti kot vse kaže, tudi od decem-
brskih zaključkov leta ne bo nič,« 
je dejal.

Sicer pa pri njih stane nočitev 
z zajtrkom 40 evrov na osebo. Za 
pet nočitev tako par povprečno 
odšteje 400 evrov, kar pomeni 
dva lanska bona.

Kljub visokim cenam 
obala in terme polne

To je precej manj v primerjavi s 
hotelskimi namestitvami na obali 
in v termah, kjer za skupno vred-
nost lanskega in letošnjega bona 
lahko dobite namestitev zgolj za 
dan, dva, redko tri. Kljub temu pa 
so tam sobe polne. »Največ pov-
praševanja je vse leto po obalnih 
hotelih, predvsem takšnih, ki 
imajo tudi notranje bazene. Sle-
dijo terme, Gorenjska in Severna 
Primorska. Sobe se še dobijo, tre-
nutno pa je največ povpraševanja 
po božičnih počitnicah,« opažajo 
v turistični agenciji Sonček. Glede 
cen aranžmajev pritrdijo, da so se 
te dvignile v primerjavi z letom 
2019, a da dvig lahko pripišemo 
splošnim podražitvam in ne bo-
nom. »Ne pričakujemo, da bi po 
izteku bonov cene padle,« so v 
zvezi s tem še jasni.

Ljudem se ne mudi več 
unovčiti bone

Zaradi podaljšanja veljavno-
sti bonov tudi oni opažajo upad 
povpraševanja: »Odkar je vlada 
objavila novico, da bo veljavnost 
bonov podaljšana, je povpraševa-
nje nekoliko upadlo, saj se ljudem 
ne mudi več z unovčitvijo do kon-
ca leta.«

V agenciji sicer pozdravljajo 
bone in pravijo, da so dobrodošli 
tako za turizem kakor tudi za upo-
rabnike. K počitnikovanju v do-
mačih krajih so namreč pritegnili 
mnoge, med njimi tudi takšne, ki 
se sicer za to ne bi odločili. »Ker 
so se velika turistična središča v 
mnogih terminih kmalu zapolnila, 
so dobili priložnost tudi manjši po-
nudniki in bolj obrobni kraji. Čez 
noč so vzklili mnogi novi ponu-
dniki. Izdaja bonov v letu 2020 je 
naredila tudi velik psihološki pre-
obrat, saj so prestrašeni in med 
štiri stene zaprti ljudje v trenutku 
nehali razmišljati, ali bodo šli na 
počitnice. Govorilo se je le še, kam 
bomo šli. Prav je, da se je z izdajo 
bonov 2021 njihova uporaba razši-
rila še na druge ponudnike, hkrati 
pa smo tudi turistični delavci dobi-
li delež,« še poudarjajo v Sončku.

Monika Horvat

Foto: MH

Najemnik Taverne in Dvorca Jeruzalem Dino Kruhoberec meni, da bi bilo bolje, če bi vlada unovčljivost turi-
stičnih bonov podaljšala do februarja, saj bi tako gostinci lažje preživeli zimski čas, kajti kot kaže, tudi letos z 
decembrskimi zaključki leta ne bo nič.

Foto: Mapio.net

Na kmetiji Puklavec po podaljšanju roka za unovčitev bonov letos ni več 
nobenih rezervacij, a opažajo več povpraševanja za prihodnje leto.

sem v lanskem letu obiskala obči-
no Lepoglava in z gradonačelni-
kom sklenila dogovor o sodelova-
nju. Ker obmejne ceste na hrvaški 
strani pri nas urejuje tudi Varžadin-
ska županija, je dogovor še težji. 
S to problematiko smo v okviru 
lokalnih in regijskih obiskov sezna-
nili pristojne ministre Mateja Toni-
na Aleša Hojsa in Jerneja Vrtovca. 
Problem urejanja in vzdrževanja 
obmejnih cest je državni, lokalne 
skupnosti na eni ali drugi strani ga 
same ne bomo mogle rešiti,“ je 
prepričana Žumbarjeva.

V Žetalah modernizirali 
cesto pod Macljem

Na območju občine Žetale je 
okoli sedem km državne meje, je 
pojasnil tamkajšnji župan Anton 
Butolen. Med drugim je dodal: 
„Sredstva MNZ so zelo dobrodo-
šla in je zelo pozitivno, da sploh 
so. O razdelilniku je težko deba-
tirati, smo se pa z njim strinjale 
tudi občine. Pogrešamo sistemska 
sredstva za urejanje infrastrukture 
na obmejnih območjih. Letošnja 
sredstva smo v celoti namenili za 
sofi nanciranje modernizacije ces-
te Krhiče–Podlog, ki je v strogem 
obmejnem območju pod Macljem. 
Vrednost investicije je bila 94.000 
evrov.“

Direktorica uprave občine Zavrč 
Evelin Makoter Jabločnik je na-
vedla, da sredstva MNZ namenjajo 
za obnovo lokalnih cest in javnih 
poti ob meji. „Hvaležni smo za 
vsak dodeljen evro,“ je poudarila 
in navedla, da je na območju Zavr-
ča 14 km državne meje.

Na Ormoškem ceste in 
javna razsvetljava

Občina Ormož je s sredstvi MNZ 
modernizirala dva cestna odseka: 
v Pavlovskem Vrhu (450 m) in na 
Kogu (360 m). „Sredstva za ob-
mejne občine so dobrodošla, saj 
imamo občine, vsaj naša, še veliko 

cest, ki jih je potrebno modernizi-
rati in je to tudi eden od načinov, 
da se ceste lahko uredijo,“ je na-
vedla direktorica občinske uprave 
Milena Debeljak. Ormoška občina s 
Hrvaško meji v dolžini 15 km, večina 
državne meje je ob ali po reki Dravi. 

Na območju občine Središče ob 
Dravi je 18 km državne meje. Žu-
pan Jurij Borko je pojasnil, da so 

sredstva MNZ, namenjena obmej-
nim občinam, vložili v urejanje jav-
ne razsvetljave v naseljih Šalovci, 
Obrež in Središče ob Dravi. Denar 
so namenili tudi za vzdrževanje 
javnih poti, gozdnih cest in neka-
tegoriziranih poti ob državni meji 
(grederiranje, izkop jarkov, navoz 
gramoza in obrezovanje vej).

Mojca Zemljarič

Popravljali cesto Popravljali cesto 
in si prislužili in si prislužili 
obisk policijeobisk policije

Županja občine Cirkulane 
Antonija Žumbar je navedla 
slikovit primer dogajanja 
(težav) ob državni meji, ko je 
treba popraviti oziroma vzdrževati 
cesto, ki vijuga malo po slovenski, malo 
po hrvaški strani. „V lanskem letu smo na obmejno cesto (na eni 
strani ceste je Hrvaška, na drugi strani Slovenija) poslali gredar, da 
bi poravnal cestišče. Še nismo dela prav dokončali, je prišla policija 
na občino, saj je nekdo iz Hrvaške dal prijavo, da Slovenci delamo 
na cesti. Grediranje ceste je bilo koristno za vse tam stanujoče, to 
so na eni strani ceste državljani Slovenije in občani Cirkulan, na 
drugi strani ceste pa državljani Hrvaške. Želimo si, da bi zadeve 
bile čim prej urejene tako, da bi bil tudi našim občanom na meji 
omogočen enak standard infrastrukture kot vsem prebivalcem države, 
ali pa zaradi zahtevnejših bivanjskih razmer še boljši. Poseljena meja 
pomeni tudi varno mejo. Tega se premalo zavedamo,“ je poudarila 
Žumbarjeva.

Foto: Arhiv Svet24

Foto: MZ
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Haloze � Novi projekti LAS

Turizem, vinarstvo in starejši
Lokalna akcijska skupina (LAS) Haloze je na skupščini izbrala tri projekte v skupni 
vrednosti dobrih 300.000 evrov, ki jih bodo podprli z evropskimi sredstvi. Usmerjeni 
so v promocijo haloškega turizma, nakup opreme za vinarsko zadrugo in medgene-
racijsko sodelovanje.

Celotna vrednost projekta 
Promocija turistične destinacije 
Haloze je 184.000 evrov, nosilka 
je Občina Majšperk, partnerice 
pa občine Zavrč, Cirkulane, Žetale 
in Podlehnik. Predvideni prispe-
vek LAS za projekt znaša 125.000 
evrov. V sklopu projekta bodo kre-
pili blagovno znamko Visit Haloze, 
predvidena je promocija v medi-
jih, izdelava video in fotografskih 
vsebin ter tiskovin. Trasirali in 
označili bodo turne kolesarske 
poti, predstavili jih bodo tudi na 
zemljevidu v tiskani obliki.

Vinarska zadruga Haloze je v so-
delovanju s KGZS – Zavodom Ptuj 
in Občino Videm prijavila projekt, v 
sklopu katerega nameravajo pro-

movirati Haloze in haloška vina, 
del denarja pa bi namenili nakupu 
opreme. V Vinarsko zadrugo Halo-
ze je vključenih 30 vinogradnikov 
in vinarjev, v minulem obdobju je 
zadruga nabavila sodobno mobil-
no polnilno linijo za stekleničenje 
vina. Naslednji korak, ki ga načr-
tujejo v tokratnem projektu, je 
nadgradnja polnilne linije z zapi-
ralcem za penine. Kupili bodo tudi 
transporter za penine, zabojnike 
za skladiščenje steklenic in vin-
sko vitrino s hladilnim sistemom. 
Vidovo klet nameravajo opremiti 
s klimatsko napravo, izdelali bi tri 
panoje, pa tudi monolit, ki bo pri-
kazoval dejanski profi l tal v vinog-
radu. Celotna vrednost projekta 

je ocenjena na 95.000 evrov, od 
tega bi 63.000 evrov pridobili s 
prijavo na LAS.

Nosilka tretjega projekta je Ob-
čina Cirkulane, partnerji pa Ljud-
ska univerza Ptuj, OŠ Cirkulane–
Zavrč in OŠ Gorišnica. Projekt so 
poimenovali Aktivni seniorji, za-
snovan je v smislu medgeneracij-
skega sodelovanja med osnovno-
šolci, učitelji (mentorji) in starejši-
mi. Izobraževanja so predvidena 
v Parku dediščine, kjer bi za ta na-
men nabavili najnujnejšo opremo: 
kuhinjo, avdio in video opremo, 
mize ter klopi. Vrednost projekta 
je 33.000 evrov, predvideni pri-
spevek LAS bo okoli 23.000 evrov.

MZ

Foto: ČG

S sredstvi LAS Haloze (evropska sredstva) bodo fi nancirani še trije projekti.

Pred kratkim smo poročali, da v 
občini razmišljajo o podelitvi kon-
cesije za zdravnika. Ta je namreč 
tam prisoten trikrat na teden, želja 
vodstva občine pa je, da bi bil pol-
no prisoten (pet dni v tednu), a ga 
tamkajšnji javni zdravstveni dom 
zaradi kadrovske stiske ne more 
zagotoviti. Z ministrstva za zdrav-
je so sicer sporočili, da so potrebe 
za podelitev koncesije na primarni 
ravni izkazane, saj je zakonski po-
goj v skladu z drugim odstavkom 
42. člena zakona izpolnjen: »V 
skladu z navedenim določilom se 
koncesija podeli, če koncedent 
(občina) ugotovi, da javni zdra-
vstveni zavod ne more zagotavljati 
opravljanja zdravstvene dejavnosti 
v obsegu, kot je določen z mrežo 
javne zdravstvene službe, oz. če 
javni zdravstveni zavod ne more 
zagotoviti potrebne dostopnosti 
do zdravstvenih storitev.« 

Ne glede na to, da je osnovni 
zakonski pogoj za podelitev konce-
sije izpolnjen, pa si mora občina za-
gotoviti dodatna fi nančna sredstva 
v splošnem dogovoru za pogod-
beno leto 2022, ker gre v tem pri-
meru za podelitev nove koncesije. 
»Sredstva za koncesijo niso nikoli 
v breme proračuna občine, saj je 
podlaga za fi nanciranje zdravstve-
nih programov (tudi koncesij) v 

Splošnem dogovoru. Konkretno, 
če v Splošnem dogovoru ni pred-
videno fi nanciranje te koncesije, se 
koncesija ne more podeliti, saj za 
navedeno ni fi nančne podlage,« so 
jasni na ministrstvu. 

ZZZS: »Konkretnega 
odgovora ne moremo 
dati«

Obrnili smo se še na Zavod za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije 
(ZZZS) z vprašanjem, ali je občina 
sploh upravičena do zagotovitve 
dodatnih fi nanc v omenjenem do-
govoru. Konkretnega odgovora 
nam niso dali, saj so dejali, da širitve 
timov v vsakoletnem splošnem do-
govoru opredelijo partnerji, in sicer 
odvisno od podatkov o preskrblje-
nosti prebivalcev posameznih ob-
močij in razpoložljivih fi nanc. »Za-
radi navedenega vam ne morem 
odgovoriti na vprašanje, kaj bo, je 

pa res, da do sedaj iz podatkov o 
preskrbljenosti še ni bilo ugotovlje-
no, da ima občina Središče ob Dravi 
manjko nosilca splošne medicine 
oziroma ni bila predvidena širitev 
tega programa,« so sporočili z ma-
riborske območne enote.

V Splošnem dogovoru za pogod-
beno leto 2021 sicer ni bilo dodelje-
nih dodatnih timov splošne/družin-
ske medicine za omenjeno občino, 
medtem ko je splošni dogovor za 
leto 2022 še v fazi priprave, zato v 
tem trenutku ne razpolagajo s po-
datkom o morebitnih širitvah timov 
splošnih ambulant. 

Ob tem so še dodali, da ormoški 
zdravstveni dom v središki občini 
zagotavlja v splošni ambulanti dru-
žinske medicine program v obsegu 
0,70 tima (zdravnik dela trikrat na 
teden) ter da ima izbrani osebni 
zdravnik, ki dela v tej ambulanti, 
opredeljenih 754 zavarovanih oseb.

Monika Horvat

Središče ob Dravi � Občina (še) brez fi nančne podlage za razpis koncesije

ZZZS: »Doslej širitev še ni bila predvidena«
Če želi občina Središče ob Dravi razpisati koncesijo, s katero bi iskali družinskega 
zdravnika, si mora pred tem zagotoviti dodatna fi nančna sredstva v splošnem dogovo-
ru za pogodbeno leto. Kakšne možnosti ima, smo preverili na Zavodu za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije.

Foto: MH

Občina bo koncesijo lahko podelila samo v primeru, če bo dosegla fi nanci-
ranje te koncesije v splošnem dogovoru. 
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Kadar je govora o papirologiji, 
pravilih, zahtevah in ovirah, s ka-
terimi se morajo kmetje ukvarjati 
poleg svoje osnovne dejavnosti – 
kmetovanja, se zmeraj spomnim 
besed dolgoletnega funkcionarja 
KGZS, sicer kmeta iz Cirkovc Mila-
na Unuka. Ko je namreč nekoč pos-
lušal program in zaveze enega od 

novih kmetijskih ministrov, med 
katerimi je bila seveda tudi admi-
nistrativna poenostavitev postop-
kov, je dejal, da ga je ob prevzemih 
novih oblasti kar groza, saj takšne 
obljube, s katerimi postreže vsak 
minister, zmeraj pomenijo prav 
nasprotno – samo še dodatno bi-
rokratsko zapletanje.

Zoper upad dopolnilnih 
dejavnosti

Zato je tudi marsikdo drug z 
veliko mero nejevere spremljal 
priprave na Zakon o debirokrati-
zaciji, ki pa je zdaj vendarle tu in 
ga čaka parlamentarna procedura. 
Na KGZS so podrobno preučili tiste 

dele, ki se tičejo kmetijstva in goz-
darstva, podali svoje pripombe in 
predlagali boljše rešitve. »Že vse 
od sprejetja novele Zakona o zdra-
vstvenem varstvu in zdravstvenem 
zavarovanju zaznavamo upadanje 
števila dopolnilnih dejavnosti na 
kmetijah, predvsem tistih, ki sicer 
ne prinašajo visokih dobičkov, so 
pa po svoji vsebini tradicionalne na 
kmetijah in zato izrednega pomena 
za sam obstoj kmetijstva v Sloveni-
ji. Menimo, da je višina prispevkov 
za zdravstveno zavarovanje za 
večino nosilcev dopolnilnih dejav-
nosti nesprejemljiva, saj je neso-
razmerna dobičku, ki ga iz tega na-
slova dosegajo. Marsikatera dopol-
nilna dejavnost namreč ne dosega 
letnega dohodka, da bi se z njim 
lahko pokrilo obvezne prispevke 
in stroške, zato predlagamo, da se 
dopolnilne dejavnosti izvzame iz 
obveznosti plačevanja pavšalnega 
prispevka,« razlaga Janja Virant iz 
Sektorja za pravne zadeve.

Legalizacija male sečnje
Še vedno ostajajo tudi težave 

z izdajanjem odločb za sečnjo v 
gozdovih. »Slovenski gozdovi se 
premalo pomlajujejo in negujejo, 
s čimer se slabi njihova kakovost 
in sposobnost prilagajanja na 
podnebne spremembe. Trenutni 
predpisi za vsa dela v gozdovih 
zahtevajo izdajo upravne odločbe. 
Veljavni sistem s premalo nacio-
nalnih sredstev in posledično pre-
majhnim številom izdanih odločb 
omejuje svobodno gospodarsko 
pobudo in ne sovpada s cilji Evrop-
ske gozdarske strategije ter Evrop-
skega zelenega dogovora. Zara-
di omejenih fi nančnih sredstev 
namreč delavci javne gozdarske 
službe ne zmorejo izdati vseh načr-
tovanih odločb, hkrati pa lastnikov 
ne morejo spodbujati v samoini-
ciativno izvajanje sadnje in nege, 
saj bi to pomenilo neenakoprav-
nost do lastnikov, ki so izbrani za 

sofi nanciranje,« pravi Virantova 
in predlaga spremembo Zakona o 
gozdovih.

»Hkrati bi lahko z ustrezno za-
konodajo naredili več reda tudi pri 
sečnji za tako imenovano domačo 
uporabo oziroma drva in jo končno 
'legalizirali'. Po trenutnih pravi-
lih mora namreč lastnik gozda za 
vsak posek, tudi če gre za posek 
enega samega suhega drevesa ali 
grma, pridobiti upravno odločbo, 
kar je neracionalno in pretirano 
birokratsko, zato se v praksi seve-
da večinoma tudi ne izvaja. Veliko 
bolj smiselno bi bilo, da bi si lahko 
lastnik v skladu z gozdnogojitve-
nim načrtom v gozdu sam izbral 
manjšo količino lesa za posek, na 
primer do 20 kubičnih metrov, o 
tem pa predhodno obvestil revir-
nega gozdarja. S tem bi olajšali 
delo javne gozdarske službe in 
razbremenili lastnika nepotrebnih 
postopkov.«

Senka Dreu

Prvi je namenjen podpori krat-
kim dobavnim verigam, drugi pa 
razvoju izobraževanja, socialnega 
in zdravstvenega varstva na kme-
tijah. Za vsakega je na voljo po 
750.000 evrov. Komu natančno sta 
razpisa namenjena oziroma kakšni 
projekti bodo upravičeni do denar-
ja, smo vprašali Felicito Domiter, 
ptujsko kmetijsko svetovalko in 
specialistko za razvoj podeželja.

Zakomplicirani, tudi 
izključujoči pogoji

»Razpis za vzpostavitev in pro-
mocijo kratkih dobavnih verig in 
lokalih trgov v kmetijstvu je ob-
javljen že četrtič, namenjen pa je 
zadrugam in podjetjem, tudi kme-
tijam, ki prodajajo svoje proizvode. 
Gre za sistematsko organizirano 
povezovanje in projektno sode-
lovanje, pri katerem se vzpostavi 
partnerstvo med ponudnikom, 

torej prodajalcem, in kmetijo, ki 
prideluje ali tudi predeluje.« 

V takšno partnerstvo mora vsto-
piti najmanj deset kmetij, med 
upravičenimi stroški pa so analiza 
trga in trženja, organizacija naku-
pa, izboljšanje kakovosti in vide-
za izdelka …, dobijo pa lahko od 
45.000 do 100.000 evrov pomoči. 
»Projekt traja dve do tri leta, vodil-
ni partner mora v tem času ustva-
riti več kot 100.000 evrov prome-
ta od prodaje, vsaka sodelujoča 
kmetija pa najmanj 5.000 evrov. To 
vsekakor ni malo, zlasti če kmetija 
prodaja na primer moko, bučno 
olje ali kaj podobnega, kjer mora 
za dosego pogoja prodati res ve-
like količine. Zato predvidevam, 
tako pa kažejo tudi pretekle izku-
šnje, da nekega posebnega navala 
na ta razpis ne bo. Naša svetovalna 
služba ni toliko angažirana pri tem 
razpisu, saj se potencialni partner-
ji s pisanjem prijave organizirajo 

sami, vem pa, da se bo nanj prijavi-
la kmetijska zadruga iz Slovenskih 
Konjic. Če povzamem, je razpis 
precej zakompliciran in dokaj iz-
ključujoč, saj lahko le redki zados-
tijo predpisanim pogojem.«

Navala najbrž ne bo
Razpis za podporo projektom 

sodelovanja med kmetijami in 
pravnimi osebami za razvoj izobra-
ževanja, socialnega in zdravstve-
nega varstva na kmetijah, v podob-
ni vsebini je objavljen tretjič, pa je 
namenjen poskusnim aktivnostim 
z omenjenih treh področij. »Tudi 
tu gre za sodelovanje med kmetijo 
in pravnimi osebami, natančneje 
izobraževalnimi, socialnimi in zdra-
vstvenimi. Tudi tu ne pričakujem 
posebno velikega zanimanja, gre 
za specifi čno področje, za katere-
ga se lahko prijavi samo kmetija, 
katere člani kažejo afi niteto do, de-

nimo, poučevanja o okolju in hrani, 
zdravstvenega varstva ali varstva 
na kmetiji. Poleg dobre volje do 
dela z otroki, starostniki, invalidi 
ali drugimi ranljivimi skupinami pa 
mora kmetija še registrirati dopol-
nilno dejavnost z želenega področ-
ja. Spomnim se, da se je pred ča-

som na podoben razpis prijavljala 
ormoška ljudska univerza, takrat 
smo jim na zbornici pomagali z is-
kanjem primernih kmetij.«

Za projekt je mogoče dobiti od 
5.000 do 45.000 oziroma 75.000 
evrov, za vsako od treh področij 
znotraj razpisa pa je kmetijsko mi-

nistrstvo zagotovilo po 250.000 
evrov. Vloge na oba razpisa, ki se 
fi nancirata iz Evropskega kmetij-
skega sklada za razvoj podeželja, 
bodo kandidati lahko oddali med 
13. decembrom letos in 10. febru-
arjem prihodnje leto 2022.

Senka Dreu

Foto: SD

Sredi decembra bo odprt razpis za fi nanciranje poskusnih aktivnosti na področju izobraževanja na kmetijah.

Foto: SD

Na KGZS predlagajo, da bi država končno »legalizirala« sečnjo za domačo uporabo in dovolila posek do 20 ku-
bičnih metrov po izbiri lastnika.

Potem ko je vlada spomladi v državni zbor poslala predlog Zakona o debirokratizaci-
ji, je jeseni pripravila že novo, popravljeno besedilo. A tudi na tega s kmetijskih strani 
letijo številni očitki.

Zanimivo bo počakati do sredine februarja prihodnje leto, ko bo znano število prijav 
na dva razpisa, ki ju je objavilo kmetijsko ministrstvo. Takrat bo tudi bolj jasno, ali 
sploh imajo »ciljno« publiko ali pa so bolj sami sebi namen.

Slovenija � Bodo kmetje kmalu dočakali birokratske poenostavitve?

Dovoljenje za posek vsakega suhega drevesa

Slovenija, Spodnje Podravje � Objavljena dva kmetijsko-podjetniška razpisa

Komu so takšni razpisi sploh namenjeni?!

(Ne)obdavčena protikoronska pomoč
Janja Virant opozarja, da kljub določilom Zakona o dohodnini, ki jasno defi nira pogoje, obseg in 

omejitve v zvezi z malimi obsegi predelave, v praksi prihaja do nepotrebnih dodatnih zahtev po 
pridobitvi dovoljenja za opravljanje dopolnilne dejavnosti. Ker ta med drugim pomeni tudi dodatno 
fi nančno breme, saj je obvezno plačevanje pavšalnih prispevkov za socialno varnost, davčna 
oprostitev iz naslova malih obsegov predelave v praksi ni zaživela.

Na krovni kmetijski organizaciji predlagajo tudi uvedbo vračila trošarine za pogon kmetijske 
dvoriščne mehanizacije. »V sodobni kmetijski pridelavi namreč vse večji delež opravil poteka na 
dvorišču kmetije, tam se odvijajo tudi priprave pridelkov za prodajo, kot so čiščenje, luščenje, 
sortiranje in pakiranje, torej postopki, ki še ne pomenijo predelave in za katere se prav tako porabi 
energija. Zato rešitev vidimo v spremembi pravilnika z ustreznim povišanjem normativne porabe 
goriv.«

Na KGZS so prepričani, da bi bilo treba pomoč za covid-19 oprostiti davčnih bremen. Sektorske 
pomoči so namreč obdavčene kot drugi dohodek kmetijskega gospodarstva, zato oseba, ki prejme 
fi nančno nadomestilo in je zavezanka za dohodnino od dohodka iz osnovne kmetijske in gozdarske 
dejavnosti, dohodnine ni oproščena.

Foto: Svet24/M24
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Podravje � Ekipa Radia Ptuj je dobila okrepitev 

Tadej Gerečnik - nov glas Štajerske budilke
S 1. decembrom je Štajerska budilka Radia Ptuj dobila okrepitev – ekipi se je prid-
ružil 26-letni Tadej Gerečnik, Ptujčan, ki trenutno živi v Mariboru. Novi voditelj bo 
Štajersko budilko ustvarjal s prekaljenim radijcem Daliborjem Bedenikom, odgovor-
ni urednik Domen Hren pa se bo bolj posvetil vsebinskemu oblikovanju programa 
Radia Ptuj, a bo občasno še prisoten na programu.

Destrnik � Pošta v novih prostorih

Papirnica in pošta v enem
Konec dober, vse dobro, bi lahko rekli za zaplete okrog destrniške pošte. Ta je doživela več 
selitev, upraviteljev in delovnih časov ter slednjič pristala v lokalu pod Tuševo trgovino.

Tadej pravi, da si je od nekdaj 
želel delati na radiu, temu ustre-
zno je usmeril svojo izobraževal-
no pot. Izbral je namreč študij 
medijskih komunikacij, izkušnje 
pred mikrofonom pa je nabiral 
na mariborskem Radiu City.

O sebi pravi, da je preprost 
fant, ki mu poleg radia življenje 
zapolnjujejo številni hobiji: »Rad 
gledam serije, fi lme in veliko be-
rem, rad igram košarko, kolesa-
rim in tečem. Tudi čas z družino 
in prijatelji mi je zelo dragocen.«

Program Radia Ptuj ga je 
spremljal od otroštva, poslušal 
ga je pri mami in babici, zdaj pa 
je pripravljen, da tudi sam prič-
ne ustvarjati del njegove uspeš-
ne zgodbe. »Prvi obisk v uredni-
štvu je minil brez pričakovanj, 
interes po sodelovanju je bil 
obojestranski in upam, da bomo 
skupaj ustvarili dobro zgodbo. 
Malo se še 'lovim', čeprav me 
ni strah. Novi sodelavci so, kot 
vsi radijci, zelo odprtega duha, 
nasmejani, pripravljeni pomaga-
ti in lepo so me sprejeli, tako je 

uvajanje teklo brez težav. Zdi se 
mi, da bo v začetku največji izziv 
kombinacija dela za mešalno 
mizo in mikrofonom, pa tudi s 
sovoditeljem Daliborjem potre-
bujeva nekaj časa, da se dodob-
ra spoznava.«

Tadej dodaja, da se novih iz-
zivov izjemno veseli, vodenje 

Štajerske budilke je priložnost, 
ki jo je sprejel z največjim vese-
ljem in odgovornostjo: »Moje 
poslanstvo je, da širim pozitivno 
energijo in dobro voljo, in upam, 
da bom oboje uspel prinesti 
med poslušalce Štajerske budil-
ke,« zaključuje.

Nš

Tam je zavod Ma-Kole iz Makol 
v sredo odprl papirnico, pogod-
beno pošto in Turističnoinforma-
cijski center (TIC). Kot je povedal 
predstavnik zavoda Ma-Kole 
Beno Toplak, je pošta odprta od 
ponedeljka do petka med 8. in 12. 
ter med 13. do 17. uro, v sredo pa 
do 18. ure, v papirnici pa je poleg 
drugega pisarniškega in šolske-
ga materiala mogoče kupiti tudi 
učbenike in delovne zvezke po 
ugodnih cenah. Pošta s papirnico 
bo na Destrniku delovala na enak 
način, kot ga je zavod Ma-Kole lani 
uvedel v Makolah in ki se je izkazal 
za uspešnega.

Uradno je Pošta Slovenije De-
strnik zapustila, ko se je občinska 
uprava izselila iz dotlej skupnih 
prostorov v Vintarovcih 50; te zdaj 
občina prodaja. Nato je postal po-
godbeni poštar trgovec Darko 

Plohl, ki je v pritličju novozgraje-
ne občinsko-poslovne stavbe v 
Janežovskem Vrhu odprl Tuševo 
franšizno trgovino market Špic, 
in kot rečeno, prevzel tudi poštne 
storitve. Tudi Plohl je z Destrnika 
odšel, novi trgovec Tuš market 

Kea pa za pošto ni bil zainteresi-
ran, zato je Pošta Slovenije, kot 
to določa zakonodaja, za nujne 
poštne storitve občanov na par-
kirišču pred občino do drugačne 
(sedanje) rešitve postavila kiosk.

SD

Foto: arhiv Radia Ptuj

Foto: arhiv Radia Ptuj

Foto: SD

Na Destrniku so odprli papirnico, v sklopu katere deluje tudi pošta. 

Tako ne moremo vedeti, ali bi se 
pričujoča zgodba, o kateri pišemo, 
sploh zgodila, če ne bi bilo sobot-
ne akcije članov TD Ptuj, ki so tudi 
letos na Slovenskem trgu postavili 
adventno dekoracijo, s katero vo-
ščijo vse najboljše v novem letu 
2022. Po končanem delu so se za 
nekaj časa zadržali še v društvenih 
prostorih, kjer so se pogovarjali 
o delu, ki so ga opravili letos, in o 
načrtih za leto 2022, v katerem pri-
čakujejo, da se bo mesto ponovno 
vrnilo med najboljše po svoji ureje-
nosti. Živahen pogovor v notranjih 
prostorih je privabil obiskovalko 
Ptuja Rado Marković iz kraja Šeko-
vić v Bosni, ki je zadnjih 20 let žive-
la v Črni gori. V našem mestu že ne-
kaj časa živita njena hčerka in zet, 
mlada družinica pa se je pred krat-
kim razveselila še dojenčka. Gospa 
Rada je bila prepričana, da je prišla 
v turistično agencijo, in ker je tudi 
sama dolga leta opravljala različna 
dela v turizmu, jo je zanimalo, kako 
je z možnostmi za zaposlitev v tej 
dejavnosti na Ptuju.

Rada Marković ima že od nekdaj 
rada Slovenijo, zelo ji je všeč tudi 
Ptuj – lepo, mirno in tiho mesto. 
V njem se želi ustaliti in živeti do 
konca svojega življenja, se je od-
ločila, zato intenzivno išče zapo-
slitev. Doslej je potrkala že na več 
naslovov. Tudi preteklo soboto se 
je sprehodila po Ptuju, preden se 

je ustavila v TD Ptuj, in spraševala 
ljudi, ali vedo za koga, ki išče delav-
ko. Prepričana je, da bo tisti, ki jo 
bo zaposlil, dobil dobro delavko. 
Skozi različna dela, ki jih je doslej 
opravljala, se je dodobra namučila, 
a tega navzven ni nikoli pokazala: z 
nasmehom je šla naprej v prepriča-
nju, da bo nekoč bolje, saj ne more 
biti drugače, če človek dela dobro 
in pošteno.

Članom TD Ptuj, ki so jo tako 
lepo sprejeli, da je lahko spoznala 
nove ljudi in se družila z njimi, se 

je Rada Marković želela na neki 
način zahvaliti. Ti so poskrbeli za 
vse potrebno, da je lahko spekla 
odličen sirov in krompirjev burek. 
Tudi v pekarni je delala, zato zna 
pripraviti in speči mnoge druge 
dobrote. Upamo, da ji bo uspelo 
najti zaposlitev in se bo druženje s 
člani TD Ptuj in drugimi Ptujčani na-
daljevalo, da bo lahko predstavila 
še kakšno svojo specialiteto. Mor-
da pa ji bo nekoč uspelo odpreti 
tudi lastno pekarno.

MG

Ptuj � Nevsakdanja zgodba našega mesta

Rada Marković bi rada pekla na Ptuju
Ptujski Slovenski trg že od nekdaj velja za kraj, ki kar poka od pozitivne energije. Na tem 
mestnem prostoru se dogaja izjemno veliko. To je trg srečevanja ljudi z vseh koncev sveta 
in umetniškega dogajanja, poln nekih zgodb – velikih in majhnih, spontanih in naključnih.

Foto: Črtomir Goznik

Rada Marković pripravlja odličen burek. Med prvimi so ga okusili člani 
TD Ptuj.
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Daruj 5 evrov na 1919
Vsi, ki bi radi pomagali pri gradnji gasilskega doma, 

lahko pošljejo sms s ključno besedo PODGORCI5 na 1919 
in s tem prispevajo 5 evrov. Za pomoč se vam gasilci 
že vnaprej zahvaljujejo, saj bodo veseli prav vsake 
donacije.

petek � 3. decembra 2021   11Podravje

Pridne roke članov gasilskega 
društva in lokalnih obrtnikov, ki jim 
radi priskočijo na pomoč, gradijo 
nov gasilski dom v samem središču 
kraja, ob kulturni dvorani. Doslej 
so izvedli že 65 akcij in oddelali več 
kot 1.700 ur prostovoljnega dela. 
Delovne akcije so pričeli v začetku 
letošnjega leta.

Objekt pripravljen za 
prekrivanje

Potreba po novem domu ni 
nova, saj je stari dom premajhen in 
dotrajan, pa tudi na neprimerni lo-
kaciji – tik ob cesti. Tako imajo eno 
izmed vozil garažirano kar v zača-
sni garaži pri kmetijski zadrugi. Do 
danes jim je uspelo postaviti objekt 
do te mere, da je vse nared za prek-
rivanje s strešno kritino, vgrajena 
so tudi okna in vhodna vrata. »Vsa 
gradbena in druga dela, ki smo jih 
lahko opravili sami, smo izvedli s 
pomočjo članov društva, krajanov, 
prijateljev, znancev in simpatizer-
jev. V veliko zadovoljstvo nam je, 
da se prav vsi z veseljem udeležijo 
delovnih akcij. Pri tem nam z dobro 
hrano in pijačo priskočijo na pomoč 
tudi krajani in člani društva. Seveda 
pa vseh gradbenih del nismo mogli 
izvesti sami, zato smo pridobili sko-
raj vse izvajalce iz lokalnega oko-
lja,« je povedal mladi predsednik 
PGD Sandi Munda in pripomnil, 
da jim veselja do dela ne zmanjka, 

sploh ob dejstvu, da se v njihove 
vrste vključuje vse več mladih. Dru-
štvo z več kot 70-letno tradicijo šte-
je 120 članov, od tega je 44 mladin-
cev. Le redke so hiše v kraju, kjer ne 
bi bil kakšen njihov član.

Podgorski gasilci se lahko po-
hvalijo tudi z odličnimi dosežki 
na najvišjih tekmovanjih v državi. 
Kljub korona krizi so že lepi beri 
medalj in pokalov dodali še nov 
pokal: »V začetku junija smo na 
državnem tekmovanju v Celju do-
segli odlično 2. mesto in s tem pos-
tali državni podprvaki v vaji CTIF. 

V pokalnem tekmovanju za pokal 
Gasilske zveze Slovenije pa smo 
dosegli skupno 1. mesto in postali 
še pokalni prvaki GZ Slovenije za 
leto 2021. Z odličnimi rezultati smo 
si priborili vstopnico za kvalifi kaci-
je za gasilsko olimpijado, ki bo nas-
lednje leto v Celju.« 

Priskrbeti morajo 
130.000 evrov

Gasilci upajo, da bodo gradnjo 
doma popolnoma končali pri-
hodnje leto. Toda pot ne bo prav 

lahka. Gasilski dom je ocenjen na 
nekaj manj kot 240.000 evrov, od 
tega jim je občina zagotovila okrog 
111.000 evrov, ostala sredstva pa 
morajo priskrbeti sami. Računajo, 
da jim bo nekaj navrgla prodaja 
starega doma. »Nekaj sredstev 
smo imeli privarčevanih iz prejšnjih 
let, ostalo pa si moramo zagoto-
viti z dolgoročnim kreditom, po-
biralno akcijo in z donacijami. V ta 
namen nameravamo februarja in 
marca v letu 2022obiskati krajane,« 
je še povedal vodja gasilcev.

Monika Horvat

Foto:  arhiv PGD Podgorci

S svojimi rokami in ob pomoči domačih obrtnikov gasilci PGD Podgorci postavljajo nov gasilski dom. Tako je bila 
videti ena izmed številnih delovnih akcij.

Na obeh gradovih so sicer izva-
jali nujna vzdrževalna dela, vendar 
to ni bilo dovolj, da ju zob časa ne 
bi vztrajno najedal. Res pa je, da 
vprašanje, kakšne vsebine in pro-
grame umestiti vanju, v več dese-
tletjih ni dobilo pravega odgovora. 

Gradova brez temeljite obnove ne 
moreta zaživeti, a je treba vedeti, 
da stavba brez vsebine in življe-
nja ne pomeni nič. Ministrstvo 
za kulturo se postopoma loteva 
obnove obeh grajskih mogotcev, 
o vsebinah pa za medije zaenkrat 

ne dajejo konkretnih odgovorov. V 
vseh letih neslavnega propadanja 
sta oba gradova, ker sta državna, 
deležna obiskov visokih državnih 
predstavnikov, ki pridejo in odide-
jo. Tudi tovrstne odisejade doslej 
niso prinesle prav nobenih rešitev.

Obnova oranžerije za 
830.000 evrov

V dvorcu Dornava je Ministrstvo 
za kulturo letos obnovilo grajsko 
kapelo, vrednost konservatorsko-
-restavratorskih del je bila nekaj 
manj kot 120.000 evrov. Kmalu je 
pričakovati še dela na oranžeriji, 
saj je ministrstvo že izbralo izva-
jalca del. Izmed dveh ponudbo se 
je ministrstvo odločilo dela oddati 
ljubljanski družbi Gradnje Moste, 
ki bi obnovo izvedla za 830.000 
evrov, je moč prebrati na portalu 
javnih naročil. „Izvedena bo celo-
vita obnova in rekonstrukcija oran-
žerije po na podlagi sondažnih 
raziskav. Obnovljena oranžerija bo 
predstavljala edini pokriti objekt v 
sredini parkovnega kompleksa, ki 
bo namenjen shranjevanju citru-
sov in izvajanju različnih aktivnosti, 
kot so umetniške razstave, kultur-

ni dogodki in podobno,“ so pojas-
nili na ministrstvu.

Občina Dornava in ministrstvo 
sta letos poskrbela, da so dvorec 
priključili na javno kanalizacijsko 
omrežje, s čimer so omogočili, da v 
objektu usposobijo sanitarije. Lani 
je dornavska občina za grajsko 
dvorano nabavila tudi stole.

Se na Borl vrača 
turizem?

Medtem ko obnovitvena dela 
v baročnem dvorcu Dornava pos-
topoma zaganjajo, so na Borlu s 
prvo fazo obnove, ki je vključevala 
približno tretjino gradu, končali. 
Ministrstvo za kulturo bo v obno-

vljenem delu v sodelovanju z ma-
riborsko območno enoto zavoda 
za varstvo narave postavilo nara-
voslovno razstavo „Interpretacij-
sko-informacijski center območja 
Natura 2000, grad Borl“. Posta-
vitev razstave bodo predvidoma 
končali do konca leta, grad pa za 
obiskovalce odprli v začetku nas-
lednjega, so povedali na ministr-
stvu.

Jasnega odgovora na vprašanje, 
ali bodo obnovo gradu Borl nada-
ljevali, v Ljubljani nimajo. Obliko-
vanih je nekaj okvirnih usmeritev 
o možnih vsebinah, ki pa bi jih bilo 
treba vzpostaviti trajnostno. Med 
možnimi rešitvami omenjajo tu-

rizem. „Idej glede vsebin v neob-
novljenem delu gradu je več, med 
drugim so povezane s turizmom, 
promocijo tega dela Slovenije 
(reka Drava, vinogradništvo, kole-
sarjenje ...). Končno izoblikovane-
ga programa ministrstvo še nima. 
Pred pričetkom vsake obnove kul-
turnega spomenika je treba pripra-
viti kvalitetno programsko nalogo, 
iz katere so razvidni potenciali 
objekta in vsebine, ki jih je možno 
pritegniti iz neposredne okolice in 
ki trajnostno omogočajo življenje 
gradu. Nekatere pobude in zamisli 
smo že analizirali, končni program 
pa še sestavljamo.“

Mojca Zemljarič

Foto: MZ

Oranžerija naj bi zaživela kot prvi obnovljen del kompleksa dvorca Dornava.

O gradovih, ki neslavno „kraljujeta“ na Ptujskem polju in v Halozah, dornavskem in borl-
skem, je bilo prelitega ogromno črnila tako v časopisnih člankih kot v strokovnih revijah, 
knjigah in različnih publikacijah. Dvorec Dornava je nekoč služil oskrbi oseb z motnjami v 
duševnem in telesnem razvoju, borlski očak je slovel kot turistični biser. Odkar je življenje 
v obeh ugasnilo, ju je na stranski tir postavila tudi njuna lastnica – država.

Tako kot njihovi stanovski kolegi iz PGD Trgovišče so se tudi podgorski gasilci entuziastično podali v velik izziv – 
gradnjo novega gasilskega doma, ki ga gradijo sami.

Ptujsko polje, Haloze � Gradova Dornava in Borl še vedno zaprta za javnost

Grajska očaka že desetletja čakata svetlejši jutri

Podgorci � Pridne roke gasilcev in domačinov za nov gasilski dom 

Za dokončanje še potrebujejo nekaj denarja

JAVNI POZIV POTENCIALNIM KUPCEM STANOVANJ

V POSLOVNO–STANOVANJSKEM 
OBJEKTU V CENTRU SVETEGA 

(Javni poziv 
za potencialne kupce stanovanj v poslovno-stanovanjskem objektu v 

Ključe gradu Borl ima občina
Županja občine Cirkulane Antonija Žumbar je na seji občinskega 

sveta povedala, da bi občina naslednjega pol leta v obnovljenem 
delu gradu poskrbela za hišniška dela. „To pomeni hramba 
ključev, odpiranje in zapiranje prostorov, zračenje in vzdrževanje 
okolice.“ Županja želi, da bi občina tudi v prihodnje ostala 
sopotnik dogajanja na gradu.

Foto: MZ
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4-dnevna napoved za Podravje

Danes bo sprva pretežno oblačno, 
čez dan se bo od severozahoda 
počasi jasnilo. Na Primorskem 
bo pihala šibka do zmerna bur-
ja, ponekod na severu in vzhodu 
severni veter. Najvišje dnevne 
temperature bodo od 0 do 5, na 
Primorskem do 9 °C.

OBETI: V soboto bo delno jasno, 
zjutraj bo ponekod po nižinah 
megla.

Ako se vidi na Barbare dan (4.) na njivi 
strnišče, se bo videlo potem vsak mesec.

Ormož, Podravje � V času epidemije veliko več stisk med mladostniki

Porast duševnih težav in motenj med otroki
Tudi v Centru za duševno zdravje otrok in mladostnikov Zdravstvenega doma Ormož tako kot drugod po državi opa-
žajo porast duševnih težav in motenj pri otrocih in mladostnikih.

V Zdravstvenem domu Ormož 
je dolga leta deloval dispanzer za 
mentalno zdravje, ki je zaposloval 
psihologa oz. kliničnega psihologa. 
Na osnovi prizadevanja in izkaza-
nih potreb je v letu 2019 sprva ob 
njem zaživela razvojna ambulanta 
z vključenim centrom za zgodnjo 
obravnavo, nato je bil še v skladu 
z resolucijo o nacionalnem progra-
mu duševnega zdravja v oktobru 
2020 ustanovljen Center za dušev-
no zdravje otrok in mladostnikov 
ZD Ormož, ki kot regijski center 
pokriva območje občin Ormož, 
Ljutomer in Lendava. V njem za 
celostno obravnavo otrok in mla-
dostnikov vse do dopolnjenega 19 
leta in njihovih družin danes skrbi 
strokovni tim devetih zaposlenih 
(pedopsihiater, klinična psihologi-
nja, psihologinja, specialna peda-
goginja, logopedinji, delovna tera-
pevtka, socialna delavka, diplomi-
rana in srednja medicinska sestra).

Kot sta povedala namestnica 
vodje in specializantka klinične 
logopedije Janja Vidovič in vodja 
Centra za duševno zdravje otrok in 
mladostnikov, sicer specialistka kli-
nične psihologije Lea Majcen Bratu-
ša, so že pred ustanovitvijo centra 
zaznavali intenzivnejše potrebe po 
podpori, v času epidemije pa so te-
žave na celotnem spektru področij, 
ki vplivajo na duševno zdravje, še 
narasle: »Dejstvo je, da spremljamo 
mnogo različnih odzivov na trenu-
tno situacijo. Ti so seveda odvisni 
od starostnega obdobja otroka in 
drugih pomembnih dejavnikov, ki 
vplivajo na otrokovo funkcionira-
nje – npr. stopnje podpore doma, 
stopnje obremenjenosti v izobra-
ževalnem procesu itd.«

Porast depresije, 
tesnobe zaradi izolacije 
in vračanja v vrstniške 
skupine

Stiske so zelo raznolike. Ob sicer 
obravnavanih razvojnih motnjah 
zaznavajo več težav na področju 
čustvovanja in vedenja pri otrocih 
in mladostnikih. Opažajo več an-
ksioznih motenj, ki so lahko tako 
posledica izolacije kot tudi vrača-
nja v vrstniško skupino. Prav tako 
zaznavajo porast depresije in mo-
tenj prehranjevanja, še zlasti pa je 
zaskrbljujoče precej več samopoš-
kodovalnega vedenja. »Govoriti 
je treba tudi o tem, da opažamo 
trend naraščanja samopoškodo-
valnega vedenja ter samomorilnih 
misli in teženj. Vse več je motenj 
prehranjevanja in hranjenja. Kot 
pomembne je treba poudariti tudi 
težave na socialnem področju. 
Opažamo, da je mnogo stisk po-
vezanih z izpolnjevanjem zahtev 
izobraževalnega procesa in seve-
da stisk, vezanih na situacije, ki so s 
tem povezane (znajdenje v vrstni-
ški skupini ...). Šolanje na daljavo 
je izpostavilo marsikatero težavo, 
ki morda prej ni bila tako opazna,« 
opažata sogovornici in dodajata, 
da so ukrepi za zajezitev epidemi-
je (šolanje na daljavo, izolacija …) 
kljub trudu različnih sistemov, da 
ne bi bilo tako, prispevali k velikim 
spremembam v vsakdanjiku otrok 
in mladostnikov ter ne nazadnje 
celotnih družin.

Foto: arhiv ZD Ormož

Onemogočene terapije – vrh ledene goreOnemogočene terapije – vrh ledene gore
Več težav so imeli otroci in mladostniki, pri katerih so se nekatere težave pojavljale že prej ali so 

bili morebiti celo že obravnavani. »Zavedati se je treba, da so bile v vmesnem obdobju onemogočene 
terapije otrokom, ki jih nujno potrebujejo, in to je bilo skrb vzbujajoče. Niti predstavljati si ni mogoče, 
do kakšnega nazadovanja v razvoju otroka je prihajalo tudi zaradi tega. Sami smo si prizadevali biti 
v podporo in pomoč, prilagodili smo načine dela, kolikor se je v nekem trenutku le dalo, a nadomestiti 
pristnega terapevtskega odnosa v ambulanti prav gotovo ni bilo povsem mogoče. Osebni stiki so 
izjemnega pomena in so eden ključnih dejavnikov razvoja zdrave osebnosti,« poudarjata sogovornici. 

Foto: arhiv Svet24

Ptuj � Drevenšek priznal trojni umor

Tožilka zahteva dosmrtno ječo 
Na ptujskem sodišču so včeraj (v četrtek) potekale sklepne be-
sede v sodnem procesu zoper Silva Drevenška zaradi trojnega 
umora na lanski božič v Gerečji vasi. Obtoženi, ki se doslej ni za-
govarjal, je tokrat presenetil s priznanjem dejanj, tožilka pa je 
po dveh urah branja sklepne besede zanj terjala dosmrtni zapor.

Foto: ČG

Udeležence postopka so pred sodiščem zjutraj pričakali prijatelji oško-
dovanega brata oziroma sina umorjenih in za Drevenška zahtevali do-
smrtni zapor.

Foto: MZ

Tožilka Tea Kukovec Belšak je zato od senata pod vodstvom Marjana 
Stelca terjala pet let zapora, za vsako kaznivo dejanje umora pa po 30 
let in izrek enotne dosmrtne zaporne kazni. To je utemeljila z izredno 
zavržnostjo načina izvršenih umorov, ki jih je storil v prištevnem stanju 
le za zato, da bi se umorjenim maščeval, ker ga je partnerka zapusti-
la in pri tem terjala delitev premoženja. Dejanje je celo napovedoval 
na obletnico vselitve v hišo, kar so potrdile nekatere priče. Tožilka je 
posebej poudarila, da glede na očitke pri izreku sodbe ni mogoče upo-
števati nobenih olajševalnih okoliščin, tudi ne dejstva, da doslej še ni 
bil kaznovan.

Sodba bo znana v ponedeljek
Udeležence postopka so pred sodiščem zjutraj pričakali prijatelji 

oškodovanega brata oziroma sina umorjenih, ki po tragičnem dogod-
ku skrbi za obtoženčevega sina. Tudi ti so za morilca terjali kazen do-
smrtnega zapora.

O višini kazni za Silva Drevenška bo sodišče odločalo v ponedeljek. 
Sta, Ur

ko ta ne zmore več opravljati npr. 
svojih šolskih obveznosti, doma-
čih opravil, ki jih je predhodno 
rutinirano obvladoval, ima težave 
s spanjem ipd. Nujno pa je treba, 
torej nemudoma, poiskati pomoč 

v urgentnih ambulantah, kadar 
otrok ali mladostnik izkaže samo-
poškodovalno vedenje oz. samo-
morilno misel, idejo, nevarnost 
zase ali druge ali kadar se pojavijo 
nenavadno vedenje, nenavad-
ne ideje in misli, ki nimajo realne 
osnove – torej v vseh primerih, ko 
nas otrokovo vedenje prične moč-
no skrbeti in se bojimo, da bi se 
njemu ali komu blizu njega lahko 
kaj zgodilo. Še vedno se nam zdi 
bolj smotrno preveriti in ugoto-
viti, ko zadevo lahko obvladamo, 
kot otroka ali mladostnika pustiti 
samega v stiski in ne odgovoriti na 
spremembe v njegovem vedenju. 
Ne nazadnje pričakovati, da bo res 
sam prišel k nam in nam povedal, 
kaj je narobe, je skorajda nemogo-
če. Odrasli smo tisti, ki moramo 
biti pri tem nekoliko bolj pozor-
ni, subtilni – odrasli v domačem 
okolju, odrasli v šolskem okolju, 
odrasli v vseh sistemih, kamor so 
otroci vključeni,« še zaključita so-
govornici.

Monika Horvat

Kdaj poiskati pomoč
Na vprašanje, kdaj poiskati 

pomoč, je težko odgovoriti na 
kratko, pravita sogovornici. Pri 
mlajših otrocih je treba biti pozo-
ren predvsem na spremembe v 
vedenju, povečano razdražljivost, 
čustvene izbruhe, tudi motnje 
spanja. Sami namreč s težavo po-
vedo, kaj jih zares obremenjuje, z 
dobrim opazovanjem pa smo od-
rasli tisti, ki lahko najdemo odgo-
vore oz. vzroke njihovih stisk. »Ni 
mogoče zanemariti sprememb v 
prehranjevanju, odklanjanje šole 
pri šolskih otrocih, skrbi nas lahko, 
ko zaznamo umikanja od vrstni-
ške skupine, zatekanje v svoj svet. 
Pomembno pozornost je treba 
nameniti mladostnikom, za katere 
je sicer značilno, da se od družine 
začno bolj obračati proti svetu, to-
rej k vrstnikom, in se v večji meri 
umikajo v družinskih odnosih. 
Smiselno je torej poiskati pomoč 
ob vseh večjih spremembah, ki 
začno pomembno ovirati otroko-
vo vsakodnevno funkcioniranje, 

Svoje so povedali še obramba in pooblaščenec oškodovancev, pri-
ložnost je dobil tudi Drevenšek. A ta je zjutraj že pred sklepnimi bese-
dami spregovoril sploh prvič na sojenju in presenetil s priznanjem in 
obžalovanjem storjenih dejanj.

Drevenšek: »Ne vem, kaj se je zgodilo z mano.«
Kot je dejal, še danes ne more verjeti, da se je zgodilo, kar se je. »Ne 

vem, kaj se je z mano zgodilo. Ubil sem tri nedolžne ljudi ter prizadel 
sorodnike in prijatelje. Nikoli v življenju nisem pomislil na umor in nikoli 
več tudi ne bom,« je dejal na kratko, preden je moral dve uri poslušati 
na kako krvoločen način je iz maščevanja in koristoljubja umoril svojo 
nekdanjo partnerko in njena starša. Ker je to storil pred očmi svojega 
štiriletnega sina, mu tožilstvo očita še kaznivo dejanje zanemarjanja 
mladoletne osebe in surovega ravnanja. 
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Adrian McKinty:

VerigaVeriga
Tokrat sem se v svoji 'najljubši knjižnici'spet 
odločil za izposojo vrečke romanov – kriminalnih. 
Ker pa ob tovrstni 'paketni' izposoji bralec ne ve, 
kaj se skriva v zavitku, sem se malce bal, da bom 
dobil že prebrane trendovsko popularne skandi-
navske 'kriminalce' (ki jih zelo rad berem, zato bi 
bila možnost, da dobim kako že znano delo, zelo 
velika), a so bile med štirimi izposojenimi deli 
zame same (neskandinavske) novosti. Na prvi po-
gled: sami zanimivi naslovi. (Očitno so knjižničarji 
dobri 'detektivi' in znajo na svojih policah izbr-
skati sicer manj izposojane, a zanimive romane.) 
No, in tako sem med drugim spoznal Adriana 
McKintyja in njegovo Verigo. »Strašljivo. Na-
peto. Izvirno. Brez predaha do zadnje strani,« 
obljublja zapis na naslovnici. In roman potem 
– za razliko od marsikaterega tovrstnega preti-
rano navdušujočega zapisa na naslovni strani o 
najboljšem, najzanimivejšem, najlepšem, naj naj 
naj ... – izpolni obljubljeno!

Najprej beseda, dve o av-
torju. Po rodu je Irec, rojen 
leta 1968, literarni kritik, 
priljubljen pri bralcih po 
svojih kriminalističnih in 
skrivnostnih romanih ter 
beletristiki za mlade in 
odrasle, najbolj pa znan po 
svojem nagrajenem trilerju 
Veriga (Th e Chain) in ro-
manih z osrednjim juna-
kom Seanom Duff yjem. 
Je eden od vzhajajočih 
zvezdnikov kriminalnega 
romana, med drugim pre-
jemnik nagrade edgar (po-

imenovane po ameriškem pisatelju Edgarju Alanu Poeu) za 
roman Rain Dog (izraz 'rain dog' v angleščini označuje psa, ki 
ne najde poti domov, ker je dež spral vse sledi, po katerih bi 
se ravnal; morda bo slovenski prevod romana Izgubljen pes?).

In zdaj k romanu Veriga. Ne vem, na kaj ste pomislili ob 
branju tega naslova, ampak gotovo ne na to, kar je v resnici 
mišljeno!

Iz svoje mladosti se spomnim, da sem bil udeležen v igri, ki 
je potekala po pošti. (Vedite, da so to bili časi brez interneta, 
časi, ko smo tuje države poznali samo po fotografi jah, ki so 
nam naključno prišle v roke ali smo jih našli v kakšni revi-
ji.) In nekega dne sem prejel razglednico, ki me je vabila, naj 
sodelujem v dopisni igri z razglednicami – v verigi, v kateri 
moraš petim prijateljem poslati razglednico domačega kraja 
in jih pozvati, da oni storijo enako, torej pošljejo razglednico 
naprej naslednjim petim prijateljem. Potem si moral poslati 
eno razglednico na naslov, ki je bil napisan na prejeti razgle-
dnici. Na njej je bilo pet naslovov, in če se prav spomnim, je 
pisalo nekako takole: 'Pošlji razglednico na prvi naslov. Se-
znam z imeni prepiši, a izpusti prvi naslov, na zadnje mesto 
pa napiši svojega. To pošlji petim prijateljem.'(Pozneje enkrat 
v življenju sem izvedel, da se temu reče 'verižno pismo'. Za 
razliko od današnjih verižnih pisem, ki ti obljubljajo srečo, 
če jih pošlješ naprej, in kup nesreč, če verigo prekineš, so tista 
naša pisma bila prijazna ...)

No, o taki 'verigi' govori roman Veriga. Ampak ker gre za 
kriminalko, vse skupaj seveda ni tako nedolžno. Ta veriga se 
začne s tem, da ti ugrabijo otroka. In če želiš, da ga še kdaj 
vidiš, moraš ti ugrabiti naslednjega otroka, poslati na neki 
bančni račun določeno vsoto, izpolniti še kako dodatno nalo-
go (morda koga pretepsti, mu narediti škodo, mu groziti ...). 
Tako (neprostovoljno) postaneš del verige, ki se igra z življe-
njem ljudi. In 'veriga' ti kdaj ukaže tudi, da nekoga ubiješ ...

Kar grozljiva zamisel, kajne? Nič kaj blizu tisti naši mla-
dostni: 'Izpusti prvi naslov ...'

Več o tem, kdo je ta 'veriga', pa boste izvedeli ob branju 
odličnega romana Veriga! Roman za  dolge zimske noči ... 
'Brez predaha do zadnje strani …'

Jože Šmigoc

Ptuj � Knjižnica Ivana Potrča Ptuj

Svečan zaključek »vetrne« bralne značke za odrasle
Ta veseli dan kulture so v Knjižnici Ivana Potrča tudi letos proslavili z zaključkom Bralne značke za odrasle 2021. Letos 
so knjigoljubi brali knjige, ki govorijo o vetru. Ob seznamu, ki so ga na to temo pripravili v Knjižnici Ivana Potrča Ptuj, 
so udeleženci BZO 2021 lahko dodali še svoje tri 'vetrne' izbranke.

To bodo na tem naslovu že tretji 
prostori, namenjeni umetnosti – 
ob Galeriji mesta Ptuj in Mali ga-
leriji mesta Ptuj. Morda pa se bo 
sčasoma le uresničila ideja o tem, 
da bo tudi najstarejše slovensko 
mesto imelo stavbo, v kateri bodo 
lahko na enem mestu zbrana in 
razstavljena umetniška dela ptu-
jskih umetnikov.

Kabinet Stojana Kerblerja bodo 
odprli v letu 2022; prvotno so si-
cer načrtovali, da ga bodo lahko 
že letos. V letu 2022 naj bi končno 
pridobili tudi dvigalo, s čimer bodo 
izboljšali dostopnost do galerije. 

Mojster fotografi je Stojan 
Kerbler se je odločil, da bo vso do-
kumentacijo o fotografi jah in sebi 
poklonil Galeriji mesta Ptuj. Nje-

gova želja je bila, da to ostane na 
Ptuju, da vse to prevzame galerija, 
je povedal njen vodja Dušan Fišer. 
Priložnost se je pokazala po izseli-
tvi inšpekcijskih služb, ki so imele 
sedež v drugem nadstropju Prešer-
nove ulice 29. Zdaj bodo v teh pro-
storih postavili tudi stalno zbirko 
Kerblerjevih del, da bo predstavi-
tev njegova življenja in dela celovi-
ta. Pri urejanju prostorov bo s sred-
stvi pomagala tudi MO Ptuj. V prvi 
fazi bodo sanirali prostore, katerih 
skupna površina znaša nekaj nad 
100 m2. Letos bodo za to potre-
bovali 8000 evrov, približno toliko 
pa še v letu 2022. Tekst o Stojanu 
Kerblerju je pripravila dr. Marjeta 
Ciglenečki, izbrali so fotografi je, 
ki predstavljajo umetnika, Stojan 

Kerbler pa že pripravlja fotografi je 
za stalno razstavo in sistematično 

ureja dokumentacijo.
MG

K branju so vabili številni vetrni 
naslovi: Občutek za veter, Nebesni 
dih, Pravljica o vetru, Popotovanje 
z vetrom, Izviri vetra, Božji mlini 
na veter, Telefon v vetru, Vrtnica 
vetra, Sunki južnega vetra, Ve-
ter v žilah, V vetru in dežju, Topli 
skriti veter, Južni veter, Okus soli 
z ustnic vetra, Pesem o vetru in 
mojem življenju, Proti severnemu 
vetru, Odpihnjeno z vetrom, Bo-
žaj veter itd. V izpolnjeni zgibanki 
so bralci morali označiti najmanj 
pet knjig, ki so jih prebrali. Že po 
tradiciji pa so jih obogatiti z misli-
mi iz več knjig, ki so jih še posebej 
navdušile. Izpolnjene zgibanke so 
vrnili do 20. novembra. Do roka so 
prejeli 70 izpolnjenih zgibank, za 
knjižno nagrado pa bodo upošte-
vali še tiste bralce, ki so jih vrnili po 
tem roku oz. najpozneje do konca 
novembra.

„Slovenske splošne knjižnice 
vstopamo v praznični december z 
dogodki, ki jih v začetku meseca 
posvečamo neformalnemu prazni-
ku, poimenovanem ta veseli dan 
kulture. Z njim smo začeli že leta 
2000, ko smo obeležili 200. oble-
tnico rojstva našega največjega 
pesnika. V Knjižnici Ivana Potrča 
Ptuj v zadnjih letih povezujemo ta 
dan z zaključkom bralne značke za 
odrasle, kar je naš največji bralni 
projekt, v katerem nagovarjamo 
odrasle bralce ter jih vabimo k bra-
nju s posebej izbranimi naslovi,“ 
je v imenu Knjižnice Ivana Potrča 
Ptuj povedala namestnica direk-
torice Mira Petrovič, sicer vodja 
domoznanskega oddelka, in se 
zahvalila vsem, ki so zaslužni, da je 
vsakoletni projekt BZO tako uspe-
šen, pa tudi vsem, ki se udeležujejo 
bralne značke, saj so s tem zgled 
za nove generacije bralcev dobre 
knjige. Z zaključno prireditvijo so 
tudi letos v domove knjigoljubcev 
prinesli praznično vzdušje.

Liljana Klemenčič je na zaključno 
prireditev povabila Luko Ovsca, 

pravljičarja, pevca in godca, ki izvi-
ra s Knežje Njive pod Snežnikom 
v Loški dolini. Svoje pripovedova-
nje zgodb in pravljic rad obogati 
z ljudsko glasbo. Tako smo imeli 
priložnost izvedeti povsem novo 
zgodbo o tem, zakaj ima neumen 
kmet debeli krompir. V notranjski 
zgodbi gre za kmeta, ki si je nas-
vete o tem, kako naj sadi krompir, 
pridno zapisoval, zato so ga imeli 
za neumnega, v jeseni, ko je izko-
pal debel krompir, pa se niso več 
smejali. Zaradi epidemioloških raz-
mer so zaključno prireditev BZO 
2021 posneli, predvajali pa včeraj, 
2. decembra, na kanalu YouTube – 
Knjižnica Ivana Potrča Ptuj.

MG

Ptuj � Galerija mesta Ptuj

Uredili bodo kabinet Stojana Kerblerja
V Prešernovi ulici 29, kjer zadnja štiri leta domuje Galerija mesta Ptuj, so sredi novembra pričeli urejati kabinet Sto-
jana Kerblerja, mojstra fotografi je in Prešernovega nagrajenca za življenjsko delo na področju fotografi je v letu 2020. 
Ta bo imel prostore v štirih prostorih pod galerijo, v nekdanjih prostorih inšpekcijskih služb, ki jih je lastnica, MO Ptuj, 
prenesla na Zavod za turizem, v sklopu katerega deluje galerija.

Foto: Črtomir Goznik

Pod prostori Galerije mesta Ptuj nastaja Kerblerjev kabinet. S sredstvi MO 
Ptuj bodo obnovili štiri nekdanje prostore inšpekcijskih služb.

Foto: Črtomir Goznik

Za darilo so udeleženci BZO 2021 prejeli knjigo aforizmov Rudija Ringba-
uerja z naslovom Ošiljene resnice.

Glasba je njegov kruh, za hobi pa tudi betonira, kosi travoGlasba je njegov kruh, za hobi pa tudi betonira, kosi travo
Luka Ovsec zase pravi, da je čisto navaden človek, nič kaj drugačen od drugih. Globoko pa so se 

mu vtisnile v spomin beseda starejše ženske, ki mu je rekla, da če se bo želel v življenju znajti in kaj 
narediti, naj dela nasprotno kot vsi drugi, pa bo imel zagotovo veliko dela. Tako tudi počne: preživlja 
se z glasbo, od nje živi, za hobi pa betonira, kosi travo, žaga drva ... Med drugim pomaga betonirati 
nuni, da se bo lahko še letos vselila v samostan. „Nuna je jokala, svojim sestram v Črni gori se je 
potožila, kako bo sedaj, ker zaradi protikoronskih ukrepov ljudje ne bodo prišli, sama pa ne bo zmogla 
vsega. Kmetija je velika, zahteva veliko dela, pa betonirati bi bilo treba. Sestre so ji odgovorile, naj se 
ne sekira, naj me pokliče. Poslala mi je sporočilo. Odgovoril sem ji, da lahko pridem, kadar hoče. Od 
marca lani pa do avgusta sem tako pomagal betonirati samostan nad Čelevcem na Dolenjskem. Na 
nek način sem s tem delom povrnil gostoljubje, ki so mi ga nudile nune v Črni gori,“ je Luka povedal o 
tem, kaj počne v svojem prostem času. Hkrati je zbrane s svojimi dejanji nagovoril, da se dobro vrača 
z dobrim in da moramo v prvi vrsti ostati ljudje, si prisluhniti, ko je to potrebno. 

Foto: Črtomir Goznik

Liljana Klemenčič v pogovoru z Lukom Ovscem, pravljičarjem, pevcem in godcem
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resne težave. Kadar težje dihate, 
so krvne žile v nosu otečene, pr-
šilo pa lahko pomaga, da se spro-
stijo in znova pridobite prostor za 
vdih zraka. Pršilo namreč deluje 
neposredno na predel, kamor ga 
popršite, in zmanjša oteklino. A 
če ga uporabljate dlje kot tri dni, 

oziroma kot je zapisano v navodi-
lih, si lahko nakopljete hudo zama-
šitev nosu. Pri čezmerni uporabi 
lahko zdravilo samo po sebi sproži 
vnetje in povzroči še hujšo zaporo 
dihalnih poti. Zato velja previdno 
ravnati tudi s pršili za nos.

Tea Dečman

petek � 3. decembra 2021Zdravstveni globus14

V tem letnem času se vsako leto 
v lekarnah močno poveča povpra-
ševanje po prehranskih dopolni-
lih. Zlasti po tistih, ki prispevajo 
k boljšemu delovanju imunskega 
sistema.

Mnogi pripisujejo prehranskim 
dopolnilom zdravilne učinke, ven-
dar so SAMO ZDRAVILA tista, ki 
jim lahko pripisujemo lastnosti 
zdravljenja in preprečevanja bo-
lezni. Za zdravila je zahtevano in 
tudi dokazano, da so varna, kako-
vostna, predvsem pa učinkovita. 
Prehranska dopolnila pa so name-
njena dopolnjevanju prehrane in 
so podvržena zakonodaji za živila.

Defi nicija pravi: »Prehransko do-
polnilo je živilo, katerega namen je 
dopolnjevanje običajne prehrane, 
koncentriran vir posameznih ali 
kombiniranih hranil ter drugih snovi 
s hranilnim ali fi ziološkim učinkom, 
ki se daje v promet v farmacevtskih 
oblikah, da se lahko uživa v odmer-
jenih manjših količinskih enotah.«

Kaj to pomeni? Da to niso zdra-
vila, ampak z njimi dopolnjujemo 
»pomanjkljivosti« v prehrani (ve-
gani, kadilci, starostniki) ali pri-
manjkljaj, ki nastane zaradi drugač-
nih fi zioloških potreb (nosečnice, 
mladostniki, bolniki po preboleli 
bolezni). Ko gre za dopolnjevanje 
prehrane, nam torej lahko koristi-
jo. Vedeti pa moramo, da lahko z 
njihovo nepravilno ali prekomerno 
uporabo pride tudi do neželenih 
učinkov ali do interakcij z zdravili. 
Zato res priporočam, da se pred 

nakupom posvetujete s svojim 
farmacevtom. Seznanil vas bo z 
učinki prehranskega dopolnila, 
možnimi interakcijami z zdravili in 
pravilnim jemanjem. Svetoval vam 
bo tudi kakovosten izdelek prever-
jenega proizvajalca za razliko od 
prehranskih dopolnil, ki jih nepre-
verjeni ponudniki tržijo po spletu.

Danes se vedno več ljudi odloča 
za nakup prehranskih dopolnil v 
drogerijah ali po spletu. Zelo po-
membno je, da se v poplavi tisočev 
teh dopolnil izognemo nakupu pri 
proizvajalcih, ki zavajajo in vklju-
čujejo nedovoljene zdravstvene 
trditve. V okoliščinah epidemije 
je še vedno ali ponovno otežen 
dostop do zdravnikov. Zavajajoče 

zdravstvene trditve, ki jih navajajo 
proizvajalci prehranskih dopolnil, 
naj vas ne odvrnejo od posveta 
s farmacevtom, ko gre za samo-
zdravljenje, ali od obiska zdravni-
ka.

Najpogosteje uporabljano pre-
hransko dopolnilo (obstaja tudi 
kot zdravilo) je vitamin D. O tem 
sem pisala v prejšnji številki, zato 
samo potrditev: večini populacije v 
zimskih mesecih primanjkuje ta vi-
tamin, ima pa dokazano pozitiven 
učinek ne samo na zdravje kosti in 
zob, ampak tudi na imunski sistem.

Druga pogosto svetovana in 
izbrana prehranska dopolnila vse-
bujejo vitamin C ali kombinacijo 
vitaminov in mineralov. Študije ka-

žejo njihov pozitivni učinek, kadar 
jih ne dobimo dovolj s prehrano. 
Res pa je, da je to v zimskih mese-
cih pogosto. Tudi v času bolezni in 
okrevanja so potrebe večje. Ni pa 
smiselno uporabljati prehranskih 
dopolnil celo leto. Prehranska 
dopolnila, ki ugodno vplivaj ona 
imunski sistem, vsebujejo lahko 
tudi nekatere aminokisline, beta-
-glukane ter propolis, matični mle-
ček, kolostrum in probiotike. Med 
zdravilnimi rastlinami pa te delimo 
na adaptogene (krepijo obrambni 
odziv organizma) in imunostimu-

lanse (spodbujajo delovanje imun-
skega sistema).

V lekarnah se povečuje povpra-
ševanje tudi po drugih prehranskih 
dopolnilih, kot so npr. izdelki za 
lajšanje težav v menopavzi, pa pro-
biotiki za lajšanje prebavnih težav, 
za nemir in nespečnost in še bi lah-
ko naštevala. Za mnoge omenjene 
težave so na voljo tudi zdravila 
brez recepta in tradicionalna zdra-
vila rastlinskega izvora. Prvi izbor 
naj bo vedno zdravilo, saj so zanj 
kakovost, varnost in učinkovitost 
dokazani v času razvoja in kličnih 

študij, nadzor pa se nadaljuje tudi 
po tem, ko je zdravilo že na trgu. 
Regulativa na področju prehran-
skih dopolnil pa je bistveno skro-
mnejša. 

Uporaba prehranskih dopolnil 
je lahko koristna, vendar ima svo-
je omejitve. Navedla sem nekaj 
primerov, ki jasno nakazujejo na 
previdnost pri njihovi uporabi in na 
potrebo po svetovanju. »O tvega-
nju in neželenih učinkih se posvetuj-
te s svojim farmacevtom!«

Mag. Darja Potočnik Benčič, 
mag. farm., spec.

Zdravstveni nasveti

Prehranska dopolnila – da ali ne?Prehranska dopolnila – da ali ne?

Morda boste imeli srečo in vam 
bo zdravnik lahko ponudil zdravi-
lo, a običajno pri prehladih ni tako. 
Prav tedaj pa pogosto naredimo 
največ napak. Tu so nekatere.

Okužba in simptomi
Ljudje, ki ne razumejo prehlada, 

si lahko škodijo, svarijo zdravniki in 
farmacevti. Naša telesa imajo na-
ravno prirojeno sposobnost, da se 
sama spopadejo z infekcijo. Tako 
lahko pri prehladu ali gripi le odp-
ravljamo simptome in ne moremo 
zdraviti virusa. Z njim se mora telo 
spopasti samo. Z drugimi bese-
dami povedano, nič, kar boste 
naredili, ne bo ozdravilo virusne 
okužbe, telesu boste morali pus-
titi, da jo premaga samo. A če pri 
svoji želji po lajšanju simptomov ne 
boste previdni, lahko bolezen celo 
podaljšate.

Čezmerno uživanje 
protiprehladnih zdravil

Vzamete prvo zdravilo, in ker po 
15 minutah ne učinkuje, vzamete 
še eno, za vsak primer. A vedite, 
da zdravila potrebujejo čas, da 
začnejo delovati. V večini primerov 
potrebujejo vsaj 30 minut do ene 
ure, preden se pojavi izboljšanje. 
Pri čezmernem uživanju zdravil 
lahko svoje simptome poslabšate 

ali celo razvijete vrsto novih, kot so 
kožne reakcije, prebavne in druge 
težave, ki so naštete v vrstici med 
stranskimi učinki.

Pihanje v robček
Kadar nam teče iz nosu, je piha-

nje sluzi iz nosu naraven odziv, ki 
nam prinese začasno olajšanje. A 
če si premočno useknete nos, lah-
ko nosno tekočino spihate v sinuse 
in ti se lahko vnamejo. Sluz morda 
vsebuje bakterije in viruse, ki lahko 
v primeru, da zaidejo v vaše sinu-
se, povzročijo okužbo. Kadar vam 

teče iz nosu, si seveda pomagajte 
z izpihanjem sluzi, a pazite, da pri 
tem ne stisnete preveč nosnic, da 
ne bi okužena sluz zašla v sinuse.

Goljufanje s kavo
Ignoriranje prehlada lahko pri-

vede do tega, da si nakopljete jezo 
svojih sodelavcev, na katere pre-
nesete prehlad, hkrati pa škodite 
svojemu telesu, saj tako podaljša-
te bolezen. Ko zbolite za gripo ali 
prehladom, vaše telo potrebuje 
čas, da okreva. Zato poskrbite za 
počitek in dobro hidracijo telesa, 

svoje simptome pa zdravite le, ko 
postanejo preveč moteči. Nikar 
ne goljufajte in si energije ne pri-
dobivajte s čezmernim uživanjem 
kave. Čeprav vam bo začasno 
prinesla izboljšanje počutja, kofe-
in povzroča dehidracijo telesa in 
tako lahko trajanje gripe ali prehla-
da podaljšate.

Nosno pršilo
Če imate zamašen nos, lahko 

uporabite nosno pršilo, a le za 
kratek čas, kot je priporočeno v 
navodilih, sicer si lahko nakopljete 

Pomagajmo si

Nespametne poteze, ki jih ubiramo ob prehladu
Kihate, kašljate in imate glavobol – povsem ste obupani in storili bi vse, da bi se vaše počutje izboljšalo. Zveni poznano? Ob 
slabem počutju seveda obiščete zdravnika in ga prosite, naj vam predpiše nekaj, karkoli, kar bo pomagalo odpraviti simptome. 

Foto: Dreamstime/M24

Foto: Črtomir Goznik

Mag. Darja Potočnik Benčič, mag. farm. spec.

Pri virusni okužbi so antibiotiki nemočni
Včasih zdravila za prehlad ne delujejo, zato ljudje vzamejo 

antibiotike, ki so v omarici ostali še od prejšnje bolezni. Prav zato 
se zdijo prikladni za uporabo. A antibiotiki vam pri prehladu 
ne bodo prav nič pomagali. Ti zdravijo bolezni, ki so posledica 
okužbe z bakterijami, zato pri virusni okužbi nimajo učinka, le 
izpostavljeni boste nekaterim njihovim stranskim učinkom, kot 
je uničenje dobrih bakterij v telesu, ki skrbijo za dobro prebavo 
in tako tudi za močan imunski sistem. 

Vsekakor samozdravljenje z ostanki antibiotikov ni 
priporočljivo. Četudi se spopadate z bakterijsko okužbo, lahko 
izberete napačne antibiotike, ki pri vašem sevu bakterije ne bodo 
učinkoviti ali pa jih morda ne bo dovolj, da bi dokončno zatrli 
okužbo. Zato vsekakor to nalogo prepustite svojemu zdravniku.

Foto: Dreamstime/M24

Ni vsak izdelek za vsakogar
Vedno opozarjamo, da ni vsak izdelek primeren za vsakogar. Na žalost zelo radi posegajo po prehranskih 

dopolnilih prav tisti, pri katerih je potrebna posebna previdnost. To so bolniki s presajenimi organi, 
saj ti redno uživajo zdravila, ki zavirajo imunski sistem, da ne pride do zavrnitve presajenega organa. 
Previdnost je potrebna tudi pri bolnikih z avtoimunskimi boleznimi, kot so multipla skleroza, revmatoridni 
artritis, lupus in mnoge druge. Pri teh bolnikih imunske celice napadajo telesu lastne celice, zato lahko 
uživanje zdravil, ki spodbujajo imunski sistem, povzroči ponovni izbruh ali poslabšanje primarne bolezni. 
Previdnost je potrebna tudi med zdravljenjem raka, v nosečnosti ter pri majhnih otrocih in starostnikih. 
Opozoriti je treba tudi, da je odsvetovana sočasna uporaba vitaminsko-mineralnih pripravkov z nekaterimi 
zdravili (nekateri antibiotiki, zdravila za zdravljenje osteoporoze, varfarin).

Foto: Dreamstime/M24
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Čeprav letošnji občinski praznik 
na Hajdini ni potekal v takšnem 
vzdušju kot prejšnja leta, so se 
nanj vendarle spomnili z nekate-
rimi dogodki. Med drugim so na 
osrednjem občinskem trgu žu-
pan Stanislav Glažar, podžupan 
Franc Krajnc, direktorica občinske 
uprave Lidija Terbulec in Primož 
Lorbek, ki je poskrbel za končno 
podobo tabel, predstavili nove tu-
rističnoinformacijske table. Skupaj 
jih je po celotni občini postavljenih 
12, v vsaki vasi po ena. Namestili so 
jih na dostopnih in vidnih mestih, 
ena krasi dvorišče šole, kmalu pa 
jih bodo namestili še pri župnijski 
cerkvi sv. Martina.

Kot pravi Glažar, so v občini že 
imeli postavljene turistične table, 
a so nove enovito in celostno obli-
kovane. Investicijo so delno plačali 
iz občinskega proračuna, delno pa 
iz sredstev, ki so si jih zagotovili 
z uspešno prijavo na razpis LAS. 
Skupni strošek projekta znaša 
15.000 evrov, približno tretjina je 
sofi nancerski delež LAS. „V želji, 
da bi tisti, ki potujejo skozi občino 
Hajdina, dobili čim boljše, smo pris-
topili k izdelavi tabel s konkretno 
vsebino, ki zajema kratek opis obči-

ne, dodani so opisi nekaterih občin-
skih znamenitosti, pa tudi pristnih 
doživetij, vsako naselje pa ima svoj 
opis vasi in glavnih znamenitosti. 
Namen projekta v okviru LAS Bo-
gastvo podeželja ob Dravi in v Slo-
venskih goricah je obiskovalcem 
predstaviti kulturno in naravno de-
diščino občine in njenih naselij ter 

tako doseči boljšo seznanjenost 
s turistično ponudbo tega obmo-
čja,“ je povedal hajdinski župan.

Zraven informacij, ki so zapisane 
na tabli, je do zanimivih podatkov 
o občini možno dostopati tudi s 
pomočjo QR-kode. Table so opre-
mili tudi z angleškim prevodom, 
obogatili pa jih s fotografi jami, ki 

so delo Tadeja Tementa. Celotno 
oblikovno podobo je uredil haj-
dinski kaplan Primož Lorbek ob 
pomoči sodelavcev iz občinske 
uprave. Čeprav fi nančno gledano 
ne gre za velik projekt, Glažar pra-
vi, da je zelo pomemben, saj bodo 
na turizmu gradili razvoj občine.

Dženana Kmetec

Hajdina � Postavili turističnoinformacijske table

Razvijati želijo turizem
Vožnja, sprehod ali kolesarjenje po občini Hajdina bodo odslej še zanimivejši. Po vaseh so namreč postavili lične turistično-
informacijske table, na katerih tekstovno in s pomočjo fotografi j predstavljajo bogato naravno in kulturno pestrost občine.

ARANCIN - s sladkorjem prepojen pomarančni olupek, EPIDOT - rumenkast do zelenkasto črn mineral kalcijev aluminijev 
in železov silikat, ORAN - pristaniško mesto v zahodni Alžiriji

Plebeius argus
Razpon kril je od 20 do 30 mm. Samec ima 
zgornjo stran kril modro vijoličasto s širokim 
črnim pasom ob zunanjem robu, samica 
pa temno rjavo z modrikastim poprhom in 
pasom majhnih oranžnih polmesečastih lis. 
Spodnja stran kril je pri samcu sivomodra, 
pri samici pa sivorjava. Pas oranžnih lis na 
spodnji strani zadnjih kril je izrazit, na spre-
dnjih pa je zabrisan in še posebno pri samcu 
ne dosega konice sprednjih kril. Samec ima 
na konici golenca sprednje noge majhen 
trn. Gosenica je zelena s temno progo. 
Hranilne rastline gosenic: Različne vrste 
metuljnic. 
Razširjenost: Močvirja, apnenčasti travniki. 
Doba letenja: V dveh generacijah od maja 
do junija in od julija do avgusta. 

Praznični december vas bo v 
tem tednu prijetno presenetil. 
Zaznamovala vas bo povečana 
mera romantike in druga svečka 
na adventnem venčku bo gorela 
še močnejše. Ogenj sreče naj gori 
tudi v vašem srcu. Sledili boste 
svoji fi lozofi ji in odkrivali skrite 
zaklade v sebi.

Potreba po odgovornosti in 
doslednosti bo močna. Seveda 
boste kovali načrte in speljali 
pomembne povezave. Z denarjem 
boste nekoliko obremenjeni, toda 
scenarij se bo v nadaljevanju 
odvil po principu, konec dober 
vse dobro. V ljubezni vas 
zaznamuje strast!

Odločno boste pokazali, da ste 
pripravljeni sodelovati in da 
ne drži, da ne zdržite dolgo pri 
miru. Ali boste tezo resnično 
ovrgli ali ne je druga zgodba. 
Želite si sodelovanja, vendar je 
možna ostrina besed in mišljenja. 
Zdi se, da prihaja čas prijetnih 
dolžnosti in uspeha.

Projekte vodite tako, da za 
seboj nezavedno pustite pečat. 
Življenje je v svojem bistvu 
igra in prav je, da ste spontani. 
Konec leta je za vas čas slovesa 
od preteklosti, vendarle bodite 
optimistični. Ključ uspeha bo 
tudi v tem, da se izrazite v pisani 
besedi. Bodite sami sebi umetnik!

Blesteli boste v vsem, česar 
se lotite. Želja po pohvali bo 
načeloma močna, toda čaka 
vas resen in ustvarjalen teden. 
Primerno bo, da naredite nekaj 
sprememb v povezavi z domom. 
Ljubezenski sreči ni videti konca 
in tako doživite prijetne trenutke. 
Prijatelji bodo sol in aroma.

Delavni teden je pred vami. 
Počitka ne bo, kajti obveznosti 
kličejo in pri tem boste celo 
uživali. Praznično razpoloženje 
uporabiti sebi v prid v smislu 
priprave doma, pospravljanja in 
okraševanja svojega doma. Čeprav 
ste po naravi tradicionalist, boste 
letos nekoliko pohiteli.

Besede bodo prijetne in tako 
vzpostavite ravnovesje. V vaši 
bližini se bo čutila posebna 
harmonija in mnogi bodo vedeli, 
da ste zaljubljeni. Vaše življenje 
bo kot cvetovi – dehteče in bujno. 
Primerno, da se odpravite po 
nakupih, v mesto in si privoščite 
dan ali dva oddiha.

Spoznali boste, da so prijatelji 
kot vino, dalj časa jih imate, 
bolj so pristni. Tako boste imeli 
možnost okrepiti stare vezi in 
se podajati nasproti novim 
izzivom. Čas je, da naredite več 
pomembnih korakov naprej. 
Pridobili boste občutek posebne 
sreče v pogledu ljubezni.

Sreča vas ne bo zapustila, toda 
stara ljudska modrost pravi, 
da je previdnost mati modrosti. 
Prevelika želja po odkrivanju 
novega ne bo obrodila sadu. 
Zavedajte se, da je v življenju 
treba postopati korak za korakom. 
Novosti bodo prihajale in vi jih 
boste sprejeli z odprtimi rokami.

Samozavestna drža bo nekaj, kar 
je normalno in je vaš zaščitni 
znak. Upali boste slediti svojim 
sanjam in se prepustiti toku 
življenja. Sledi neka pomembna 
poslovna informacija, ki bo 
izboljšala razmere na delovnem 
mestu. V ljubezni si boste 
privoščili krajši oddih.

Veseli decembrski dnevi, 
okrašene lučke in mesto vas bo 
razveselilo in napolnilo upanje 
v vašem srcu. Bodite prožni, 
kajti čas sprememb je blizu. 
Potrebovali boste več svobode in 
manevrskega prostora. Prav je, 
da si ga vzamete in spodbudno 
je, da pomagate ljudem v stiski.

Zadnji mesec leta in drugi teden 
decembra prinaša sporočilo o 
tem, da je vse za nekaj dobro. 
Slepa vera ne pomaga, aktivno 
sprejemanje sveta okoli sebe in 
radost v duši sta dve zadevi, ki 
lahko pripomoreta k stvarnemu 
dojemanju okolice. Služba: 
prihaja vaših pet minut.

BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)

Tedenski horoskop

Foto: arhiv občine 

Na fotografi ji: podžupan Franc Krajnc, župan Stanislav Glažar, kaplan Primož Lorbek in direktorica občinske 
uprave Lidija Terbulec.
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Aktualno
Spodnje Podravje �

Dijak brez maske na 

sodišče?
�� Stran 3

Podravje
Ptuj � Konec 
septembra naj bi 
končali obnovo 5. 
prekomorske

�� Stran 2

Kmetijstvo
Podravje � Trgatev 

letos nekoliko 
kasneje, cene na 
lanski ravni

�� Stran 8

Črna kronika
Ptuj � Visoke 
kazni za pretežke 
tovornjake na 
cestah

� 

� 

� 
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Črna kronikaČrna kronika

Ptuj, Gerečja vas �

Obdolženi Silvo 
Drevenšek se brani 
z molkom

�� Stran 24

AktualnoAktualno
Spodnje Podravje �

Občine proti izstopu 

Središčanov iz muzeja 

zaradi denarja
�� Stran 2

Sakušak �� Izzvenel je že 52. Festival narodno-zabavne glasbe

Izjemen večer za Petovia kvintet Izjemen večer za Petovia kvintet 
Na oltar slovenske narodno-zabavne glasbe je 12 izbranih ansamblov, fi nalistov 52. 

Na oltar slovenske narodno-zabavne glasbe je 12 izbranih ansamblov, fi nalistov 52. Festivala NZG Ptuj 2021, polo-

žilo novih 12 polk oz. valčkov, ki tako ali drugače posegajo v naša življenja, nas razv

žilo novih 12 polk oz. valčkov, ki tako ali drugače posegajo v naša življenja, nas razveseljujejo in polnijo naša srca. 

Spisali so novo uspešno poglavje v 52-letni zgodovini najstarejšega festivala narodn

Spisali so novo uspešno poglavje v 52-letni zgodovini najstarejšega festivala narodno-zabavne glasbe. 

Več na straneh 10 do 12.Več na straneh 10 do 12.

Foto: ČG

Domovi upokojencev v Spodnjem Podravju

Vsak župan bi imel 
svoj »domski vrtiček«, 
a ne razmišlja o stroških � Strani 6 in 7

Gore smeti na MMP Gruškovje �

Tri podjetja 
so premalo 
za čisto 
okolje � Stran 3

Destrnik k �

Kdo je v resnici 
predlagal 
sodno 
poravnavo � Stran 5

so rojenee

36/2021

Osrednja zgodba
Zmagovalci Kmetije

Nepozabno srčno 
potovanje Miše

potovanje Miše 
Novak

Cirila Jeršin, Kmetija 2008

Franko Bajc, Kmetija 2018 

razkazala svojo domovino

stivala NZG Ptuj
eljujejo in polnij
zabavne glgg asbe. vnene glgla
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ŠTAJERSKI TEDNIK + 

revija ZVEZDE

Za neverjetno ceno: samo 1,50 €

Za vse naročnike in kupce Štajerskega tednikaZa vse naročnike in kupce Štajerskega tednika
REVIJA ZVEZDE za samo REVIJA ZVEZDE za samo 0,200,20 €

Pošlji SMS z besedo 

NADLANI ALI

NADLANI5
na 1919

Podravje na moji d lani - Podravje na moji d lani -  

Lokacije:

Hvala! S tvojo 
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Tim Gajser, trikratni svetovni pr-
vak razreda MXGP in aktualni tretji 
motokrosist na svetu, je po zanj 
manj uspešni letošnji sezoni vse misli 
že usmeril v naslednjo. V pogovorih 
za spletno stran tekmovanja MXGP 
in časnik Delo je zaokrožil letošnje 
dogajanje in pogledal v leto 2022, ko 
se bo sezona začela že konec febru-
arja.

V pogovoru za spletno stran tek-
movanja je pojasnil, da je trenutno 
na počitnicah na Krku na Hrvaškem, 
kjer si polni baterije po naporni konč-
nici sezone 2021. Dodal je, da so že 
opravili nekaj testov, trenutno pa je 
osredotočen na to, da se sprosti in 
uživa. Kondicijski del priprav za novo 
sezono bo začel v sredini decembra.

Bilo je veliko dobrih 
trenutkov

»Sezona 2021 je bila zanesljivo na-
porna, tako psihično kot fi zično. Ni 
mi uspelo, da bi postal prvak, a bilo 
je veliko dobrih trenutkov. Seveda je 
težko, če si tako blizu, pa ti ne uspe, 

toda to je motiv za naslednjo sezo-
no, da bom popravil te malenkosti,« 
je dejal Gajser.

Ob vprašanjih o najlepših trenut-
kih zadnje sezone je izpostavil dirko 
v Orljonoku, kjer je dobil obe vožnji, 
pa zmago v zadnjem krogu v Matter-
ley Basinu, pa tudi zmagi v Turčiji in 
Nemčiji; slednja je bila še posebej 
pomembna, ker se je vračal po po-
škodbi. 

Kot enega ključnih trenutkov se-
zone je izpostavil poškodbo, ki mu je 
odnesla veliko prednost v seštevku, 
pa nesrečen padec v Loketu in še 
nekaj stvari, ki niso videti velike, so 
pa pomembne, če v SP odloča nekaj 
točk, poudarja najboljši motokrosist 
zadnjih sezon.

S podrobnostmi koledarja sezone 
2022 se še ne obremenjuje preveč. 
»V zadnjih dveh letih smo se naučili, 
da se moramo navaditi na spremem-
be, zato se ne navezujem posebej 
na določene steze. Toda začetek že 
februarja nam ne daje veliko pros-
tora za zimske priprave, zato bomo 
morali trdo delati. Lepo je, da imamo 

tudi nekaj postaj zunaj Evrope, da 
lahko rečemo, da je prvenstvo res 
svetovno. In pa nova prizorišča, ki 
so izziv za vse nas,« je razmišljal Tim.

Tim zagovornik starega 
formata dirk

Na vprašanje o tem, kakšen for-
mat dirk si želi, pa je dejal, da je jasen 
zagovornik »starega« načina s kvali-
fi kacijami v soboto in dirko v nede-
ljo, tudi zato, ker dirkačem omogoča 
več spoznavanja s progami in pome-
ni varnejše nastope.

Pri ciljih za sezono 2022 je bil ja-
sen: »Vsako leto je želja, da bi postal 
svetovni prvak. To si želi vsak, jaz 
pa še posebej, saj že vem, kakšni so 
občutki ob tem, in ker sem bil letos 
tako blizu, bo želja še večja. Vsako 
leto imamo močnejšo konkurenco, 
a s pomočjo vseh v moji ekipi Honde 
sem prepričan, da nam bo uspelo. 
Veselim se, da se v ekipo vrača so-
tekmovalec Mitch Evans, ki je letos 
manjkal zaradi poškodb.«

Za slovensko javnost pa je bil v 

njegovem pogovoru za Delo morda 
najboljzanimivejši del, v katerem se 
je odzval na nedavno informacijo, da 
naj bi imel ponarejeno potrdilo PCT. 
Gajser je odločno zanikal, da bi bilo 
kar koli narobe, pravi, da je bil ob teh 
informacijah šokiran. »Imam vse pa-

pirje in pri meni je vse čisto,« je dejal 
Gajser in na vprašanje, ali se je cepil, 
odgovoril pritrdilno.

»Umaknil sem se, ker se mi ni zde-
lo pošteno, pa tudi, ker je bila sezo-
na naporna in sem potreboval malo 
miru, da zbistrim misli. Če bi hotel 

biti maščevalen, bi šel v tožbo zara-
di klevetanja, a se mi s tem ne ljubi 
ukvarjati. Raje bom vse skupaj poza-
bil in se usmeril v prihodnost, v kate-
ri želim biti spet najboljši na svetu,« 
je pogovor za časnik končal Gajser.

sta

V mestecu ob reki Dravi, 
Ormožu, vlada prava 
športna rokometna mrzlica. 
Glavne teme skoraj vseh 
pogovorov so ocena nastopa 
jeruzalemčkov v Švici, 
predprodaja kart za tekmo 
in možnosti Ormožanov 
za napredovanje med 16 
najboljših ekip pokala EHF. 
V letošnjem pokalu nastopa 
72 klubov iz 28 držav. Barve 
naše države zastopa le en 
klub – Jeruzalem Ormož.

Krila Aaraua ob odlični 
realizaciji dosegla 14 
zadetkov

V taboru vinarjev se zavedajo, da 
so z igro v Švici razočarali, a imajo 
kljub slabi igri na prvi tekmi še nekaj 
možnosti za napredovanje. »Le redki 
igralci si za nastop v Aarauu zasluži-
jo visoko oceno. To ni bil naš dan in 
smo zelo srečni, da smo izgubili le za 
štiri zadetke. Bili smo blizu visokega 
poraza s sedmimi, osmimi ali celo de-
vetimi zadetki razlike. Tako velikega 
zaostanka najbrž ne bi imeli možnos-
ti nadoknaditi. Štiri zadetke – seveda 
ob igri, ki smo jo sposobni prikazati, 
ter ob polnem Hardeku – pa lahko 
nadoknadimo. Svojo predstavo s 
prve tekme smo zelo podrobno 
analizirali in videli veliko napak, ki jih 
bomo na treningih in povratni tekmi 

poskušali odpraviti. Ob obrambni 
postavitvi Švicarjev 5-1 smo bili pre-
več statični, ob obrambi 6-0 pa smo 
napadali skozi sredino, namesto da 
bi igro razširili na krila. O igri v naši 
obrambi ni treba izgubljati besed, 
predvsem v 2. polčasu, ko smo pre-
jeli kar 18 zadetkov. Sposobni smo 
odigrati bistveno čvrsteje, in če želi-
mo napredovati, potem nasprotniku 
na povratni tekmi ne smemo dovoliti 
več kot 23 ali 24 zadetkov,« je uvodo-
ma povedal pomočnik trenerja Silvo 
Kirič.

Kirič se je dotaknil tudi tekmecev: 
»Pohvaliti je treba igro Švicarjev, saj 
so res odigrali odlično tekmo in nas 
zasluženo premagali. Zelo so nas 
presenetili s Timom Aufdenblatt-
nom (25 let, 193 cm), ki se je predčas-
no vrnil na igrišče po hudi poškodbi 
roke in bil eden najboljših posame-
znikov tekme. Treba je priznati, da 
ima naš tekmec tudi izrednega Ma-
nuela Zehnderja, 22-letnika, ki po-
staja eden najboljših igralcev Švice, 
zato ni čudno, da se prihodnjo leto 
seli v nemško Bundesligo. Fant je 

pred kratkim prvič zaigral za člansko 
reprezentanco Švice in na turnirju 
na treh tekmah dosegel kar 23 za-
detkov – pravi 'stroj za doseganje 
zadetkov'. Največje preglavice pa so 
nam povzročala krila, saj so ob odlič-
ni realizaciji dosegla kar 14 zadetkov. 
Menim, da imamo tu še veliko rezer-
ve in da naši vratarji lahko zaustavijo 
krilne igralce pri doseganju zadet-
kov. Bomo pa že v petek na treningu 
Švicarjev videli, ali bo zanje zaigral 
odličen 31-letni portugalski repre-
zentant, desni zunanji Joao Da Silva 

E-mail: sport@radio-tednik.si

Atletika
Čeh drugič zapored slovenski 
atlet leta 

Stran 19
Strelstvo
Ptujčani in Ormožani v 
skupino za prvaka

Stran 20

Nogomet
Po Sežancih prihajajo v goste 
Koprčani

Stran 18
Nogomet
Ko se srečata prepričljivo 
prvi in prepričljivo zadnji

Stran 18

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič.
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

Ormožani so imeli s fi zično močnejšimi Švicarji na prvi tekmi obilo težav.

Pokal EHF, 3. KROG, 
povratna tekma: 
Jeruzalem Ormož – Suhr 
Aarau (v soboto ob 
18.00 na Hardeku) – prva 
tekma 31:27 za Aarau.

Rokomet � Pokal EHF, 3. krog – pred povratno tekmo

Lahko Švicarji preživijo vroči Hardek?

Motokros � Tim Gajser

Tim si za novo sezono postavlja 
visoke cilje

Foto: HRC

Tim Gajser: »Lepo je, da imamo v koledarju dirk tudi nekaj postaj zunaj Evrope in da lahko rečemo, da 
je prvenstvo res svetovno. In nova prizorišča so izziv za vse nas.«

Ferraz (196 cm). Gre za rokometa-
ša, ki je svojo rokometno pot pričel 
pri portugalski Madeiri, ta pa je bila 
prvi evropski nasprotnik v zgodovi-
ni ormoškega rokometnega kluba. 
Ferraz je igral še za Porto, Wetzlar 
in zdaj Suhr Aarau. Zelo pomemben 
mož je tudi tujec iz Slovaške, krožni 
napadalec Martin Slaninka, visok kar 
202 cm. Gre za odličnega obramb-
nega igralca, ki nam je na prvi tekmi 
povzročal obilico težav pri organiza-
ciji napada.«

Po zapisih v švicarskih medijih 
so v klubu Suhr Aarau prepričani o 
napredovanju v 4. krog pokala EHF. 
»Po menjavi trenerja nam je največ 
preglavic povzročal nov sistem, ki ga 
je želel uvesti novi trener Aleksander 
Stević. Zdaj iz tekme v tekmo na-
predujemo in proti Jeruzalemu smo 
pokazali že pravi obraz, pravo igro. 
Štirje zadetki so lahko velika, a obe-
nem tudi majhna prednost. Roko na 
srce smo v vlogi favorita in v Slove-
nijo prihajamo zmagat. Sploh ne raz-
mišljamo, da bi branili štiri zadetke 
prednosti, ampak želimo zmagati 
na vročem terenu Hardeka. Za nas 
bo to prava preizkušnja, saj se zave-
damo, da Ormožani pred domačo 
glasno publiko igrajo odlično in da 
so sposobni premagati vsakogar. A 
tudi mi imamo še svoje rezerve, ki 
nam bodo še kako prav prišle na po-
vratni tekmi,« je pred gostovanjem v 
Ormožu povedal Leonard Pejković, 
krožni napadalec in pomemben mo-
žakar v obrambi Suhr Aaraua – fant, 
ki je po narodnosti Slovenec.

Drugačna žoga, parket, 
utrujenost

Ekipa Suhr Aaraua je v sredo od-
igrala tekmo državnega prvenstva, 
kar je bila njihova četrta tekma v le 
devetih dneh, že v soboto pa jih čaka 

še peta tekma v le trinajstih dneh. 
»Tudi pot z avtobusom bo naredila 
svoje. Pa  na Selectovo žogo Švicarji 
niso navajeni, da ne govorim o par-
ketu, ki ne obstaja na švicarskih ro-
kometnih igriščih. Ormožanom se je 
utrujenost po naporni poti poznala 
v 2. polčasu prve tekme, ko so os-
tali povsem brez energije. Tako vse 
omenjeno lahko ima pomembno vlo-
go na povratni tekmi. Poznam odlič-
no ekipo Suhr Aaraua, spoznal sem 
ekipo Jeruzalema in verjemite, da 
potnik v 4. krog pokala EHF še ni od-
ločen. Še vedno trdim, da je razmer-
je v odstotkih 51:49 v prid Slovencev, 
čeprav bodo morali nadoknaditi zao-
stanek štirih zadetkov,« je pred tek-
mo povedal Robert Konečnik, bivši 
igralec Slovenj Gradca, Gold Cluba in 
Kopra, ki danes v Švici opravlja nalo-
go trenerja kadetske ekipe pri Suhr 
Aarauu.

Karte v predprodaji za tekmo so 
že pošle, na žalost pa Hardek zara-
di veljavnih ukrepov ne bo poln. V 
normalnih časih bi dvorana pokala 
po šivih, takšno je namreč zanima-
nje za novo zgodovinsko tekmo 
rokometašev Jeruzalema. Tekma 
se v soboto, 4. decembra, prične 
ob 18.00. Za ogrevanje pred evrop-
skim nastopom vinarjev si bodo 
ljubitelji rokometa iz naše okolice 
lahko ogledali derbi 2. državne lige 
med Veliko Nedeljo in hrpeljskim 
Jadranom, ki se bo pričel ob 15.00 
v Veliki Nedelji.

Uroš Krstič
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Nogometaši Aluminija so 
uspešno igrali v zaključku 
prve polovice sezone: 
na zadnjih treh tekmah 
so dvakrat slavili doma 
(Olimpija, Tabor) in enkrat 
izgubili v gosteh (Maribor).

»Tekma z Olimpijo je bila takšna, 
kot si jo lahko samo želimo: bili smo 
čvrsti in kompaktni v obrambi, vratar 
je ubranil nekaj zahtevnih strelov, na 
koncu pa nas je pobožala še špor-
tna sreča. V Mariboru nas ni krasilo 
nič od naštetega, zato je bil poraz 
neizogiben. Odkrit pogovor po tem 
srečanju je zalegel, proti Taboru 
smo se na igrišču znova predstavili 
takšni, kot pač igralci v dresu Alumi-
nija morajo biti: borbeni, agresivni, 
nepopustljivi. Za nameček smo si v 
napadu ustvarili več priložnosti od 
tekmecev, zato smo zasluženo slavi-
li,« je kratko povzel zadnje dogajanje 
pri Aluminiju trener Oskar Drobne. 

V zaključni fazi jesenskega dela, 
ko je glede na izkušnje in posledice 
igre v preteklosti moč pričakovati 
številne odsotne igralce zaradi kar-
tonov in poškodb (spolzka igrišča, 
nižje temperature, utrujenost po 
dolgi sezoni …), ima strateg Alumi-
nija 'sladke skrbi', saj ima na voljo 
veliko večino igralcev, ki so registri-
rani za prvoligaša iz Kidričevega. Na 

zadnji tekmi sta tako manjkala že 
dlje časa odsotna Tibor Banić in Luka 
Petek (se je že priključil treningom, 
tekmovati bo najverjetneje začel 
spomladi), zaradi manjše poškodbe 
kolena pa tudi Roko Prša. Na klopi 
za rezerviste so svojo priložnost ča-
kali vratar Jarc in igralci v polju Mar-
tić, Ploj, Pušaver, Dodlek, T. Pečnik, 
Brest, Kadrić in Horvat – vsi so že bili 
člani udarnih zasedb, tako da je bila 
izbira za trenerski štab res pestra.

Tekma s Sežanci se je izšla po 
željah šumarjev, čeprav je bil njen 
potek precej drugačen od pričako-
vanj. Praktično vsi so napovedovali 
majhno število zadetkov, saj ekipi 
res ne slovita po učinkovitosti in sta 
bili pred srečanjem povsem na repu 
ekip z najmanjšim številom doseže-
nih zadetkov (Tabor npr. na zadnjih 
šestih tekmah ni zabil niti enega sa-
mega gola). A je že prvi polčas, v ka-

terem so se domačini dvakrat znašli 
v zaostanku, ovrgel napovedi, saj so 
maloštevilni gledalci na stadionu vi-
deli kar štiri gole - izid je bil 2:2. Nekaj 
malega sta bila razlog za to tokrat 
manj razpoložena vratarja Luka Jan-
žekovič in Jan Koprivec, ki sta obi-
čajno najvišja ovira za tekmece. Tudi 
najboljši lahko imajo slabši dan …

V napadalnih akcijah sta nekoliko 
več prostora na bočnih položajih 
odlično izkoriščala bočna branilca 
Gašper Pečnik in Aljaž Krefl , saj sta 
se konkretno vključevala v zaključ-
ke in bila pri tem uspešna – oba sta 
se vpisala med strelce. Ob njiju je v 
polno zadel še krilni napadalec Jaka 
Bizjak. Za Aluminij je bila to prva 
zmaga proti Kraševcem po več kot 
dveh letih. 

Zaradi zmage in posledično pre-
mika z zadnjega mesta lestvice je v 
tem tednu vzdušje na treningih Alu-
minija nedvomno precej boljše, bolj 
sproščeno. »Te tri osvojene točke so 
izjemnega pomena, saj smo prehiteli 
Tabor in Radomlje in se s tem precej 
razbremenili. Tako zbrani in odloč-
ni pa moramo ostati vse do konca 
jesenskega dela, saj je naša želja še 
večji odmik od dna lestvice. Za poči-
tek bo čas po odigranih zadnjih dveh 
tekmah,« je dejal Rok Kidrič, eden od 
junakov zmage s Taborom.

Kot prvi bodo v Kidričevem v 
soboto gostovali vodilni Koprčani. 

Večina nogometašev iz 2. lige je že 
odigrala vse tekme jesenskega dela 
sezone 2021/22 in je že na zimskem 
premoru, nekatere pa še čakajo zao-
stale obveznosti zaradi odpadlih te-
kem. Eno takšnih bo v nedeljo v Novi 
Gorici odigrala tudi ptujska Drava. 

Goričani so vodilno moštvo lige, z 
zmago v sredo proti Nafti so ta svoj 
položaj le še utrdili in Triglavu ušli na 
pet točk prednosti. Če v nedeljo pre-
magajo še Dravo – kar za varovance 
Mirana Srebrniča ne bi smela biti tež-
ka naloga –, potem bo njihova zalo-
ga prednosti za spomladanski del že 
kar zajetna – 8 točk.

Gorica ima za sabo izredno uspeš-
no serijo, kot zmagovalci so igrišče 
zapustili na zadnjih osmih tekmah! 

Edini tekmi, v katerih so v tej sezo-
ni oddali nekaj točk tekmecem, sta 
bili v 1. krogu proti Triglavu v gosteh 
(poraz 2:1) in v 9. krogu domači remi 
z Beltinci (1:1). Pri tem so zabili 33 
golov (največ Etien Velikonja – 8), še 
impresivnejši pa je podatek, da so na 
17 tekmah prejeli le sedem golov!

Da Dravo čaka »misija nemogo-
če«, je iz vseh teh podatkov že jasno, 
zagotovo pa bi želeli ta del sezone 
zaključiti na čim dostojnejši način. 
Vmesni preblisk na tekmi s Krko 
(zmaga 1:0) je v Lendavi medtem 
že ugasnil (poraz 6:0), pot na drugi 
konec Slovenije bo tudi iz tega vidika 
bolj »nujno zlo« kot kakšna misel na 
resen odpor.

JM

V petek bodo v 1. slovenski futsal 
ligi na sporedu tekme 12. kroga, zara-
di nastopa Dobovca na turnirju Lige 
prvakov pa bodo odigrana samo tri 
srečanja. Nogometaši Ptuja se bodo 
odpravili v Koper, kjer jih bo v dvo-
rani Bonifi ka gostila ekipa Bronx 
Škofi je, ljutomerski Meteorplast ŠIC 
bar pa se bo doma pomeril z Dobre-
poljem.

V prvi medsebojni tekmi v sezo-
ni so igralci iz Škofi j v najstarejšem 
slovenskem mestu presenetili do-
mačine in jim odščipnili točko (2:2). 
Za Bronx je bil to eden izmed petih 
remijev v sezoni, petkrat so izgubili, 
na prvo zmago pa še čakajo. 

Ptujska zasedba v tem delu sezo-
ne močno niha v formi in prikazuje 
predstave po sistemu toplo-hladno. 
Nazadnje so izgubili proti Dobovcu 
in Litiji, a so prikazali različni predsta-

vi: v Rogaški Slatini so nudili dober 
odpor državnim prvakom, proti Litiji 
doma pa so bili precej anemični in so 
upravičeno utrpeli še četrti poraz v 
sezoni. Pred pomembnima dvobo-
jema z Vrhničani in Ljutomerčani bi 
veljalo s Primorske za samozavest 
in dodaten zagon prinesti tri točke 
… Trenerja Roberta Grdovića lahko 
veseli dejstvo, da se v ekipo vrača 
najboljši strelec Dario Markić.

Ljutomerčani so v prejšnjem kro-
gu slavili v Zagorju pri ekipi Mlinše 
(1:4), podoben razplet pričakujejo 
tokrat v domači dvorani proti ekipi 
iz osrednjeslovenske regije – Dobre-
polju. Ta je zadnja na lestvici, a to še 
zdaleč ne pomeni lahkega dela – eki-
pi na lestvici loči le pet točk. 

V kader se po odsluženi kazni 
zaradi izpolnjene kvote rumenih 
kartonov vrača Adrijan Trstenjak, 

še vedno pa nista po bolezni pov-
sem okrevala vratarja Miha Prijol in 
Toni Kovše. »Ne spomnim se, da bi 
v svoji trenerski karieri kdaj imel to-
liko težav, kot jih imam v tej sezoni 
s poškodbami in boleznimi vratar-
jev. Kot že na številnih tekmah v tej 
sezoni bo tudi tokrat med vratnici 
stopil Andrej Fajfar, ki v klubu skrbi 
za treninge vratarjev,« je dejal trener 
ljutomerske ekipe Tomislav Novak 
in dodal: »Ne smemo podcenjevati 
gostov, ampak moramo od prve mi-
nute na terenu pokazati, kdo je do-
mačin. Če se bomo držali dogovora 
iz slačilnice, pozitiven rezultat ne bi 
smel izostati.«

V soboto bo v Ljutomeru še tradi-
cionalni turnir v malem nogometu, 
tako da se Prlekom obeta nogome-
tno pester konec tedna.

JM

»Gre za vodilno ekipo lige, ki ima v 
svojih vrstah odlične posameznike. 
Ne gre pa pozabiti, da imamo proti 
njim v dosedanjem delu sezone po-
zitivna rezultata: remi v 1. krogu v 
Kidričevem in zmago v 10. krogu na 
Bonifi ki,« je o naslednjih tekmecih 
dejal Kidrič. 

Obramba, pozor: 
prihaja najučinkovitejše 
moštvo lige

Koper je bil dolgo časa nerešljiva 
uganka za Kidričane, saj so Primorci 
v medsebojnih tekmah v 1. ligi nani-
zali 11 tekem brez poraza. Statistika 

pa se letos vendarle nagiba vsaj v 
manjše ravnotežje, saj so Štajerci na 
zadnjih treh tekmah dvakrat zma-
gali, enkrat pa sta se ekipi razšli z 
remijem. »Na statistiko se ne gre za-
našati, je pa pomembno zavedanje, 
da smo se v tej sezoni z njimi enako-
vredno kosali,« je dodal Kidrič. 

Gostujoča četa trenerja Zorana 
Zeljkovića ima v svojih vrstah nekaj 
odličnih napadalno usmerjenih igral-
cev, v prvi vrsti velja izpostaviti Ma-
ksa Barišiča (z 11 zadetki najboljšega 
strelca lige) ter Jamajčana Kaheema 
Parrisa in Nigerijca Bedeja Osujija, ki 
sta zabila po pet golov. Ekipa z Bo-
nifi ke je doslej zabila največ golov iz-
med vseh moštev lige, kar 32 (Alumi-

nij 17). Zato pa ime precej več težav 
z obrambo, 21 prejetih zadetkov je le 
malo nad nivojem Aluminija (25). 

Dodatne sive lase lahko Kidriča-
nom povzroča tudi podatek, da je 
Koper najuspešnejše moštvo na 
gostovanjih: na devetih tekmah so 
izgubili le enkrat, v 15. krogu v Mari-
boru. Sicer so nanizali šest zmag in 
dva remija – 20 osvojenih točk pa je 
celo več, kot so jih zbrali na svoji Bo-
nifi ki (16) …

Ker je Aluminij na drugi strani v 
seriji dveh domačih zmag, je moč 
pričakovati trdo srečanje. Lahko šu-
marji nanizajo še tretjo domačo za-
poredno zmago?

Jože Mohorič

2. SNL
Zaostala tekma 11. kroga:
Gorica – Nafta 1903 1:0 (0:0); stre-

lec: 1:0 Marc (77.).
Zaostala tekma 18. kroga:
Krško – Roltek Dob 1:1 (1:0); strel-

ca: 1:0 Kasnik (9., ag.), 1:1 J. Pišek 
(79.).
1. GORICA 17 15 1 1 33:7 46
2. TRIGLAV KRANJ 18 13 2 3 34:12 41
3. ROGAŠKA 18 10 1 7 27:23 31
4. NAFTA 1903 16 7 5 4 38:20 26
5. FUŽINAR VZAJEMCI 18 7 5 6 29:28 26
6. ROLTEK DOB 17 7 4 6 27:23 25
7. RUDAR VELENJE 18 8 1 9 32:30 25
8. BELTINCI TRATNJEK 18 6 7 5 23:23 25
9. PRIMORJE 18 6 6 6 26:24 24
10. VITANEST BILJE 18 5 6 7 26:30 21
11. JADRAN DEKANI 17 4 7 6 22:20 19
12. KRKA 17 4 6 7 25:25 18
13. KRŠKO 17 4 6 7 19:33 18
14. ILIRIJA 1911 18 4 5 9 18:25 17
15. BREŽICE ČATEŽ 18 2 6 10 14:36 12
16. DRAVA PTUJ 17 3 2 12 19:53 11
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Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Aluminija so v soboto na domači zelenici v izjemno pomembnem srečanju za vrstni red v 
spodnjem delu lestvice ugnali Sežance. Vodilne Koprčane sedaj pričakujejo kot osmouvrščena ekipa lige. 

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaše Drave pred težko pričakovanim zimskim premorom čaka zgolj še zaostala tekma z Gorico. Ekipa Meteorplasta je v prejšnjem krogu slavila v Zagorju. 

Nogomet � 1. SNL

Po Sežancih prihajajo v goste 
vodilni Koprčani

Nogomet � 2. SNL

Ko se srečata 
prepričljivo vodilni 
in prepričljivo zadnji

Futsal � 1. SFL

Ptujčani v goste Bronxu, pestro 
v Ljutomeru

1. SNL, 19. krog: Aluminij 
– Koper, v soboto ob 
15.00 v Kidričevem.
Dosedanji medsebojni 
tekmi v sezoni:

1. krog: Aluminij – Koper 0:0;
10. krog: Koper – Aluminij 

1:3 (1:1); Osuji; Prša, G. Pečnik, 
Đerlek.

2. SNL, zaostala tekma 
13. kroga: Gorica – Drava, 
v nedeljo ob 13.00 v Novi 
Gorici.
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po pravilu vračali z medaljami ... Po 
daljšem premoru smo jeseni začeli 
tudi šolska tekmovanja,« je na po-
delitvi priznanj povedal predsednik 
AZS Roman Dobnikar.

Knjigo Sledi odličnosti ob 100-le-
tnici AZS je pospremil Miroslav Ce-
rar, s 30 medaljami na velikih tekmah 
najuspešnejši slovenski športnik. 
»Kar milo se mi je storilo, ko sem 

knjigo prebiral in se zaustavljal na 
posameznih straneh, saj sem poz-
nal številne športnike in z njimi tudi 
tekmoval. Pred 65 leti sem namreč 
ob gimnastiki vadil tudi atletiko. Sku-
paj smo tkali vezi z nekdanjimi atleti 
Romanom Leškom, Jožetom Brodni-
kom in Dragom Stamejčičem Pokov-

cem, veliko mlajša Brigita Bukovec, 
srebrna na OI na 100 m z ovirami, pa 
je tudi izvirala iz gimnastičnih vrst.«

Na slovesnosti sta bila poleg Ce-
rarja tudi predsednik Olimpijskega 
komiteja Slovenije Bogdan Gabro-
vec in podpredsednik Tomaž Barada.

sta, DB, JM

Kristjan Čeh je bil v 
tradicionalni anketi Atletske 
zveze Slovenije (AZS) s 
prepričljivim vodstvom 
izbran za najboljšega 
slovenska atleta leta 2021. 
Med atletinjami sta si prvo 
mesto z 288 točkami razdelili 
Tina Šutej in Maruša Mišmaš 
Zrimšek. 

Čeh (Atletski klub Ptuj) je bil naj-
boljši že lani, tako kot po prejšnji se-
zoni pa sta mu tudi tokrat na nasled-
njih dveh mestih sledila Luka Janežič 
(Kladivar) in Žan Rudolf (Mass). 

Čeh je tudi letos slavil še v konku-
renci do 23 let, med mlajšimi člani-
cami pa je bila najboljša Klara Lukan 
(Mass). Lani je bila prireditev zaradi 
ukrepov za zajezitev epidemije covi-
da-19 virtualna, letos so jo pripravili v 
živo v hotelu Union v Ljubljani, kjer je 
nagrado za najboljšega trenerja pre-
jel Tevž Korent, med drugim trener 
Mišmaš Zrimškove in Lukanove.

22-letni Čeh, ki je trenutno na 
pripravah v Talinu v Estoniji, je bil peti 
na olimpijskih igrah v Tokiu v metu 
diska, ubranil je naslov evropskega 
prvaka do 23 let, postavil evropski 
rekord v tej kategoriji in prvič prese-
gel magično mejo 70 m, četudi je bil 
po razhodu z Gorazdom Rajherjem 
večji del sezone brez trenerja.

„Rad bi se zahvalil za vse nagrade, 
ki ste mi jih podelili, saj mi veliko po-
menijo. Kažejo, da sem v tej sezoni 
dobro treniral in tudi tekmoval, obe-
nem pa mi dajejo dodaten zagon za 

1. SNTL (ž)
REZULTATI 7. KROGA: Cirkovce 

– Inter Diskont 5:4, Kema Puconci – 
Krka 5:0, Kajuh Slovan – Letrika 5:2, 
Arrigoni – Logatec 5:2. Prosta je bila 
ekipa Vesna.
1. KAJUH-SLOVAN 6 6 0 30:8 12
2. KEMA PUCONCI 6 4 2 24:15 8
3. LETRIKA 6 4 2 24:17 8
4. CIRKOVCE 6 4 2 26:19 8
5. ARRIGONI 7 4 3 30:26 8
6. INTER DISKONT 6 3 3 22:18 6
7. KRKA 7 2 5 17:27 4
8. LOGATEC 6 1 5 12:25 2
9. VESNA 6 0 6 0:30 0

Cirkovce – Inter Diskont 5:4
Butkovska Tomanič – Horvat 0:3, 

Krajnc – L. Kadiš 3:0, Unger – N. Ka-
diš 0:3, Krajnc – Horvat 3:0, Butko-
vska Tomanič – N. Kadiš 0:3, Unger 
– L. Kadiš 3:0, Krajnc – N. Kadiš 1:3, 
Unger – Horvat 3:1, Butkovska Toma-
nič – L. Kadiš 3:2.

V 1. ženski ligi je bilo najbolj nape-
to srečanje 7. kroga odigrano v Cir-
kovcah, kjer je gostovala ekipa Inter 
Diskont z Raven. Ekipi sta bili pred 
dvobojem točkovno poravnani, zato 
je bilo pričakovati izenačeno sreča-

nje. Končni razplet pa je vendarle 
presegel tudi ta pričakovanja …

Gostje so imele najmočnejši orož-
ji v sestrah Kadiš, Nuši (17 let) in Lei 
(21). Proti Nuši domačinke niso us-
pele priti do kakšne točke, zato pa 
so toliko bolj pritiskale na srečanjih 
z ostalima igralkama Inter Diskonta. 
Katja Krajnc in Ina Unger sta osvojili 
po dve točki, odločitev pa je imela 
na koncu v rokah Daniela Tomanič 
Butkovska.

Odločilnega srečanja proti dve 
leti starejši Lei Kadiš ni pričela najbo-
lje, uvodna niza je izgubila v tesnih 
končnicah (8:11, 8:11). V nadaljevanju 
se je pod vodstvom trenerja Urbana 
Ovčarja zbrala in rezultat izenačila na 
2:2 (11:2, 11:7). Drama v dvorani OŠ Cir-
kovce se je zaključila v odločilnem, pe-
tem nizu, kjer je psihološko prednost 
po izenačenju v nizih Daniela uspela 
izkoristiti za zmago 11:9. S tem je ekipa 
iz Cirkovc prišla do dveh dragocenih 
točk, ki veliko pomenita v izenačenem 
boju za najboljša štiri mesta.

2. SNTL (m)
4. KROG: Ilirija – Ptuj 0:5, Melamin 

– Ptuj 5:3.

1. TEMPO 7 6 1 33:14 12
2. RAKEK 7 6 1 31:14 12
3. ILIRIJA 7 5 2 25:21 10
4. KEMA PUCONCI II 7 5 2 29:26 10
5. ARRIGONI 7 4 3 31:25 8
6. SAVINJA II 8 4 4 29:29 8
7. MENGEŠ II 8 2 6 24:35 4
8. MELAMIN 7 2 5 17:28 4
9. SOBOTA 7 1 6 19:33 2
10. PTUJ 7 1 6 17:30 2

Ilirija – Ptuj 0:5
Dolinar – Selišek 0:3, Vitez – Šegu-

la 0:3, Sušnik – Krušič 0:3, Vitez – Se-
lišek 0:3, Kutin – Krušič 0:3.

Melamin – Ptuj 5:3
Zajec – Šegula 0:3, Vodušek – Se-

lišek 3:0, Vidmar – Krušič 1:3, Vodu-
šek – Šegula 3:0, Zajec – Krušič 0:3, 
Vidmar – Drčič 3:2, Vodušek – Krušič 
3:2, Vidmar – Šegula 3:0. 

V 2. ligi je ekipa NTK Ptuj konec te-
dna gostovala v Ljubljani in Kočevju. 
Proti Iliriji si glede na stanje na lestvici 
realno niso mogli obetati kakšne toč-
ke, a so domačini zaigrali v povsem 
pomlajeni ekipi. Brez treh nosilcev igre 
(Mirze Tvrdkoviča, Kristiana Ludvika in 
Roberta Boldina) so bili Ljubljančani la-
hek zalogaj za ptujsko trojico.

Več močnosti na papirju so imeli 
v popoldanskem dvoboju proti Me-
laminu, ki je doslej vknjižil eno samo 
zmago. A se ptujski vrsti ni izšlo po 
željah, pri rezultatu 2:3 sta bila ključ-
na tesna poraza Darka Drčiča in Luke 
Krušiča proti Gregorju Vidmarju in 
Damijanu Vodušku. Oba člana ptu-
jske ekipe sta vodila 1:2, nato pa v 
tesnih končnicah izgubila 3:2.

1. TOP za kadete 
in kadetinje: Aleks 
navdušil vse!

Konec tedna je v Puconcih v 
organizaciji NTK Kema potekal 1. 
TOP, ki se ga je udeležilo najboljših 
24 kadetov in kadetinj (po osem 
tekmovalcev je bilo razdeljenih v tri 
kakovostne skupine), med njimi tudi 
igralci NTK Cirkovce Aleks Koren, 
Zoja Žolek in Sara Erhatič. 

Zoja je v 1. kvalitetni skupini s štiri-
mi zmagami in tremi porazi osvojila 
končno 3. mesto med kadetinjami, 
zaostala je le za Lano Slatinšek (ŠD 
SU Novo mesto), s katero je izgubila 
z najtesnejšim rezultatom 2:3, ter za 
Katarino Lešnjek (NTK Vesna), ki jo je 
tudi suvereno premagala 3:0. 

Največje presenečenje tekmova-
nja je zagotovo zmaga Aleksa Ko-
rena v 2. kvalitetni skupni in s tem 
končno 9. mesto med kadeti. Komaj 
11-letni Aleks, sicer še mlajši kadet, 

Andraž Rajher tretji v konkurenci pionirjev
Med pionirji je tretje mesto v glasovanju zasedel ptujski metalec kla-

diva Andraž Rajher. O pomenu nagrade je nekaj povedal njegov oče in 
trener Gorazd Rajher: »Kladivo je zahtevna disciplina, v njegovi staros-
ti je orodje težko 4 kg, kasneje pa gre postopoma do 7,26 kg, kot ga 
uporabljajo člani. Zaenkrat so sile pri metih še obvladljive, kasneje pa 
postanejo ekstremne. Zelo sem vesel, da se je Andraž našel v športu, 
da uživa v tem okolju, priznanje pa je tudi potrditev dobrega dela. Skozi 
srednjo šolo je šport lepo združljiv s šolskimi obveznostmi, tako da sem 
vesel, da v tem uživa.«

3. DOL – vzhod (ž)
REZULTATI 6. KROGA: ŽOK G.S.V. 

Ptuj – Mežica 3:0, Celje – Slovenska 
Bistrica 0:3, ŽOK Ljutomer II – Črna 
0:3, Dravograd – Benedikt 0:3. Tek-
ma Svolley – Uniforest Prebold je 
bila prestavljena. 
1. SLOVENSKA BISTRICA 6 6 0 18:4 17
2. ČRNA 7 5 2 18:6 16
3. SVOLLEY 5 5 0 15:2 15
4. BENEDIKT 5 4 1 13:4 12
5. ŽOK G.S.V. PTUJ 6 3 3 10:11 9
6. ŽOK LJUTOMER II 6 2 4 7:12 6
7. CELJE 5 2 3 7:11 5
8. UNIFOREST PREBOLD 4 1 3 5:10 4
9. DRAVOGRAD 7 0 7 3:21 0
10. MEŽICA 5 0 5 0:15 0
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Atletika � AZS

Čeh drugič zapored slovenski atlet leta

Namizni tenis � Državne lige, TOP za kadete

Dramatično, da bi težko bilo bolj

Foto: Peter Kastelic / AZS

Kristjan Čeh (AK Ptuj)

Foto: Peter Kastelic / AZS

Marko Sluga najboljši atlet veteran
Iz AK Ptuj je priznanje prejel tudi veteran Marko Sluga (na fotogra-
fi ji), ki je bil daleč najstarejši udeleženec prireditve (86 let), je pa še 
vedno poln športnih tekmovalnih načrtov. Trenira praktično vsak 
dan, živi zdravo in upa, da bo lahko pri 90 letih še postavil kakšne 
nove rekorde na višji ravni. Sem sodi na primer evropski rekord v 
skoku v višino, ki je daleč pod njegovimi sedanjimi rezultati.

Foto: Črtomir Goznik

Daniela Tomanič Butkovska (NTK Cirkovce) je osvojila odločilno 
točko v izenačenem srečanju z Inter Diskontom.

Izidi glasovanja za 
najboljšega slovenskega 
atleta leta 2021:
- člani:
1. Kristjan Čeh (Ptuj)  332
2. Luka Janežič (Kladivar) 216
3. Žan Rudolf (Mass) 142
4. Timotej Bečan (Papež) 65
5. Robert Renner (Kladivar) 19
- članice:
1. Maruša Mišmaš Zrimšek (Mass) 288
1. Tina Šutej (Kladivar) 288
3. Neja Filipič (Mass) 82
4. Maja Mihalinec Zidar (Mass) 69
5. Anita Horvat (Velenje) 17
- mlajši člani:
1. Kristjan Čeh (Ptuj) 326
2. Filip Jakob Demšar (Mass) 171
3. Jan Vukovič (Kladivar) 139
- mlajše članice:
1. Klara Lukan (Mass) 321
2. Lia Apostolovski (Mass) 288
3. Eva Pepelnak (Kladivar) 130
- pionirji:
1. Niko Tajmec (Poljane) 188
2. Žan Ogrinc (Poljane) 165
3. Andraž Rajher (Ptuj) 121

Aleks Koren, Sara Erhatič in Zoja Žolek (vsi NTK Cirkovce)

je proti tri leta starejšim tekmecem 
prikazal izjemno zavzeto, kvalitetno 
in raznovrstno igro ter nanizal kar 6 
zmag, izgubil pa je le en dvoboj. 

V 2. kvalitetni skupini je med de-
kleti tekmovala tudi 11-letna Sara Er-
hatič, bila 6. in s tem osvojila končno 
14. mesto med kadetinjami. 

Zaradi prestajanja karantene na 
domu se tekmovanja tokrat ni mogel 
udeležiti Lovro Lešnik.

»Vsi člani NTK Cirkovce so na tek-

movanju pokazali izjemno dobro igro. 
Zoja je z uvrstitvijo na zmagovalne 
stopničke dokazala, da spada med 
najboljše kadetinje v državi, Aleks pa 
je pokazal predvsem izjemno nadar-
jenost in potencial za najvišja mesta 
na naslednjih tekmovanjih v tem in 
prihodnjih letih. S svojimi igrami je 
enostavno navdušil vse prisotne v 
dvorani,« je po tekmovanju dejal tre-
ner V NTK Cirkovce Urban Ovčar.

JM

ŽOK G.S.V. Ptuj – Mežica 
3:0 (4, 18, 12)

ŽOK PTUJ: Tomanič, Čabrian, 
Hren, Horvat, Hentak, Dežman, 
Mlakar, Golub; Trenerka: Marijana 
Horvat.

Mlade ptujske odbojkarice so v 
goste sprejele še mlajše tekmice iz 
Mežice, ki zasedajo zadnje mesto na 
prvenstveni lestvici. Domačinke iz 
zlate sredine so bile bistveno boljše 
tekmice od začetka do konca tekme. 
Vse varovanke trenerke Marijane 
Horvat so dobile priložnost za doka-
zovanje na parketu.

V prvem nizu je takoj po odvzeti 
uvodni točki kar 12 uspešnih servisov 
zapored nanizala Lea Horvat. Kape-
tanka ptujske ekipe je bila tudi v na-
daljevanju zelo razpoložena pri ser-
visu in v zaključku akcij v napadu. Pri 
servisu so bile razpoložene vse igral-
ke, saj so temu v prejšnjem tednu 
na treningih posvetile največ časa. 
Prvi niz je minil brez pravega odpora 
Korošic, nekoliko večjega so nudile v 
drugem, ko je bil rezultat poravnan 
do 5:5. V nadaljevanju so domačinke 
znova začele prevladovati, vse igral-
ke je dobro razigrala podajalka Ema 
Golub. Z dobrimi servisi in sproščeno 
igro so nizale točke za osvojen dru-
gi niz, ki je bil rezultatsko še najbolj 

izenačen, saj se je končal s 25:18. V 
tretjem nizu je v igro stopila prva po-
dajalka ptujske ekipe Danaja Mlakar 
in nivo igre se je še zvišal. Odbojka-
rice Mežice so sicer pokazale nekaj 
šolskih akcij, a nič več od tega …

Za zmago imajo zasluge vse 
odbojkarice, večina jih ob 
članski ekipi nastopa tudi 
za kakšno mlajšo zasedbo 
ŽOK Ptuj. Vse selekcije so 
ob koncih tedna aktivne in 
nastopajo v različnih rangih 
tekmovanj.

David Breznik

Odbojka � 3. DOL - vzhod (ž)

Z odličnim servisom do 
gladke zmage

priprave na sezono 2022, ko so zno-
va na sporedu 'velike tekme', vključ-
no z evropskim in svetovnim prven-
stvom. Že sedaj se veselim nastopov 
v naslednjem letu,“ je iz Estonije 
sporočil Podvinčan. Nagrado je prev-
zela njegova sestra.

Slovenska rekorderka v skoku s 
palico Tina Šutej je osvojila srebr-
no medaljo na dvoranskem EP na 
Poljskem in bila peta na OI v Tokiu. 
33-letnica je najboljši dosežek v svoji 
disciplini letos premaknila na 4,76 
m, sezono prestižne diamantne lige 

pa je končala na skupnem tretjem 
mestu. Mesto višje je bil pri fantih 
Kristjan Čeh.

27-letna Maruša Mišmaš Zrimšek 
je bila šesta na OI na 3000 m zapreke 
in je v japonski prestolnici še drugič v 
sezoni popravila slovenski rekord, ki 
zdaj znaša 9:14,84. Nekaj časa je bilo 
videti, da se bo celo borila za bronas-
to olimpijsko kolajno, a ji je na koncu 
zmanjkalo moči.

»Tudi letos smo izpeljali vse doma-
če tekme, izjemno uspešni smo bili 
na velikih tekmah, od koder smo se 
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Na račun padla lepa 
bera točk …

Mladinci in kadeti Drave in Alumi-
nija so v zadnjih dneh odigrali večje 
število srečanj, na katerih so zbrali 
kar lepo bero točk …

V rednem, 15. krogu so kadeti Dra-
ve ugnali vrstnike iz Radomelj (3:2, 
strelca Sašo Lovrec 2 in Anej Jelovi-
ca), kar je bila njihova druga zmaga 
v sezoni. V sredo so znova stopili na 
igrišče z umetno travo pri Mestnem 
stadionu, tokrat v zaostali tekmi 13. 
kroga proti A2S Celje. Končalo se je 
z izidom 0:0. 

V isti konkurenci so Kidričani v 
15. krogu izgubili srečanje v Novem 
mestu pri domači Krki (2:1).

Med mladinci so bili nekoliko uspe-
šnejši mladi šumarji, ki so v 15. krogu 

gosteh remizirali s Krko (0:0), med 
tednom pa so v zaostali tekmi 13. kro-
ga klonili proti Domžalam (1:3). 

Mladinci Drave so bili v nedeljo 
manj uspešni kot njihovi mlajši ko-
legi, proti Radomljam so izgubili 1:4. 

Skupna lestvica 1. SML/1. SKL:
1. ILIRIJA EXTRA-LUX 29 18 5 6 59
2. DOMŽALE 28 17 4 7 55
3. BRINJE GROSUPLJE 29 14 9 6 51
4. OLIMPIJA LJUBLJANA 25 15 3 7 48
5. KOPER 30 13 6 11 45
6. MARIBOR 26 11 8 7 41
7. NOVA KBM ALUMINIJ 30 10 10 10 40
8. BRAVO MASTERCARD 25 11 5 9 38
9. KRKA 28 10 6 12 36
10. A2S CELJE 28 7 10 11 31
11. RADOMLJE 30 6 8 16 26
12. TRIGLAV KRANJ 23 7 4 12 25
13. MURA 23 6 6 11 24
14. DRAVA PTUJ 28 3 2 23 11

JM

Minuli konec tedna je potekal 
tretji turnir v 1. A in 1. B državni ligi 
z zračno puško in pištolo na 10 m, 
s čimer se je končal prvi del ligaške 
sezone. V treh od štirih dvobojev v 
1. A DL so spodnjepodravske ekipe 
dosegle pozitiven rezultat, s tretjo 
zaporedno zmago pa so se v skupi-
no za prvaka 1. DL uvrstili Ptujčani 
s pištolo in Kovinar Ormož s puško. 
Kidričani in Ormožani Kovinarja so 
bili z dvema zmagama in enim pora-
zom podobno uspešni tudi v 1. B DL.

Ptujčani »brez praske«, 
premagali tudi Domžale

V 1. A državni ligi s pištolo, skupi-
na C, so Ptujčani v oslabljeni postavi 
gostovali v Domžalah in zanesljivo 
premagali domačine s polnim izku-
pičkom točk (0:6, 1650:1603). Kljub 
izostanku najboljšega strelca med 
aktualnimi prvaki Saša Stojaka, ki 
ga je nadomeščal rezervist Zlatko 
Kostanjevec, so gostje tudi s kanč-
kom športne sreče prvič v sezoni 
dosegli najvišjo možno zmago. V 
dvoboju prvopostavljenih strelcev je 
Majda Raušl (563) premagala mlade-
ga domžalskega reprezentanta Ma-
tijo Keclja (557), v drugem dvoboju 
je Zlatko Kostanjevec (536) srečno 
in s pičlim krogom prednosti ugnal 
Branka Rožiča (535), v tretjem dvo-
boju pa je ptujsko zmago dokončno 
potrdil Matija Potočnik (551), ki je 
ugnal Jurija Štiftarja (511).

Z drugim najboljšim dosež-
kom izmed vseh ekip v 1. A DL in s 
šestnajstimi točkami v skupini so se 
Ptujčani kot najboljša ekipa skupine 
C uvrstili v skupino za prvaka, kjer se 
bodo v drugem delu sezone pome-
rili z zmagovalcema preostalih dveh 
skupin, rečiško ekipo Dušana Pože-
nela in sevniškega Maroka ter naj-
boljšo drugouvrščeno ekipo iz vseh 
skupin – velenjsko ekipo Mroža.

V skupnem seštevku posamezni-
kov odlično kaže Majdi Raušl, ki za-
seda 2. mesto z desetimi točkami za-
ostanka za vodilnim Klemnom Toma-
ševičem iz Železnikov, tretji je Peter 
Tkalec z dodatno točko zaostanka. 
Zaradi izostanka je Sašo Stojak s tret-
jega zdrsnil na deseto mesto, zaradi 
dovoljenega izbrisa najslabšega do-
sežka v sezoni pa je dvakratni prvak še 
vedno vroč kandidat za novo odličje v 
skupnem seštevku tudi v tej sezoni.

Juršinčani srečno do 
zmage, a za točko ob 
skupino za prvaka

V A skupini 1. A DL s pištolo so 
Juršinci na domačem strelišču gos-
tili Kamničane in jih po pravi drami 
srečno premagali z rezultatom 4:2 
in z najmanjšo možno prednostjo 
enega kroga – 1618:1617. V dvoboju 
prvopostavljenih strelcev je doma-
čin Ludvik Pšajd (544) tesno izgubil 
proti Rožletu Repiču (545), doma-
čin Mirko Moleh (541) je zanesljivo 
premagal Marjan Repiča (527), v 
tretjem dvoboju pa je bil uspešnejši 
gost Roman Radej (545) proti nepre-
poznavnemu Davidu Kekcu (533). 
Juršinčani so bili v ekipni tekmi za 
krog boljši, predvsem pa srečnejši, 
priborili so si tri velike točke in po-
membno zmago, s katero so osvojili 
12 točk v skupini in zaostali le za Sev-
ničani, ki so jih zbrali 15. Le točka in 
nekaj več športne sreče pa je Juršin-
čanom zmanjkalo do napredovanja 
v skupino za prvaka, kamor so se z 
enakim izkupičkom 12 točk in bolj-
šim povprečjem (1666:1632) uvrstili 
Velenjčani kot druga najboljša ekipa 
iz vseh skupin. Juršinčani bodo v na-
daljevanju sezone poskušali osvojiti 
peto mesto.

Miklavž nemočen proti 
Sevničanom

V isti skupini kot Juršinčani je na 
juršinskem strelišču (miklavško je 

premajhno) v drugem dvoboju sku-
pine miklavška ekipa Jožeta Keren-
čiča gostila Marok iz Sevnice in iz-
gubila z rezultatom 0:6 (1620:1651). 
V dvoboju prvopostavljenih strelcev 
je Boštjana Simoniča (549) prema-
gala Mojca Kolman (560), najbližje 
osvojeni točki je bil Miklavžčan Ale-
ksander Ciglarič (552), ki je le za krog 
izgubil proti Klemnu Juvanu (553), v 
slabi strelski formi zaradi okužbe s 
koronavirusno boleznijo pa je toč-
ko proti Sevničanu Alešu Mitji Jan-
cu (538) izgubil tudi Miran Miholič 
(519). Zaradi predaje predhodnega 
dvoboja in administrativne napake 
vodje ekipe pred zadnjo tekmo je 
miklavška ekipa v treh dvobojih do-
segla najslabši rezultat med vsemi 
ekipami (-4 točke), zaradi česar se 
bo v nadaljevanju sezone borila za 
obstanek v 1. A DL.

1. A liga – pištola
Posamezno – 3. krog:

1. Rok Ivanc, Grosuplje (573) 54 (6.)
2. Peter Tkalec, Dušan Poženel (564) 67 (3.)
3. Klemen Tomaševič, Železniki (563) 78 (1.)
4. Majda Raušl, Ptuj (563) 68 (2.)
5. Jože Čeper, Dušan Poženel (563) 64 (4.)
7. Jagoda Tkalec, D. Poženel (561) 28 (10.)
9. Anja Prezelj, Železniki (559) 53 (7.)
10. Blaž Kunšek, Mrož Velenje (558)  64 (5.)
13. Mario Hološ, Trzin (553) 50 (8.)
17. A. Ciglarič, Miklavž (552) 11 (23.)
18. Matija Potočnik, Ptuj (551) 14 (22.)
20. Boštjan Simonič, Miklavž (549) 10 (25.)
23. Ludvik Pšajd, Juršinci (544) 29 (16.)
26. Mirko Moleh, Juršinci (541) 8 (29.) 
29. Zlatko Kostanjevec, Ptuj (536) 0 (37.)
31. David Kekec, Juršinci (533) 0 (36.)
34. Miran Miholič, Miklavž (519) 1 (43.)
Sašo Stojak, Ptuj (/) 46 (10.)

Ormožani Kovinarja 
brezhibno tudi iz 
Črenšovcev

V 1. A ligi s puško je ormoški Ko-
vinar gostoval v Črenšovcih in kljub 
dobremu streljanju domačinov za-
nesljivo zmagal z rezultatom 0:6 
(1841,0:1828,0). Aktualna ligaška 
podprvakinja Urška Kuharič (625,8) 
je premagala najboljšega strelca 
Črenšovcev in aktualnega državne-
ga prvaka med člani s puško Žana 
Kelenca (618,4). Ormoška državna 
prvakinja med članicami iz leta 2018 
Nuša Žnidarič (609,9) je v tesnem 
dvoboju bila boljša od Domna Jar-
nija (607,5), podobno uspešna pa 
je bila tudi tretja Ormožanka Petra 
Vernik (605,3), ki je premagala do-
mačina Jureta Sodjo (602,1).

Po presenetljivi zmagi Olimpijine 
strelke Sonje Benčina (629,1), ki je 
postavila svoj osebni rekord, je Ku-
haričeva prvič v sezoni ostala brez 
odličja na četrtem mestu. Vodilna 
v skupnem seštevku Živa Dvoršak 
(627,9), enako število točk ima tudi 
Kuharičeva, je bila tretja, Grosupe-
ljčanka Klavdija Jerovšek (628,1) pa 
je osvojila tretje mesto. 

Strelstvo � 3. turnir 1. A in 1. B državne lige z zračno puško in pištolo – 10 m

Ptujčani in Ormožani v skupino za prvaka
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Foto: Strelsko društvo Juršinci

V 3. krogu 1. A DL s pištolo so Juršinčani – z leve: Ludvik Pšajd, Rožle Repič, David Kekec, Marjan 
Repič, Mirko Moleh in Roman Radej – v zelo pomembni tekmi sezone gostili Kamničane in jih srečno 
premagali s tesnim rezultatom 4:2 (1618:1617), a so bili na koncu v skupnem ekipnem seštevku le za 
točko prekratki za uvrstitev v skupino za prvaka, kamor so se uvrstili Ptujčani.

Foto: Črtomir Goznik

Kadeti Drave so v 15. krogu 1. kadetske lige ugnali Radomlje.

Nogomet � 1. SNL
RAZPORED 19. KROGA, V SOBOTO OB 15.00: Aluminij – Koper; OB 

17.00: Mura – CB24 Tabor Sežana; OB 20.15: Celje – Maribor; V NEDE-
LJO OB 13.00: Bravo – Kalcer Radomlje; OB 17.00: Domžale – Olimpija 
Ljubljana. 

2. SNL
Razpored zaostalih tekem:
11. KROG: Krka – Jadran (sobota, 4. 12., ob 13.00);
13. KROG: Gorica – Drava (nedelja, 5. 12., ob 13.00);
16. KROG: Krško – Nafta (sobota, 4. 12., ob 13.00);
17. KROG: Roltek Dob – Nafta (sreda, 11. 12., ob 13.00).

1. ženska liga
ZAOSTALA TEKMA 7. KROGA: ŽNK Doxakey Ptuj – ŽNK Cerklje (v 

soboto ob 11.00 na igrišču z umetno travo Ptuj).

Futsal � 1. SFL
RAZPORED 12. KROGA, V PETEK OB 20.30: KMN Meteorplast Šic 

bar – Dobrepolje, Siliko Vrhnika – Oplast Kobarid; OB 20.45: Bronx 
Škofi je – FC Hiša daril Ptuj. Tekma Litija – Dobovec je prestavljena za-
radi nastopa Dobovca v Ligi prvakov.

Rokomet � Pokal EHF
3. KROG, POVRATNA TEKMA: Jeruzalem Ormož – Suhr Aarau (v so-

boto ob 18.00 na Hardeku) – prva tekma 31:27 za Aarau.

NLB liga
RAZPORED 11. KROGA, V PETEK OB 19.00: Trimo Trebnje – Ljublja-

na; V SOBOTO OB 19.00: Slovenj Gradec – Urbanscape Loka, Dobova 
– Riko Ribnica, Sviš Ivančna Gorica – LL grosist Slovan, Herz Šmartno 
– Koper; OB 20.00: Gorenje Velenje – Celje Pivovarna Laško. Tekma 
Maribor Branik – Jeruzalem Ormož je prestavljena na sredo, 8. 12., ob 
18.00. 

1. B SRL (m)
11. KROG: Črnomelj – Moškanjci-Gorišnica (v petek ob 19.00).

2. SRL (m)
10. KROG: Velika Nedelja – Škerjanc Jadran Hrpelje-Kozina (v sobo-

to ob 15.00 v Veliki Nedelji).

Nogomet � Rad igram nogomet (RIN) 
U-9 in U-11

Konec tedna se bo s tekmami 1. faze začelo tekmovanje Rad igram 
nogomet za selekciji U-9 in U-11.

Razpored prvih turnirjev U-9: 
- skupina A (v dvorani OŠ Kidričevo, v soboto od 9. do 12. ure): na-

stopajo ekipe NŠ Klopotec Tržec, NK Aluminij, NK Grajena A, NK Zgor-
nja Polskava B, NK Drava Ptuj;

- skupina B (v dvorani OŠ Poljčane, v soboto od 9. do 12. ure): NK 
Spodnja Polskava, NK Boč, NK Oplotnica, NŠ Klopotec Podlehnik, NK 
Podvinci B;

- skupina C (v Juršincih, v nedeljo od 9. do 12. ure): ŠD Destrnik, OŠ 
Juršinci, NK Grajena B, ONŠ Golgeter B, NŠ Klopotec Videm;

- skupina D (v dvorani OŠ Cirkulane-Zavrč, 11. 12., od 9. do 12. ure): 
ŠD Dornava, NK Cirkulane-Zavrč, ONŠ Golgeter A, NK Zgornja Polska-
va A, NK Podvinci A.

Razpored prvih turnirjev U-11: 
- skupina A (v dvorani OŠ Kidričevo, v soboto od 13. ure naprej): 

NŠ Ormož A, NK Aluminij A, NK Zgornja Polskava, NK Pragersko, ONŠ 
Golgeter A;

- skupina B (v soboto v dvorani OŠ Poljčane od 13. ure naprej): NK 
Boč, NK Bistrica, NK Aluminij B, NK Podvinci;

- skupina C (v dvorani OŠ Juršince, v nedeljo od 13. ure naprej): OŠ 
Juršinci, ONŠ Golgeter C, ŠD Destrnik, NK Grajena.

- skupina D (v dvorani OŠ Cirkulane-Zavrč, 11. 12., od 13.30 dalje): NK 
Cirkulane-Zavrč, ŠD Dornava, ONŠ Golgeter B, NŠ Ormož A.

Mali nogomet � Turnir v Ljutomeru
V soboto, 4. decembra, bo Klub malega nogometa Meteorplast 

izvedel že 21. turnir v spomin na ustanovitelja kluba in prvega pred-
sednika Janka Makoterja. Na turnirju, ki se bo ob 9. uri pričel v dvo-
rani ŠIC Ljutomer, bo nastopilo 24 ekip iz celotne Slovenije. Najprej 
se bodo merile v osmih predtekmovalnih skupinah, zaključni dvoboji 
pa se bodo pričeli po 16. uri. Finalni obračun je predviden ob 22. uri.

JM

Športni napovednik

Nogomet � Mlajše selekcije

Ormožani Kovinarja so dosegli tri 
brezhibne zmage z rezultatom 6:0 in 
se kot najboljša ekipa v svoji skupini 
zanesljivo uvrstili v skupino za prva-
ka. Tam se bodo po ligaškem premo-
ru do februarja pomerili še z aktual-
nimi prvaki in favorizirano Olimpijo, 
Trzinom in presenečenjem sezone 
– SD I. Pohorski bataljon Ruše.

1. A liga – puška
Posamezno – 3. krog:

1. Sonja Benčina, Olimpija (629,1) 72 (4.)
2. Klavdija Jerovšek, Grosuplje (628,1) 76 (3.)
3. Živa Dvoršak, Olimpija (627,9) 78 (1.)
4. Urška Kuharič, Kov. Ormož (625,8) 78 (2.)
5. Suzana Lukić, Trzin (623,3) 62 (5.)
6. Urška Hrašovec, Ruše (620,7) 59 (6.)
7. Robert Markoja, Štefan Kovač (620,4) 49 (7.)
21. Nuša Žnidarič, Kov. Ormož (609,9) 39 (11.)
27. Petra Vernik, Kov. Ormož (605,3) 18 (28.)

Ormožani z rekordom 
v sezoni boljši od 
Novomeščanov

V 1. B državni ligi s pištolo so Or-
možani Kovinarja na svojem doma-
čem strelišču gostili novomeško 
ekipo Gorjancev in jo v svoji najmoč-
nejši postavi – okrepljeni s Kevinom 
Vento – premagali s polnim izkupič-
kom 6:0 oziroma v krogih 1661:1608. 
Kevin Venta je s 570 krogi dosegel 
najboljši rezultat tretjega turnirja 
med vsemi posamezniki in premagal 
Novomeščanko Klaro Smolič (550). 
Odlično je streljal tudi drugi domačin 
Gregor Polajnko (559), ki je z oseb-
nim rekordom v sezoni premagal Mi-
tjo Dolšino (528). Tretjo posamično 
točko pa je domačinom v tesnem 
dvoboju priboril Žan Tomažič (532), 
ki je premagal gostujočega Mirka 
Beleta (530).

Kidričani do prve zmage 
v sezoni proti Turnišču

V isti skupini B kot Ormožani so 
Kidričani gostili ekipo Štefana Kova-

ča Turnišče in jo premagali z izkupič-
kom 5:1 oziroma s 1577:1501. V dvo-
boju najboljših strelcev je domačina 
Uroša Mohorka (518) premagal Av-
gust Horvat (544), Kidričan Matevž 
Mohorko (530) je premagal Štefana 
Balaška (510), v tretjem dvoboju pa 
je bil domačin Milan Bukšek (529) 
boljši od skromnega Mateja Vnuka 
(447). V skupnem seštevku so bili 
po treh tekmah najboljši Ormožani, 
ki se bodo v skupini za prvaka pome-
rili s Ško� eločani, Rušani in Olimpijo. 
Kidričani se bodo v nadaljevanju se-
zone borili za uvrstitev od 5. do 8. 
mesta.

1. B liga – pištola
Posamezno – 3. krog:

1. Kevin Venta, Kovinar Ormož (570) 30 (15.)
2. Denis Bola Ujčič, Postojna (567) 82 (1.)
3. Gregor Polajnko, Kov. Ormož (559) 40 (10.)
5. Sebastjan Kordiš, Škofja Loka (552) 75 (2.)
7. Klara Smolič, Gorjanci (550) 56 (3.)
23. Žan Tomažič, Kovinar Ormož (532)  9 (30.)
27. Matevž Mohorko, Kidričevo (530) 2 (36.)
29. Milan Bukšek, Kidričevo (529) 6 (34.)
32. Uroš Mohorko, Kidričevo (518) 9 (31.)

Kidričani nemočni tudi 
v gosteh proti Rečici pri 
Laškem

V 1. B ligi s puško so Kidričani 
gostovali v Rečici pri Laškem in sre-
čanje izgubili z 0:6 (1795,6:1760,8). 
Kidričan Aleš Pernat (596,7) je po 
slabšem nastopu izgubil proti Niku 
Matku (606,3), drugega Kidričana 
Marka Berdnika (575,6) je prema-
gala Iza Kalin (594,7), še najbližje 
zmagi pa je bil tokrat Jan Soto Var-
gas (588,5), ki ga je premagala Zoja 
Kalin (594,6). Kidričevski novinci se 
bodo tako v drugem delu sezone 
borili v skupini za obstanek, skupaj z 
ekipami Doliča, Hrastnika in Trbovelj. 
Dvojno posamično zmago sta znova 
dosegla soboška strelca Katarina 
Fevžer (624,1) in Jure Sočič (623,0).

Simeon Gönc
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V začetnih letih samostojne Slo-
venije je marsikatero veliko podje-
tje v Sloveniji propadlo, predvsem 
na račun izgube jugoslovanskega 
trga. Ustanovitelj podjetja KMG 
Podlehnik Alojz Grabrovec se je 
po izgubi zaposlitve v podjetju 
Hiko Olga Meglič podal na sa-
mostojno poslovno pot, ki se je 
izkazala za uspešno. 3. decembar 
1991 je bilo ustanovljeno majhno 
podjetje, Kmetijska mehanizacija 
Grabrovec, in slovenskemu trgu 
ponudilo izdelke za lažje delo 
v kmetijstvu. Prvi proizvodi, ki 
so jih predstavili kupcem, so bili 
čelni traktorski nakladalci. Sčaso-
ma so v podjetju pričeli širiti svoj 
proizvodni in prodajni program. 

V začetnih letih so s komunalno 
opremo prodrli tudi na tuje trge, 
pravzaprav z deskami za čiščenje 
snega. 

Na pobudo vinogradnikov so 
pričeli razvoj vinogradniških stro-
jev, ki lajšajo delo v vinogradih. 
Na predlog vinogradniške družine 
Prapotnik–Čurin je podjetje KMG 
Podlehnik pričelo razvijati in iz-
delovati vršičkarje in pletvenike. 
V zadnjih letih pa so proizvodnjo 
razširili tudi na izdelavo sadjarske 
opreme – obiralnih prikolic. Veči-
na izdelkov je plod lastnega zna-
nja, hkrati pa obstoječe izdelke 
zmeraj tehnološko dopolnjujejo. 
Pojavljajo se na slovenskem in 
tujem trgu. V zadnjem obdobju 

predstavlja prodaja v tujino skoraj 
polovico vse prodaje, predvsem 
prodaje vinogradniške in sadjar-
ske opreme.

Zraven zadovoljnih kupcev o 
kakovosti proizvodov pričajo tudi 
nagrade ocenjevanja kmetijske 
mehanizacije na kmetijsko-živil-
skem sejmu AGRA v Gornji Radgo-
ni. Strokovna komisija je od leta 
1996 podelila odličja enajstim iz-
delkom podjetja KMG Podlehnik , 
največ jih je bilo ocenjenih z zlato 
medaljo. Prvi proizvod z zlato me-
daljo je bil traktorski priključek za 
postavljanje in puljenje vinogra-
dniških in sadjarskih stebrov, ki je 
bil sočasno prvi te vrste na sloven-
skem trgu.

Podjetje KMG Podlehnik že 
trideset let sledi cilju zaposlovati 
ljudi iz lokalnega okolja, s katerimi 
se stkejo dobri in pristni odnosi. 
To kaže na družbeno odgovorno 
obnašanje, kar je v današnji družbi 
izjemnega pomena. Podjetje vodi 
Boštjan Grabrovec, ki je nadalje-
val očetovo dolgoletno tradicijo. 
V pomoč mu je družina, kar daje 
podjetju svojevrsten pečat. Tre-
nutno podjetje zaposluje osem 
ljudi iz lokalnega okolja, hkrati pa 
nudijo počitniško ali študentsko 
delo številnim dijakom in študen-
tom.

Po besedah Boštjana Grabrov-
ca želijo v prihodnje nadaljevati 
vizijo pokojnega očeta, ki je želel, 
da se podjetje razvija in tehnolo-
ško posodablja ter še naprej pro-
izvaja in izboljšuje stroje za lažje 
delo v kmetijstvu. V podjetju se 
zavedajo, da je kmetijstvo pa-
noga, na kateri sloni del sloven-
skega gospodarstva. Želja je tudi 
zaposlitev kadra z višjo stopnjo 
izobrazbe, ki bo prispeval k inova-
tivnosti in tehnološki dovršenosti 
končnih izdelkov. Hkrati bodo 
nadaljevali tradicijo družinskega 
podjetja, ki jo je začel Alojz Gra-
brovec v devetdesetih letih prej-
šnjega stoletja.

Petra Grabrovec
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Podlehnik � 30-letnica podjetja KMG

Podjetje, ki pomaga vinogradnikom in sadjarjem
Družinsko podjetje KMG Podlehnik, d. o. o., proslavlja v decembru 30-letnico delovanja. Pod-
jetje proizvaja in prodaja vinogradniško, sadjarsko, kmetijsko in komunalno opremo.

Foto: KMG
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Perutnina Ptuj: od njive do vilic

S POLI PATE POSTAVILI NOV STANDARD KAKOVOSTI
PRI PAŠTETAH

Poli pate je piščančja pašteta 
v konzervi. V Perutnini Ptuj s 
ponosom predstavljajo svoj 
novi izdelek, ki postavlja nov 
standard kakovosti pri pašte-
tah. Ponaša se z visokim dele-
žem najkakovostnejšega mesa. 
Prav tako je večina piščančjih 
paštet izdelanih iz strojno iz-
koščenega mesa, medtem ko 
pri proizvodnji Poli pate ne 
uporabljajo tega postopka. To 
pomeni, da je pri proizvodnji 
Poli pate uporabljeno izključ-
no  kakovostno sveže meso 
cele mišice. Ključna prednost je 
tudi ta, da je 100-odstotno slo-
vensko poreklo mesa iz lastne 
vzreje. Izdelek je prav tako brez 
umetnih dodatkov (E-jev in adi-
tovov). Seveda pa je Poli paté 
noro okusna pašteta, prijetnega 
vonja in mazljive strukture.

Poli paté v treh 
okusih in treh 
različnih gramaturah
Nove paštete Poli paté so na 
prodajnih policah od konca 
aprila v treh okusih in treh raz-
ličnih gramaturah: 95-, 45- in 
27-gramskih pakiranjih.

»Ko mažemo, 
zmažemo!« z Lukom 
Dončićem
»Ko mažemo, zmažemo! Od 
malih zmag vsakdana do sve-
tovnih dosežkov. Poli pate je za 
vse nas!«  je sporočilo kampa-

nje, katere obraz je košarkarski 
zvezdnik in ambasador blagov-
ne znamke Poli, Luka Dončić. 
Resničnemu Poli navdušencu 
že od malih nog se v kampanji 
pridružijo tudi drugi obrazi s 
svojim »zmagovalnim« spo-
ročilom iz njihovega vsakdana.
Več na poli.si

Lukom 
nje, katere obraz je košarkarski 
zvezdnik in ambasador blagov-
ne znamke Poli, Luka Dončić. 

Promocijsko besedilo

Luka Dončić,
obraz kampanje 
za Poli paté

KMG Podlehnik d.o.o.
Podlehnik 3e, 2286 Podlehnik 
M: 040 238 263
info@kmg-podlehnik.si
www.kmg-podlehnik.si

Vesel božič 
in 

srečno 2022
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FASADE – IZOLACIJSKE iz stiropo-
ra – volne. V prednaročilu popusti. 
Barvanje fasad, zaključni ometi, 
pomoč pri subvencijah, vsa not-
ranja slikopleskarska dela. Jože 
Voglar, s. p., Zabovci 98, telefon 
041 226 204.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – topol, 
lipo, jelšo, brezo, lahko na panju. 
Nudi žagan les, letve, morale, dr-
va za kurjavo, izdelavo in prodajo 
peletov plus in sekancev. Tel. 041 
403 713.

OKNA, rolete, žaluzije, komarniki, 
ugodne cene. Janez Belec, s. p., 
Trnovska vas 50, tel. 041 884 841; 
janez.belec@gmail.com.

UGODNO: vse iz inoxa, ograje – 
deli, okovja za kabine, cevi, vijaki, 
dimniki, litoželezni kamini, gorilni-
ki na pelete. Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, tel. 02 780 
99 26, www.ramainox.si.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Da-
nilo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

BUKOVA drva prodam. Razrezana na 
25, 33 ali 50 cm. Tel.: 041 893 305, 
e-mail: info@lesgrad.si, Lesgrad d.o.o., 
Mlače 3, Loče.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovine  
iglavcev in listavcev, hrast, bukev, bor, 
smreka ... Možnost odkupa tudi na pa-
nju in  spravilo lesa. Aleksander Šket s. 
p., Irje 3d, 3250 Rogaška Slatina. Tel. 
041 785 318.

02 / 780 04 240

INFO@VRATA-TUNING.SI
OSOJNIKOVA 12, PTUJ

NOTRANJA VRATA

OKNA
SENČILA

Ž

www.re-max.si/Poetovio

 
 

2
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IZPOSOJA in prodaja medicinskih 
pripomočkov na naročilnico ZZZS 
(postelje, vozički, toaletni stol ...). 
NOVA REHA, Mlinska c. 1a, Ptuj, 
tel. 02 782 01 06.

www.novareha.si

KMETIJSTVO

4. in 5. december 2021, sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: 
30. redna seja Mestnega sveta MO Ptuj v gasilskem domu Ptuj. 
Na dnevnem redu je bil predlog odloka o proračunu MO Ptuj za leto 2022 v rednosti 
44,6 milijonov evrov. Dom upokojencev Ptuj uspešen na razpisu Ministrstva za delo za 
gradnjo novega doma v Žabjaku. Za ta namen je uspel pridobiti 12 milijonov evrov. V 
enoti Žabjak bo prostora za 150 stanovalcev. V Galeriji mesta Ptuj od 23. novembra 
odprta razstava Fragile; avtor je Marek Schovanek. Razstava bo odprta do 9. januarja 
2022. V Miheličevi galeriji razstava fotografi j. S ciklusoma fotografi j Posledice in Krasni 
topli svet se predstavlja Bojan Golčar. Lovska oddaja Dober pogled. Na sotočju Save in 
Sore v Medvodah je 16. oktobra potekalo 47. srečanje slovenskih lovskih pevskih zborov in 
rogistov. Nastopilo je 17 skupin rogistov in 10 lovskih zborov iz vse Slovenije. Ivan Švajgl, 
pevec narodnozabavne glasbe, avtor mnogih polk in valčkov, je svoje pesmi predsta-
vil na novi lokaciji na Bolšjem sejmu na Ptuju. V ritmu glasbene skupine Parni valjak. 
Pred male ekrane vas vabi Televizija Ptuj – Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

MOTORNA VOZILA

PRODAM audi A6 2.0 TDI, srebrn, le-
tnik 2005, zelo lepo ohranjen, in 8 x alu 
platišča z gumami – 4 zimske + 4 letne. 
Tel. 070 270 130.

NEPREMIČNINE

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije. TOREK, 7. 12. 2021, 19.00

PREDAVANJE POTEKA PREKO APLIKACIJE ZOOM.

SPLETNO PREDAVANJE
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KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, ce-
pilnik za drva in drugo kmetijsko meha-
nizacijo. Telefon 041 923 197.

V 

za delovno mesto

-
.

Naloge: 

zaposlitev@silkem.si

ODDAM garsonjero na Ptuju. In-
formacije na 041 676 994.

POLAGANJE kamna, robnikov, 
tlakovcev, montaža ograj, rezanje 
žive meje, košnja, čiščenje parcel, 
kleti, podstrešij in prevozi do 1,5 
tone. Ugodno prodamo sadike lo-
vorikovcev. Telefon 031 733 112. 
Srečko Turk, s. p., Gorišnica.

PRODAM parcelo na Viru, 350 m2, lepa 
lokacija, čudovit pogled na morje. Cena 
12.000,00 €. Tel. 070 270 130.

RAZNO

MOŠKI, osamljen, brez obveznosti, bi 
rad spoznal osamljeno žensko srednjih 
let za resno zvezo. Tel. 051 761 440.

PRODAM prašiče od 30 do 130 kg, do-
mače reje. Tel. 041 986 390.

NESNICE, rjave, v začetku nesnosti, 
prodajamo. Možnost dostave. Kmetija 
Rešek, Starše 23, tel. 040 531 246.

PRODAM dva prašiča domače reje, tež-
ka od 220 do 250 kg. Tel. 040 260 671.

KUPIM traktorski mulčar, frezo, traktor 
in nekaj druge mehanizacije. Tel. 041 
680 684.

PRODAMO odojke od 15 do 30 kg. Tel. 
031 201 751.

PRODAM 190 kg prašiča domače reje, 
kuhana hrana. Tel. 071 426 133.

PRODAM prašiče, težke 200 kg, in odoj-
ke. Tel. 041 388 241.
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ZAHVALA
Ob izgubi naše ljubljene

Marije Slavinec
IZ BRESNICE

se zahvaljujemo vsem, ki ste bili z mislijo z njo in z nami.
Njena dobrota, toplina in nasmeh za vedno ostajajo v naših srcih.

Vsi tvoji najdražji

Spomin je kot pesem, ki v srcih odzvanja,
spomin je kot cvet, ki nenehno poganja,
spomin je svetloba, ki dušo obliva,
spomin je ljubezen, ki v srcu prebiva. 

Odšla je naša draga mami, babi

Rozalija Majcenovič

Od nje se bomo v ožjem družinskem krogu poslovili v sredo, 8. 
decembra 2021, ob 11. uri izpred vežice (novo rogozniško poko-
pališče).

Žalujoči: sin Darko, hčerka Sonja, vnukinja Tara in vnuk Matija
Ptuj, 1. december 2021

Solza, žalost, bolečina
te zbudila ni,
a ostala je tišina,
ki močno boli.
(T. Pavček)

SPOMIN

Stanko Zupanič
IZ APAČ 247

22. 4. 1942–02. 12. 2009

Tvoji

Za vas smo odprli novo trgovino Lek Veterina, kjer lahko izbirate med raznovrstno 
paleto izdelkov za prehrano in nego vseh vrst domačih in hišnih živali.

TRGOVINATRGOVINA 
Obiščite nas v Spodnji Hajdini 17 pri Ptuju, v poslovnih 
prostorih Perutninarske zadruge. 

Vsak petek vam nudimo strokovno svetovanje s posebnimi 
akcijami, kjer resnično vsakdo najde nekaj za svoje živalce. 

Vabljeni vsak delavnik od 10.00 do 16.00, 
v sredo do 17.00!

Z IZDELKI ZA PREHRANO IN NEGO ŽIVALI

odprto

Ne metulj,
ne beseda,
ne bežni žarek,
nič te ne bo ranilo.
Spi. (S. Lorca)

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega očeta in dedka

Zvonka Frčeca
IZ DOKLEC 25A

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem za izre-
čeno sožalje, podarjeno cvetje in sveče. Posebna zahvala osebju 
UKC Maribor, SB Ptuj in Doma upokojencev Ptuj – enote Juršinci, 
ki so nam v težkih trenutkih stali ob strani. 
Hvala govornici za tople besede slovesa, vokalni skupini Melos za 
odpete pesmi, godbeniku za odigrano Tišino, praporščakom za 
poslednji poklon, župniku Karlu Pavliču za lepo opravljen pogrebni 
obred in Pogrebnemu podjetju Mir. Še enkrat hvala vsem, ki ste ga 
imeli radi in ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči njegovi najdražji

Srce tvoje več ne bije,
bolečin več ne trpiš,
nam pa žalost srce trga,
solza lije iz oči,
dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

ZAHVALA
ob izgubi dragega moža, očeta, dedka in brata

Alojza Vertiča
IZ BUKOVCEV 13A
1948–2021

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, darovali sveče, cvetje, za sv. 
maše ter izrečena sožalja.
Hvala Cestnemu podjetju Ptuj, kolektivu Policijske postaje Ptuj, podjetju Boxmark Kidričevo in podjetju 
Slorest Ptuj.
Zahvaljujemo se gospodu župniku za lepo opravljen obred, pevcem za odpete žalostinke, godbeniku za 
odigrano Tišino, govornici za besede slovesa. Hvala tudi Pogrebnemu podjetju Mir.
Vsem še enkrat ISKRENA HVALA!

Žalujoči: tvoji najdražji

ZAHVALA
Ob izgubi naše drage mame, tašče, babike, 
prababice, botre in sestre

Jere Brusar
IZ REPIŠČ 2

se iskreno zahvaljujemo osebju doma starejših Juršinci za odlično 
komunikacijo in srčnost ter negovalkam za skrb zadnje štiri mesece 
njenega življenja.
Hvala pogrebnemu podjetju Mir, duhovniku patru Jožetu Petku, 
godbeniku in govorniku gospodu Dragu Plajnšku.
Hvala za sveče, cvetje in svete maše.
Onkraj dobrega in zla je prečudovit vrt, tam se bomo ponovno sre-
čali z našimi ljubljenimi, s katerimi smo nič kolikokrat smejoč se 
sedeli za isto mizo.

Žalujoči: vsi njeni
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Eden od njiju je bil pozitiven na 
novi koronavirus, ni pa znano, ali je 
bil okužen z različico omikron, po-
ročajo tuje tiskovne agencije.

Za zdaj še ni jasno, kako je Špan-
cu in Portugalki uspelo pobegniti, 
je sporočil tiskovni predstavnik 
mejne policije. »Različne enote za-
gotavljajo, da nihče ne more priti 
v hotel ali oditi iz njega, med njimi 

je tudi mejna policija,« je povedal. 
Oblastem tudi ni jasno, kako je 
paru uspelo priti na letalo.

Po aretaciji so par predali nizo-
zemskim zdravstvenim oblastem 
in jima znova izrekli karanteno.

Paru grozi kazen zaradi kršenja 
karantene. Ali ju bo doletel še ka-
zenski postopek zaradi ogrožanja 
javne varnosti, pa mora odločiti 
tožilstvo.

Na amsterdamskem letališču 
so v petek pri 61 od 624 potnikov 
iz Južne Afrike potrdili okužbo z 
novim koronavirusom. Pri 13 so 
potrdili koronavirusno različico 
omikron. Vse so namestili v hote-
le za prestajanje karantene. Par je 
sicer ločeno prestajal karanteno 
oziroma izolacijo v dveh različnih 
hotelih.

Sta
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Danes praznujemo Ta veseli dan kulture. V Pokrajinskem muzeju Ptuj-
-Ormož so tudi letos povabili na brezplačen ogled muzejskih zbirk v ptu-
jskem gradu ter v gradu in grajski pristavi v Ormožu. Javno vodstvo po 
zbirkah se bo na ptujskem gradu pričelo ob enajsti uri. Udeleženci bodo 
izvedeli veliko zanimivega o stavbni zgodovini in lastnikih gradu ter se 
sprehodili skozi bogato opremljene grajske sobane. Ogledali si bodo tudi 
zbirko orožja in tradicionalnih pustnih mask ter največjo historično zbirko 
glasbil na Slovenskem. Udeležbo na javnem vodstvu so morali obiskoval-
ci predhodno najaviti.

V tem času si je na Ptuju mogoče ogledati več zelo zanimivih razstav. 
V Galeriji mesta Ptuj je na ogled razstava Fragile (Krhko) Marika Schova-
neka. V njenih sobanah so na ogled tisoči kosov peciva iz slanega testa, 
portreti, mrtve ptice, reprodukcije starih mojstrov, orožja, injekcij, oko-
stnjakov, lobanj in tisoče črk, ki so tako ali drugače premaknile kolesje 
družbe in sveta.

V Miheličevi galeriji se z angažirano fotografi jo v ciklih Posledice in 
Krasni topli svet predstavlja mariborski fotograf Bojan Golčar. S svojo fo-
tografi jo opozarja na okoljske probleme in nevarnosti, ki pretijo planetu 
in človeštvu zaradi podnebnih razmer.

V Salonu umetnosti je na ogled razstava 30 let Ptuja v samostojni Slo-
veniji. V razstavišču Knjižnice Ivana Potrča Ptuj pa k ogledu vabi potujoča 
fotografska razstava z naslovom Natura 2000 in Divja Slovenija: Narava 
povezuje.

V galeriji Magistrat so odprli razstavo del Voje Veličkoviča in Stojana 
Kerblerja z naslovom Haložani v fotografi ji in intarziji. Z razstavo Spodnje 
Podravje, dežela kulinaričnih pregreh – na ogled je na ptujskem gradu 
– pa se Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož vključuje v dogajanja v letu, ko je 
Slovenija ponosna nosilka naziva Evropska gastronomska regija 2021. Na 
tržnici k ogledu vabita poulična razstava Kulinarično potovanje skozi čas 
ter stalna razstava na njenem platoju z naslovom Številne podobe Ptuja, 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Na katerem ptujskem srednjeveškem trgu so nekoč prodajali drva?

........................................................................................................

Ime in priimek: .........................................................................

Naslov: ….................................................................................

Davčna številka: .......................................................................

Kupon pošljite ali prinesite na naslov: Radio-Tednik Ptuj, Osojnikova 3, 2250 Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

V praznično okrasitev starega mestnega jedra so se tudi letos vključili člani 
TD Ptuj. 

Nagradno turistično vprašanje

da do konca leta 2022 izločijo iz svojega poslovanja štiri najbolj problema-
tične artikle: plastiko za enkratno uporabo, plastične lončke za enkratno 
uporabo, plastično embalažo za hrano za enkratno uporabo in plastično 
embalažo za enkratno uporabo v hotelskih sobah.

V prvih desetih mesecih je bilo evidentiranih 13,4 odstotka več turi-
stičnih prihodov in 8 odstotkov več turističnih prenočitev kot v enakem 
obdobju leta 2020. V tem obdobju se je število prenočitev tujih gostov 
povečalo za 32,5 odstotka, za šest odstotkov pa je bilo manj prenočitev 
domačih gostov. Največ prenočitev je bilo v zdraviliških nastanitvenih 
objektih, sledijo obmorske in gorske občine.

Nagradno vprašanje
Pokopališče okrog mestne župnijske cerkve je bilo ukinjeno leta 1775. 

Nagrado za pravilen odgovor bo prejel Stanislav Vindiš s Ptuja. Danes 
sprašujemo, na katerem ptujskem srednjeveškem trgu so nekoč prodajali 
drva. Nagrada za pravilen odgovor je vstopnica za kopanje v Termah Ptuj. 
Odgovore pričakujemo v uredništvu Štajerskega tednika, Osojnikova 3, 
do 10. decembra.

Slovenski turizem za manj plastike in več trajnostiSlovenski turizem za manj plastike in več trajnosti

Seksa je stradala tako dolgo, da sta od nje ostali le še sramna 

Seksa je stradala tako dolgo, da sta od nje ostali le še sramna 

kost in deviška koža.
kost in deviška koža.

* * ** * *

Odkar ima na roki pametno uro, ga ne pripraviš več, da bi zavihal 

Odkar ima na roki pametno uro, ga ne pripraviš več, da bi zavihal 

rokave.rokave.

* * ** * *
Ata gruntar, sin cugruntar.
Ata gruntar, sin cugruntar.

* * ** * *

Najbolj so proti cepljenju tisti najbolj pičeni.

Najbolj so proti cepljenju tisti najbolj pičeni.

* * ** * *

Vse kaže, da ima moj border collie mejno osebnostno motnjo.

Vse kaže, da ima moj border collie mejno osebnostno motnjo.

* * ** * *

Najin zakon je špricar iz vina in jezikove župe.

Najin zakon je špricar iz vina in jezikove župe.

AFORIZMI BY FREDI

Nizozemska � Zakonca sta se naveličala ...

Par zbežal iz karantenskega hotela 
Na Nizozemskem so v nedeljo zvečer prijeli zakonski par, ki je zbežal iz hotela, kjer sta 
po prihodu iz Južne Afrike preživljala karanteno. Par so prijeli na letalu, ki bi moralo 
poleteti v smeri Španije. 

Fundacija za šport je namreč ko-
nec oktobra objavila razpis za sofi -
nanciranje športnih objektov in po-
vršin za šport v naravi za prihodnji 
dve leti. Občina bi lahko z uspešno 
prijavo na razpisu nadaljevala ure-
janje medgeneracijskega športne-
ga parka Vitalin. Letos sta se ob-
stoječemu nogometnemu igrišču, 
okoli katerega je urejena atletska 

steza, na kateri so morali poskrbeti 
za odvodnjavanje, že pridružila ba-
linišče in družbeni objekt z javnimi 
sanitarijami, prihodnjo pomlad pa 
bi lahko uredili še odbojko na miv-
ki. V drugo fazo ureditve športne-
ga parka sodijo še motorični park, 
fi tnes na prostem in kolesarski 
park z grbinami oziroma kolopark.

Investicija je ocenjena na nekaj 

čez 28.000 evrov z davkom na 
dodano vrednost oziroma slabih 
23.000 brez njega. Ker omenjena 
dajatev za gradnjo igrišča ni povra-
čljiva, bo občina Cerkvenjak Fun-
dacijo za šport zaprosila za dobrih 
14.000 evrov oziroma maksimalno 
50 odstotkov vseh stroškov inve-
sticije.

SD

Cerkvenjak � Širitev športnega parka Vitalin

Poleg balinišča še odbojka na mivki
Zaradi prijave na razpis so cerkvenjaški svetniki investicijsko dokumentacijo za drugo 
fazo športnega parka potrjevali na dopisni seji.

Foto: Profimedia/M24

Foto: arhiv občine

Novemu balinišču v športnem parku Vitalin v Cerkvenjaku se bo spomladi pridružilo še igrišče za odbojko na 
mivki.

ki ponuja zanimiv vpogled v ptujsko zgodovino in dediščino. Na Mestnem 
trgu pa je v sliki in besedi predstavljeno 20-letno partnersko sodelovanje 
med Ptujem in Burghausnom.

6. decembra se bo tudi Ptuj na simbolni ravni priključil slovenskim mes-
tom, ki so svojo praznično okrasitev že prižgali. Zaradi epidemioloških 
ukrepov neke posebne otvoritvene prireditve ne bo, skromen pa bo tudi 
decembrski praznični program. Na tržnici bo ljubiteljem drsanja na voljo 
doslej največje ptujsko drsališče. 

V tednu zmanjševanja odpadkov je Slovenska turistična organizacija 
pozvala turistične ponudnike in destinacije k spletnemu podpisu zaveze, 

Portorož � Podeljene nagrade piranesi

Letošnja nagrada tudi ptujski tržnici
Mednarodno nagrado piranesi 2021 je prejel projekt dvorane Saint Gellert, ki je športna in 
prireditvena dvorana Gimnazije Saint Margaret v Budimpešti na Madžarskem. Mednarodno 
priznanje piranesi 2021 pa sta prejela projekta lovišča v Drnovu na Češkem in tržnica Ptuj.

Projekt krematorija za domače 
živali Lovišča po navedbah žirije 
v ruševine vojaške utrdbe vnese 
presenetljiv program, da ustvari 
učinek, ki te prevzame, je minljiv 
in prizemljen. »Čarobnost svetle-
če zrcalne stene se zlije s pokra-
jino, hkrati pa uteleša občutek 
onostranstva. Preprost element 
ustvari mistično izkušnjo, v kateri 
lahko lastniki hišnih ljubljenčkov 

najdejo uteho,« so zapisali.
Pri projektu tržnice Ptuj sofi -

sticirani detajli v kombinaciji z 
jasnim arhitekturnim pristopom 
preoblikujejo nekdanji neartiku-
liran odprti prostor v živahno ur-
bano središče z jasno identiteto. 
Premišljena ureditev z zamikom 
nivojev ustvari prostor pokrite tr-
žnice, majhnih trgovin in različnih 
površin za sedenje, so navedli v 

obrazložitvi.
V ožji izbor so se uvrstili projekti 

center za obiskovalce in kompleks 
za opazovanje narave Lonjskega 
polja na Hrvaškem, sedež podjetja 
Lasvit v Novem Boru na Češkem, 
poletna hiša Salamis na grškem 
otoku Salamis, razgledni stolp v 
Bratislavi na Slovaškem in zatočiš-
če Gelso v Italiji.

sta
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